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توسعه خدمات پایدار شهری قم 
در تنگنای پروژه های سابق
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مهمتریــن چالــش دیرینــه برخــی از کلان شــهر هــا اجرای 
طرح هایی اســت که سبب بروز مســائل پیچیده و ناهنجار در 

دورنمای آن شــهر خواهد شــد، که نه تنها نمــی توان توجیه 
اقتصــادی و اجتماعی صحیحی برای آنها متصور بود بلکه در 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

کمک۷۶ میلیارد تومانی مردم قم به نیازمندان
8

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم تاکیدکرد :

ضرورت رعایت صرفه جویی ، برای تامین 
پایدار نیاز آبی 

کاهش حجم آب ذخیره شده در سدهای استان قم

8

8

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد:

کاهش 31درصدی جانباختگان حوادث رانندگی

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم با اشاره به کاهش حجم 
آب ذخیره شده در سدهای استان به دلیل کمبود بارش و روند 
سدهای  مخزن  حجم  گفت:  اخیر،  ماه های  در  خشکسالی 
کوچری و ۱۵ خرداد به عنوان دو سد اصلی تامین کننده آب 

استان، ۱۸۷ میلیون متر مکعب است.  علی اصغری تاکید 
کرد: بر اساس پایش صورت گرفته تا ابتدای مهرماه جاری حجم 
آب ذخیره شده در مخزن سد کوچری ۹۹.۷۲۳ میلیون متر 
مکعب و در مخزن سد ۱۵ خرداد ۸۷.۰۷۰ میلیون متر مکعب 
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فرماندار قم :

کیفیت نان در قم قابل قبول است 
فرماندار قم گفت: کیفیت نان در قم قابل قبول است اما تا رسیدن به نقطه 
مطلوب هم چنان فاصله دارد و در این بین باید تمام حلقه محصول نهایی 
از کشاورزان تا سیلو، کارخانه آرد و نانوایان به وظایف خود به درستی عمل 

نمایند. 
مرتضی حیدری شامگاه چهارشنبه در آیین تجلیل از نانوایان برتر استان 
قم اظهارداشت: طی چند سال گذشته برای بهبود خدمت رسانی با مردم 
جلسات متعددی با کشاورزان، مسوولان سیلو و نانوایان استان برگزار شده و 
گفت و گوهای مطلوبی صورت گرفته است؛ ارزیابی ما این است که نان قم در 
مجموع محصول با کیفیت و قابل عرضه ای است و رضایت نسبی شهروندان 

نیز جلب شده است.
فرماندار قم ادامه داد: سلامت نان با سلامت جمعی مردم ارتباط مستقیم 
دارد و باید تلاش کنیم که نانی که به دست مصرف کنندگان می رسد با بهترین 

کیفیت ممکن باشد.
حیدری اضافه کرد: ارزش یک نانوا در حفظ سلامت آحاد جامعه در حد یک 
پزشک است و باید جایگاه نانوایان به صورت مطلوبی در بین مردم و جامعه 

شناخته شود.
به گفته حیدری، دستگاه های نظارتی و تعزیرات حکومتی استان طی ماه 
های اخیر با برخی تخلفات احراز شده نانوایان برخورد کرده اما رویه و رویکرد 
استان در خصوص نانوایان این است که با برگزاری جلسات هم اندیشی ضمن 
ارتقای کیفیت نان، نوع برخورد و تعامل با مردم را به دلیل حجم بالای مراجعات 

مردم به این واحدها را بهبود ببخشد. 
فرماندار قم با بیان اینکه در سطح استان قم ۹۰۰ واحد نانوایی فعال وجود 
دارد، یادآور شد: باید با برپایی جلسات هم اندیشی بتوانیم نانوایان را به جایگاه 
واقعی خود در استان برسانیم و در پایان هر فصل از سال از نانوایان برتر استان 

با اهدای لوحی تقدیر شود.
گفتنی است در این مراسم از کتاب نان های بومی ایران گردآوری شده 
توسط دکتر حق ویسی از کارشناسان معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 

قم نیز رونمایی شد. 
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم هشدار داد؛ 

کلاهبرداری با شگرد 
»به این شماره کارت واریز کن« 

رئیس پلیس آگاهی استان قم ازشهروندان خواست قبل از انجام هرگونه 
عملیات بانکی، مشخصات طرف مقابل را به دقت بررسی کنند. 

سرهنگ میکائیل قهرمانپور با اشاره به گزارش برخی موارد سوءاستفاده از 
طریق ارسال پیامک های افراد ناشناس اظهار کرد: کلاهبرداران در این روش 
متقلبانه، اقدام به ارسال پیامک هایی با مضامینی مانند: " به این شماره کارت 
واریز کن و... "، کرده و در این بین، افرادی که منتظر اعلام شماره کارت از 
را بدون  با هم داد ستد دارند هستند، وجه درخواستی  سوی کسانی که 

بررسی های لازم انتقال می دهند.
او با بیان این که یکی از راه های اطمینان از واقعی بودن پیامک، تماس با فرد 
ارسال کننده است، افزود: شهروندان لازم است در این گونه موارد ،عجله ای 
برای واریز وجه نداشته باشند و قبل از هرگونه اقدامی، مشخصات دریافت 

کننده پول را به دقت بررسی کنند.
پیامک های  مراقب  خواست:  مردم  از  قم  استان  آگاهی  پلیس  رئیس 
فریبنده ای که سعی دارند اطلاعات بانکی افراد را به دست آورده یا از طریق 
روش های مجرمانه، مبالغی را به حساب های مورد نظر خود انتقال دهند، 
باشند و قبل از انجام هرگونه عملیات بانکی، مشخصات طرف مقابل را به 
دقت بررسی کنند و هرگونه موارد مشکوک را با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ 

درمیان بگذارند.
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توسعه خدمات پایدار شهری 
قم در تنگنای پروژه های سابق

هدف اصولی و عمده هر فرآیندی در سالم سازی محیط 
شهری بهبود بخشیدن به سلامت و ارتقاء کیفیت زندگی شهروندان و خدمات محیط زیست 
شهری است. مفهوم بهبود بخشیدن در واقع به حرکتی اطلاق می شود که از وضعیت کنونی به 
سمت نقطه مثبتی دیگر و در جهتی شایسته و بایسته با حقوق شهروندی صورت گیرد. آگاهی 
و اطمینان از چنین حرکتی نیازمند توانایی در کنترل و اندازه گیری صحیح و دقیق تغییرات در 
طول زمان دارد. این امر بعضا بر اساس داده های غیر واقعی و اهداف آرمانی و احساسی توسط 
تصمیم گیران شهری در گذشته صورت گرفته است، بنابراین فاقد اعتبار علمی و تحلیلی بوده 
است.  مهمترین چالش دیرینه برخی از کلان شهر ها اجرای طرح هایی است که سبب بروز 
مسائل پیچیده و ناهنجار در دورنمای آن شهر خواهد شد، که نه تنها نمی توان توجیه اقتصادی 
و اجتماعی صحیحی برای آنها متصور بود بلکه در تضاد با الگوهای فرهنگی منطقه نیز می 
باشد، بی تردید مهمترین دلیل آن، تصمیم های انسان محوری، بدون کارشناسی و ارزیابی 
های لازم قبل از اجرای پروژه ها بوده است. مطمئنا معضل اصلی، نبود جایگاه قوي و تاثیرگذار 
افراد متخصص در عرصه تصمیم گیری شهری بوده است. اگرچه ممکن است با ظهور آثار 
مخرب و چالشهای حل نشدني این تصمیم ها که همراه با صرف هزینه های سنگین نیز می 
باشند از اقشار مختلف نظرخواهی هایی صورت گیرد، اما مسائل دیروز را نمي توان امروز و آن 
هم با تفکرات دیروز حل کرد. غالب بودن نظر اشخاص و انسان محوري از معضلات سنوات 
گذشته مدیریت کلانشهرها بوده است و موضوعات محیط زیست شهری و خدمات آن  نیز 
عمدتا در تفکر این افراد ذی نفوذ جایگاهي نداشته است. تصمیم گیری های کلان شهری، 
گاه بارنگ و لعاب سیاسي در اولویت اول قرار گرفته و تا آن حد پیش رفته که ارائه خدمات به 
شهروندان را دچار اختلال و چالش های جدی کرده است. امروزه توسعه پایدار شهری تحت 
تأثیر مفاهیم و موضوعات مختلفی قرار گرفته و با علومی چون سیاست های اقتصادی و دانش 
تئوری و تجربی به مقابله برخاسته است. در دهه های گذشته قم نیز با مسائل معضلات فراروی 
اغلب کلان شهرهای کشور به دفعات روبرو شده است. در حالی که یکی از مهمترین شاخص 
ها و معیار های توسعه یافتگی، میزان انطباق برنامه های اجرائی هر منطقه ای با مبانی و 
مطالعات جامع آمایش سرزمینی می باشد، اجرای طرح های توسعه زیربنایی که با مبانی علوم 
آمایش سرزمینی و توسعه پایدار شهری همخوانی نداشته است از مهترین دلایل ناکارآمدی و 
غیر قابل توجیه بودن برخی پروژه ها در شهر قم بوده است. الگو برداری از سایر کلان شهرها 
و آزمون و خطاها در حوزه های مختلف، هزینه های هنگفت و گزافی را نیز به شهر قم تحمیل 
کرده است. موارد متعددی از این طرح ها در توسعه شهری قم قابل مشاهده است که به هیچ 
وجه با توان اکولوژیکی و ویژگی های خاص اجتماعی و اقتصادی این منطقه هماهنگی ندارند. 
عواقب این عدم توجه، منظره نامبارکی از شهر قم را در مقابل دیدگان روزانه شهروندان قرارداده 
است. عامل اصلی این معضلات بدین دلیل است که سیاست گذاری و برنامه ریزی های 
شهری قم در گذشته حاصل تصمیم های شتابزده و تحمیل علایق برخی مدیران به سازمان 
های دولتی و غیر دولتی بوده و به دنبال اتخاذ تصمیم بر پایه اهداف مشخص و قابل ارزشیابی 
برای بهره برداری و مدیریت پایدار سرزمین نبوده است، لذا این کلان شهر را با هدر رفت منابع 
کلان مالی و با انبوهی از مسائل و مشکلات اقتصادی، اجتماعی و محیط زیستی همراه کرده 
است که آن اشخاص نیز عمدتا امروز و با بروز پیامدهای زیانبار دیگر در آن منصب حضور ندارند.
کارشناس برنامه ریزی محیط زیست 

بزرگداشت علامه حسن زاده آملی در قم 
برگزار شد

 آیین بزرگداشت آیت الله حسن حسن زاده آملی پنج شنبه شب با حضور علما، طلبه ها و 
عموم مردم و زائران قم در حرم حضرت معصومه )س( برگزار شد.  آیت الله سید هاشم حسینی 
بوشهری رییس شورای عالی جامعه مدرسین امام جمعه قم و عضو مجلس خبرگان رهبری، 
آملی لاریجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام و حجت الاسلام  آیت الله صادق 
و المسلمین محمدحسن اختری رئیس شورای عالی مجمع جهانی اهل بیت از جمله 
شخصیت های حوزوی حاضر در این مراسم بودند. بر اساس این گزارش، علما، استادان و 
طلبه های حوزه علمیه و جمعی از مردم انقلابی قم و زائران حرم بانوی کرامت در این آیین 
عباسی  هادی  المسلمین  و  حجت الاسلام  حاکیست:  گزارش  داشتند.  حضور  معنوی 
خراسانی استاد سطوح عالی حوزه علمیه در این آیین به سخنرانی کرد و یکی از مداحان به 

مداحی و قرائت دعای کمیل پرداخت.

را  مدیر حوزه های علمیه گفت: باید نسل جدید 
دریابیم، چرا که جوان امروزی با جوانان عصر انقلاب 
و دفاع مقدس فرقی نکرده است و از جهاتی نیز بهتر 
هم هست، چرا که جوان امروزی با هجمه های زیادی 
روبروست که جوان عصر انقلاب و دفاع مقدس با آن 

روبرو نبوده است. 
اعضای  دیدار  در  ز  روپنجشنبه  اعرافی  الله  آیت 
ائتلاف سراسری جاهد که در دفتر مدیر حوزه های 
علمیه در قم برگزار شد، ضمن تسلیت ایام سوگواری 
مقدس،  دفاع  هفته  گرامیداشت  و  صفر  آخر  دهه 
ایران یک درون مایه و ذات  گفت: انقلاب اسلامی 
استوار و قوی دارد و علی رغم اینکه ما در بخش هایی 
از اداره کشور دارای ضعف های جدی هستیم، اما آن 
ذات و هویت می تواند بر مشکلات و موانع فائق آید و 
گره ها را باز کند، چون ذات یک ذات قوی و مستحکم 

است.
اصیل  فرهنگ  و  روح  آن  به  بازگشت  افزود:  وی 
انقلاب وظیفه همیشگی ماست که به آن توجه کنیم 
و تشکل ها و جریانات باید آن را یک اصل اساسی 
تلقی کنند و  تکیه بر ذات و روح اصلی انقلاب را مد 
نظر خود داشته باشند، چرا که آن ذات اصیل همواره 
پاسخگوی نیازهای زمان بوده است و هم در داخل و 

هم خارج از کشور گره گشایی کرده است.
از گره  با ذکر مثال هایی  مدیر حوزه های علمیه 
گشایی ذات و هویت اصلی انقلاب در داخل و خارج 
ما در  آنچه  ایران، گفت:  از مرزهای کشور اسلامی 
جبهه های نبردحق علیه باطل در طی هشت سال 
دفاع مقدس دیدیم، همه تجلی ذات انقلاب اسلامی 
بود و آنچه در لبنان و دفاع از جبهه مقاومت مشاهده 

کردیم همه تجلی ذات و هویت انقلاب اسلامی بوده 
است. آیت الله اعرافی با بیان اینکه باید ذات و هویت 
اصلی انقلاب را بشناسیم و دائم به آن برگردیم، خاطر 
نشان ساخت: ذات و حقیقتی که در بیانیه گام دوم 
انقلاب آمده است و سخنان حکیمانه امام راحل)ره( 
همگی یک ذات تمدنی و جهانی بوده است، لذا همه 
کارهای ما نیز باید یک بازتاب جهانی و تمدنی داشته 

باشد؛ امروزه انقلاب اسلامی هنوز خریدار دارد.
عقلانیت و انقلابی گری را در هم آمیزیم

امام جمعه قم با اشاره به لزوم توجه به برنامه ریزی و 
عقلانیت در کارهای انقلابی ابراز داشت: باید بتوانیم 
عقلانیت و انقلابی گری را در هم آمیزیم؛ نگاه ها باید 
کلان، دقیق و راهبردی باشد و موتور محرک آن هم 

روح انقلابی و جهادی باشد.
وی افزود: فارغ از خیلی از سر و صداها، باید نسل 
جدید را دریابیم چرا که جوان امروزی با جوانان عصر 
انقلاب و دفاع مقدس فرقی نکرده است و از جهاتی 

نیز بهتر هم هست، چرا که جوان امروزی با هجمه 
های زیادی روبروست که جوان عصر انقلاب و دفاع 

مقدس با آن روبرو نبوده است.
آیت الله اعرافی خاطر نشان ساخت: عمده کارهای 
تشکیلاتی باید بر گفتمان با نسل جوان و آگاه سازی 
آنان باشد و البته این کار برنامه و نگاه راهبردی می 

خواهد.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به لزوم آسیب شناسی 
کارهای تشکیلاتی، گفت: کارهای تشکیلاتی همواره 
در معرض خطر و آسیب است، لذا باید مدام آسیب 

شناسی روی آن صورت گیرد.
وی افزود :با وجود پیشرفت هایی که در عرصه های 
مختلف صورت گرفته است، هنوز با وضع مطلوب 
فاصله داریم؛ آموزش و پرورش آنقدر مهم است که 
لازم است رئیس جمهور و همه هیأت دولت پای کار 
آن بیایند و همه دستگاه های کشور خود را نسبت به 

آن مسئول بدانند.

مدیر حوزه های علمیه:

جوان امروزی از جهاتی از جوانان عصر انقلاب هم بهتر است

 رئیس جمهوری در بازدید از سد تنگ سرخ بویراحمد با تاکید بر ضرورت تکمیل 
عملیات اجرایی و ساخت این سد تا پایان سال ۱۴۰۱، گفت: به مسئولان هم تذکر 

می دهم که اجازه ندهند هیچ حقی از کارگران ضایع شود. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی که در پنجمین سفر استانی صبح روز جمعه وارد  
کهگیلویه و بویراحمد شده است ، پس از ورود به یاسوج برای بازدید از مراحل 
ساخت سد تنگ سرخ به این منطقه رفت و با توضیحات مهندسان و دست اندرکاران 
از جزئیات ساخت این سد خاکی مطلع شد. آیت الله رئیسی پس از بازدید از روند 
ساخت سد تنگ سرخ در سخنان کوتاهی در جمع کارگران و مهندسان فعال در 
این پروژه، گفت: متأسفانه اجرای این پروژه حدود ۱۰ سال از زمان پیش بینی 
شده عقب است  اما روحیه ای که امروز در شما دیدم این امیدواری را ایجاد می کند 

که این عقب افتادگی در فاصله زمانی کوتاهی جبران شود. وی افزود: اگر از سال 
۹۰ تاکنون این پروژه سالانه پیشرفت ۱۰ درصدی داشت باید تاکنون تمام می 
شد. رئیس جمهوری همچنین تامین حق و حقوق مردم و رفع معارضات محلی 
و اجتماعی را اولویت اجرای این پروژه دانست و در واکنش به اظهارات برخی از 
کارگران فعال در این پروژه درباره تأخیر در پرداخت حقوق و مزایا، گفت: حتماً به 
مسئولان تذکر می دهم و تأکید می کنم که اجازه ندهند هیچ حقی از شما کارگران 
عزیز ضایع شود. حتماً به دنبال ایجاد چارچوبی خواهیم بود تا حقی از هیچ کارگری 
در هیچ نقطه از کشور ضایع نشود. رئیسی تصریح کرد: یکشنبه هفته آینده تیمی 
کارشناسی برای بررسی مشکلات حقوقی، اجرایی و موانع و معارضات اجتماعی 

به استان اعزام می شوند و باید عملیات اجرایی سد بلافاصله از سر گرفته شود.

قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
بالایی  امنیتی  ضریب  دارای  قم  گفت:خوشبختانه 
است و تدابیر امنیتی بالایی تا پایان ماه صفر در قم 
اتخاذ شده است.  بیژن سلیمانپور صبح چهارشنبه 
در جلسه ستاد پیشگیری؛ هماهنگی و فرماندهی 
سالن  محل  در  که  استان  بحران  به  پاسخ  عملیات 
کرامت استانداری قم برگزار شد گفت: خوشبختانه قم 

با توجه به وحدت و انسجامی که بین گروه های مختلف 
و مسئولان و هم چنین مردم وجود دارد دارای ضریب 
امنیتی بالایی است و تدابیر امنیتی بالایی تا پایان ماه 
صفر در قم اتخاذ شده است.  معاون سیاسی و امنیتی 
استانداری قم با اشاره به برگزاری پیاده روی اربعین در 
قم بیان کرد: پیاده روی جاماندگان اربعین حسینی در 
قم بدون هیچ حاشیه و مشکلی برگزار شد و از مردم 

در این زمینه کمال تشکر را داریم. او افزود: پوشش 
بالای واکسیناسیون اولویت اول استان است و در بحث 
واکسیناسیون، دستگاه های اجرایی خدمات رسان و 
حمایتی مانند کمیته امداد و بهزیستی علاوه بر ارائه 
گزارشی از آمار جمعیتی پرسنل خود در زمینه واکسن 
آمار مددجویان خود را هم باید ارسال و ارائه نمایند، 

چون جامعه هدف آن ها گسترده تر است.

در بازدید از سد تنگ سرخ بویراحمد

رئیس جمهوری: اجازه نمی دهیم حقی از کارگران ضایع شود

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم: 

قم ضریب امنیتی بالایی در کشور دارد 

عباس جعفری*

  

محمد هادی علیایی رئیس هیئت کشتی استان قم به موفقیت بی نظیر کشتی 
قم اشاره کرد و گفت::آخرین رتبه کشوری کشتی قم در کشور هشتم بود که 
خوشبختانه باتلاشی بسیار توانستیم درسال جدید رتبه چهارمی کشور رابرای 
اظهارداشت  ایمان  با  وگو  درگفت  علیایی  هادی  محمد  بیاوریم.  ارمغان  به  قم 
اول  رتبه های  ترتیب  به  استانی هستند که  :مازندران،تهران،فارس وقم چهار 
تاچهارم کشور را در دست دارند وتلاش داریم با وجود وسعت کم واینکه استان ما 

تنها در یک شهر خلاصه شده بتوانیم درکشور به رتبه های بالاتری دست یابیم.

: براساس سیاست های جدید همه افرادی که به نحوی در  استاندار قم گفت 
جامعه ارائه و دریافت خدمات دارند باید واکسن دریافت کنند. بهرام سرمست 
با بیان اینکه  روز چهارشنبه در ۱۰۶ مین جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا 
همه پرسنل و کارمندان ادارات باید نسبت به دریافت واکسن اهتمام ویژه ای باید 
داشته باشند اظهارداشت: براساس سیاست های جدید همه افرادی که به نحوی 
در جامعه ارائه و دریافت خدمات دارند باید واکسن دریافت کنند. سرمست با 
اشاره به اینکه طرح سامانه مدیریت هوشمند واکسیناسیون و بیماری های واگیر 

درگفت وگوبا رئیس هیئت کشتی استان قم مطرح شد:
  تحولی بزرگ درکشتی قم با کسب رتبه چهارم کشور 

استاندار قم تاکید کرد:
اجباری بودن واکسیناسیون برای کارمندان ادارات 

1

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم: 

قم ضریب امنیتی بالایی در کشور دارد 
اتخاذ تدابیر امنیتی بالا تا پایان ماه صفر

7

محسن هاشمی :

خیانت خواندن پایان افتخارآمیز جنگ، 
شعاری تو خالی است

وزیر کشور: 

نقش استانداران بسیج ظرفیت ها برای 
توسعه متوازن است

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد:

فعالیت دستگاههای فرهنگی باید به 
دور از موازی کاری باشد 

رئیس پیشین شورای شهر تهران 
با بیان این که ایران بدون دادن یک 
وجب خــاک به اکثــر اهدافش در 
جنگ رسید، گفت: برخی به جای 
افتخار به این پیروزی، با شعارهای 
توخالی و ادعاهای تحریف شــده 
صحبــت از خیانــت مــی کننــد.  
»محسن هاشمی رفسنجانی«  در 
همایش فرماندهی جنگ، خدمت 

وزیر کشور گفت: با توجه به شرایط 
موجود، مهمترین نقش استانداران 
بسیج تمامی امکانات و ظرفیت ها 
برای توسعه اســتان های مختلف 
کشــور بر اســاس اصول توســعه 
متوازن اســت.  احمد وحیدی روز 
پنجشنبه در آیین معارفه استاندار 
یزد ادامه داد: استانداران باید مانند 
نمایندگان ولی فقیه در اســتان ها 

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی بر 
فعال تر شدن رایزن های فرهنگی 
خــارج کشــور و پرهیــز از موازی 
کاری در حــوزه فرهنگــی تاکیــد 
کرد. محمد مهدی اسماعیلی در 
نشست روزپنجشنبه  کمیسیون 
سیاســی، اجتماعــی و فرهنگی 
مجلــس خبــرگان رهبــری در قم 
22با تشــریح ویــژه برنامه هــای  این  2
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رئیس جمهور:

 مدیریت هوشمند کرونا آزمایشی اجرا شود 
رئیس جمهور با تاکید بر توجه ویژه به مدیریت هوشمند در اجرای شیوه نامه های 

مربوط به کرونا، خواستار اجرای آزمایشی آن در یکی از استان های کشور شد.
حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی روز پنج شنبه در جلسه روسای 
کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به اهمیت رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در کنترل و مهار کرونا، افزود: مردم عزیز باید موارد بهداشتی را در همه ایام، 

بویژه در مراسم مربوط به دهه آخر ماه صفر به طور جدی مورد توجه قرار دهند.
آقای رئیسی با تأکید بر تسریع در واکسیناسیون عمومی بویژه برای دانشجویان و 
دانش آموزان، گفت: ایمن سازی عمومی برای رفع محدودیت های کرونایی ضروری 
است و در این راستا تزریق دوز سوم واکسن برای کادر بهداشت و درمان بلحاظ اینکه در 

معرض خطر قرار دارند، انجام شود.
بازگشایی  موضوع  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  تخصصی  کمیته های  جلسه  در 
دانشگاه های سراسر کشور در ماه آینده و بازگشایی تدریجی مدارس پس از اطمینان 
از تأمین سلامت دانش آموزان، معلمین و والدین آنان براساس رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در آبان ماه مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و مقرر شد در جلسه روز شنبه 
ستاد ملی کرونا مطرح شود. در این جلسه همچنین درباره رفع محدودیت های کرونایی 

بسیاری از مشاغل با مدیریت هوشمند از هفته های آینده، بررسی و تبادل نظر شد.
  

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران :

 مدیران شایسته دولت های قبل حفظ شوند
یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با بیان اینکه مدیران شایسته دولت 
های قبل حفظ شوند، گفت: اشتباه است که تغییر مدیران صرفا براساس مسائل 
جناحی و سیاسی باشد.  سیدافضل موسوی در گفت وگو با ایسنا، درباره تغییرات 
مدیران دستگاه های اجرایی، اظهار کرد: وقتی وزیری تغییر می کند، حق دارد مدیران 
زیرمجموعه خود را تغییر دهد، ولی اگر این تغییرات مبتنی بر اصل شایسته سالاری 
نباشد، به عملکرد آن مجموعه آسیب می زند. وقتی مدیری کارنامه موفقی دارد نباید 
تغییر کند مگر اینکه مدیری شایسته تر از او وجود داشته باشد. وی ادامه داد: تغییر 
مدیران اگر براساس شایسته سالاری باشد، لطمه ای به عملکرد دستگاه ها نمی زند. 
با این حال اگر تغییرات صرفا براساس مسائل جناحی و سیاسی باشد، اشتباه است. 
رئیس جمهور که حزب ندارد که بگوید افراد شایسته حزب خود را انتخاب می کند، 
بنابراین رعایت شایسته سالاری برای انتخاب مدیران چه حزبی و چه غیرحزبی لازم 
است. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه مدیران شایسته 
دولت های قبل باید در دولت سیزدهم حفظ شوند، تصریح کرد: تغییر مدیران براساس 
شایسته سالاری اشکالی ندارد، ولی مدیر شایسته دولت قبل را باید حفظ کرد. موسوی 
در تعریف خود از مدیر شایسته گفت: مدیری شایسته است که توان و دانش مدیریت 
داشته باشد. دانش برای مدیریت کافی نیست، مثلا ممکن است فردی استاد اقتصاد 
دانشگاه باشد، اما توان کار اجرایی نداشته باشد. برخی افراد ذاتا توان مدیریتی دارند، 
ولی مدیریت بدون دانش هم می تواند مشکلاتی را به وجود بیاورد، بنابراین  توانایی 

مدییرت و دانش دو معیار اصلی برای انتخاب افراد شایسته است.
 

آیت الله خاتمی:

 همراهی با ولایت، ستون فقرات سیاست ماست
 عضو شورای عالی حوزه های علمیه کشور، با بیان اینکه همراهی با ولایت ستون 
فقرات سیاست ما است گفت: حوزه ای که دشمن به دنبال آن است یک حوزه سکولار 
و بی تفاوت است اما بر خلاف خواست دشمن شاهد هستیم که طلاب جوان ما به 
یک رشد سیاسی بسیار بالا دست یافته اند.  آیت الله سید احمد خاتمی پنجشنبه در 
نخستین اجلاسیه مسئولان مدارس علمیه فارس در شیراز، حوزه علمیه را سرمایه ملی 
دانست و افزود: تاریخ روحانیت با فراز و نشیب هایی مواجه بوده و حتی در دوره رضاخان 
کار به تعطیلی حوزه علمیه نیز کشیده شد و بنابراین این فراز و فرودها وجود دارد و 
جای دلسردی نیست. وی، در خصوص سطح دروس حوزوی نیز گفت: شورای عالی 
حوزه های علمیه در بحث دروس حوزوی به ایجاد تحول روی آورده و در این زمینه موفق 
عمل کرده و تمام دروس سطح یک کاملا متحول شده است.  آیت الله خاتمی افزود: 
اینکه امروز در حوزه علیه ارز دیجیتال مورد ارزیابی قرار می گیرد خود بیانگر متحول 
شدن و به روز شدن حوزه علمیه است. عضو فقهای شورای نگهبان، استاد را دومین 
رکن در حوزه علمیه دانست و تصریح کرد: استاد در علوم طلبگی نقش بسیار مهمی را 
ایفا می کند و در حقیقت رابطه ای میان شاگرد و استاد در حوزه یک رابطه ای بی نظیر 
و عاطفی است. وی ادامه داد: رکن سوم در حوزه علمیه نیز مباحثه است که استاد نیز 

باید نظارت کند، چرا که مباحثه جلوه دیگری از درس است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد:

فعالیت دستگاه های فرهنگی باید به دور از 
موازی کاری باشد 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بر فعال تر شدن رایزن های فرهنگی خارج کشور و پرهیز 
از موازی کاری در حوزه فرهنگی تاکید کرد.

محمد مهدی اسماعیلی در نشست روزپنجشنبه  کمیسیون سیاسی، اجتماعی و 
فرهنگی مجلس خبرگان رهبری در قم با تشریح ویژه برنامه های  این وزارتخانه در حوزه 
های مختلف ،فعالتر شدن رایزن های فرهنگی خارج از کشور  را مورد توجه قرار داد و 
گفت:در برنامه جدید رایزن های فرهنگی خارج از کشور از انفعال خارج شده وفعال تر 
خواهند شد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هماهنگ سازی جریان های فرهنگی کشور 
و توزیع عادلانه امکانات را مورد توجه قرار داد و گفت: فعالیت دستگاههای فرهنگی 
باید به دور از موازی کاری و در جهت اهداف و مسیر مشترک باشد . حجت الاسلام و 
المسلمین ملکوتی سخنگوی کمیسیون سیاسی، اجتماعی و فرهنگی مجلس خبرگان 
رهبری در خصوص مطالبات اعضای کمیسیون از وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود : 
اعضای کمیسیون سیاسی، اجتماعی و فرهنگی برسخت و سنگین بودن کار فرهنگی 
در این شرایط واقف هستند و باتوجه به نیروی جوانی وزیر امیدواریم اهداف بلند وخوبی 

که در نظر دارند را عملیاتی کرده و مشکلات ومعضلات را از بین ببرند.

دادستان کل کشور:

 قضات حتی المقدور از صدور قرار بازداشت 
اجتناب کنند

 دادستان کل کشور گفت: قضات حتی المقدور برای محکومان قرارهای مناسب 
صادر و تا آنجا که لازم نیست قرار بازداشت صادر نکنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری روز پنجشنبه در نشست قضایی 
دادسرای استان قزوین افزود: قضات دارای جایگاه شرعی، قانونی و اجتماعی هستند 
و کیفیت را نباید فدای کمیت کنند و در هر سمتی که هستند باید به مردم خدمت 
نمایند. وی تکریم ارباب رجوع را اولویت مهم دستگاه قضا دانست و بر لزوم نظارت 
و آموزش ضابطین تاکید کرد و یادآورشد: تحول در قوه قضاییه ایجاد نمی شود مگر 
اینکه بدنه این قوه به تحول اعتقاد داشته باشند و به آن عمل کند. حجت الاسلام و 
المسلمین منتظری با تاکید بر اینکه اشکالات را باید رفع کرد تا تحول ایجاد شود ، اظهار 
داشت: هنوز نتوانستیم روی ریل حقوق عامه قرار بگیریم، اما می توانیم برنامه ریزی 
و اولویت بندی کنیم.  به گفته وی ؛ قضاوت از مشکل ترین کارهاست و در حکومت 
اسلامی، زندگی قاضی باید تامین باشد تا بتواند به خوبی و بدون دغدغه قضاوت کند.

 

\حضور رژیم صهیونیستی را در مجاورت 

مرزهایمان تحمل نمی کنیم 
 وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به تحرکات رژیم صهیونیستی در کنار مرزهای 
کشور تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران حضور و فعالیت رژیم صهیونیستی علیه 
امنیت ملی خود را تحمل نمی کند و در این رابطه هر اقدامی که لازم باشد انجام 
می دهد.  حسین امیرعبداللهیان هنگام دریافت رونوشت استوارنامه سفیر جدید 
جمهوری آذربایجان در ایران، ضمن آروزی موفقیت برای سفیر در دوران ماموریتش 
در تهران و همچنین تاکید بر اهمیت روابط فی مابین در چارچوب روابط همسایگی، 
رانندگان  با  آذربایجان  جمهوری  مرزبانی  نیروهای  اخیر  نامناسب  برخوردهای  از 
کامیون های ایرانی و بازداشت دو نفر از آنها، ابراز نارضایتی کرد و اظهارات منفی اخیر از 

سوی جمهوری آذربایجان را تعجب آور و تاسف برانگیز خواند.

لزوم در انداختن طرحی نو مطابق با نیاز روز

در ایران دانشگاه ها دقیقا 
به چه دردی می خورند؟

 فکرش را بکنید شما رییس یک دپارتمان در دانشگاه 
MIT )مؤسسه فناوری ماساچوست( یکی از سه دانشگاه برتر جهان باشی ولی 
آن را رها کنی. چرا؟ چون فکر می کنی که این مدل از دانشگاه به درد نمی خورد! 
کریستین ارتیز وقتی دانشگاه آرمانی خود را تصویر می  کند، جایی بدون سخنرانی، 
بدون کلاس و بدون رشته را تصویر می کند. دانشجویان در فضایی بزرگ و باز روی 
مشکلاتی سخت و عملی کار می کنند. اگر به مطالعه ای نیاز باشد به اینترنت مراجعه 
می کنند و نه استاد. این تصور، با الگوی سنتی تحصیلات عالی فاصله زیادی دارد اما 
به زودی به یک واقعیت تبدیل خواهد شد: او کارش در بهترین دانشگاه جهان را رها 

کرده تا دانشگاهی جدید ایجاد کند. 
در بیست سال گذشته ده ها نمونه از این گونه  موسسات در شیلی تا چین افتتاح 
شده. اگرچه حوزه های کاری آنها متفاوت است، اما یک حرف مشترک دارند: 
مخالفت با روش سنتی آموزش. دانشجویان به صورت تیمی روی پروژه ها کار 
می کنند و تلاش می کنند مسائل واقعی را حل کنند. شرکت ها اغلب حامیان مالی 

این پروژه ها هستند.
شعار دانشگاه زپلین که در سال ۲۰۰۳ در آلمان تاسیس شد این است: »مشکلات 
جامعه ما هیچ نظم و انضباطی ندارند، ما هم همین طور«. دانشکده  الگوی جدید 
فناوری و مهندسی در سال ۲۰۱۷ در انگلستان افتتاح شد. این دانشگاه، استادان 
را بر اساس مهارت استخدام می کند و نه تعداد آثار چاپ  شده. دانشجویان باید با 
موفقیت دوره را به پایان برسانند اما ضروری نیست که ریاضی یا فیزیک بخوانند. آنها 

باید هنر و علوم اجتماعی را مطالعه کنند. )برگرفته از هفته نامه وزین تجارت فردا(
تحلیل و تجویز راهبردی: 

۱- بهترین دانشگاه های دنیا زیر سوال هستند و به مراتب دانشگاه های ایرانی 
بیشتر. به عنوان کسی که ۱۲ سال در دانشگاه درس خواندم و ۱۲ سال هم در 
دانشگاه ها تدریس کرده ام، صادقانه می گویم نمی توانم از عملکرد دانشگاه های 
ایرانی دفاع کنم. به نظرم بیشتر )و نه همه( دانشگاه ها شده اند کارخانه تولید انبوه 
»مدرک داران بی ادراک!« و جالب اینجاست که اراده ای هم برای تغییر وضعیت 
موجود نمی بینیم. به ویژه که بسیاری نیز از طریق همین دانشگاه ها، به عناوین 

مهندس و دکتر و حتی برخی به کرسی استادی رسیده اند!
 ۲- بیست سال پیش در رشته مهندسی فارغ التحصیل شدم. امروز رفتم مجدد 
دروس دوره کارشناسی را مرور کردم و تاسف خوردم انگار زمان در دانشگاه های ما 
متوقف شده. برخی دروس که مطمئنم که به درد هیچ کس نمی خورد باز هم تدریس 
می شوند. یعنی در طول این بیست سال امکان نداشت یک نظرسنجی انجام شود 
که واقعا در دنیای واقعی کدام دروس به درد شما خورده و کدام نخورده؟ وقتی درسی 
در طول بیست سال به درد کسی نمی خورد چرا نباید حذف شود؟ عجیب نیست؟ 

۳- آیا می شود کاری کرد؟ بله. یک تصویر ارائه می کنم که نشان دهم می شود جور 
دیگری به هم به مساله نگاه کرد: این جهان را تصور کنید: من نه کارشناسی دارم و 
نه در جستجوی کارشناسی ارشد و دکترا هستم. می گردم متناسب با نیاز شغلی و 
آینده ام از بین تمام موسسات و دانشگاه های دنیا دروسی را انتخاب می کنم و در آنها 
 )Certificate( شرکت می کنم و به جای مدرک کارشناسی، گواهینامه علمی یا فنی
دریافت می کنم. مثلا امروز با تکنولوژی واقعیت مجازی در کلاس استراتژی پروفسور 
مایکل پورتر در دانشگاه هاروارد حاضر می شوم. فردا صبح برای یک درس کاملا 
بومی در کلاس »اقتصاد ایران« دکتر مسعود نیلی و پس فردا هم در یک پلتفرم 
آموزش مجازی مبتنی بر بازی )بدون استاد مشخص( در زمینه مذاکره شرکت می 
کنم و از همه این ها هم گواهینامه می گیرم. همچنین از همه مهمتر ۵۰٪ اطلاعات 

مورد نیازم را از اینترنت بدست می آورم. 
در این جهان دیگر ما با دکترهای قلابی بی سواد سر وکار نداریم! مجبور نیستیم 
چهار سال وقت مان را صرف دروسی کنیم که ۳۰ سال پیش دیگران به غلط برای 
ما تشخیص داده اند. لازم نیست برای تحصیلات به یک کشور یا شهر دیگر برویم. 
دیگر کنکور بی معنا خواهد شد. تحصیلات من مساله محور است و نه مدرک محور. 
موسسات ارائه دهنده آموزش در یک محیط رقابتی مجبورند هر روز بهتر شوند و 

دانشگاه های مزخرف، ورشکسته و حذف خواهند شد. 
این تنها راه است؟ نه. یک مثال بود برای باز شدن باب گفتگو

امکان پذیر است؟ بله. ولی نه یک شبه.
برای همه رشته ها این کار لازم است؟ در مورد برخی رشته ها مثلا علوم پایه و 

پزشکی باید مسیر دیگری رفت. 
دانشگاه ها هیچ فایده ای نداشته اند؟ قطعا فایده داشته اند. 

دانشگاه های ما حاصل کپی هستند. یک کپی قدیمی و ناقص! آنچه ما می خواهیم 
دانشگاه هایی است که مسائل واقعی از دنیای واقعی را حل کنند. نه اینکه کارخانه 

تولید مدرک باشند. جهان و بویژه ایران نیاز به دانشگاه های واقعی بدردبخور دارد. 
استاد دانشگاه صنعتی شریف

به همت سازمان بسیج اساتید حوزه علمیه قم: 

اساتید بسیجی و ایثارگر حوزه علمیه قم 
تجلیل شدند

همایش تجلیل اساتید بسیجی و ایثارگر حوزه علمیه قم  روز پنجشنبه با حضور 
مدیران و نخبگان حوزه های علمیه قم و خانواده های بسیجیان و ایثارگران حوزه 
علمیه قم در مجتمع آموزشی امام علی )ع( سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برگزار 

گردید. 
حجت الاسلام والمسلمین سیدحسن اکبری در این مراسم ضمن گرامیداشت 
هفته دفاع مقدس و تسلیت ایام اربعین گفت: اساتید بسیجی و ایثارگر حوزه های 
علمیه ؛ کسانی هستند که همواره در صحنه های گوناگون مجاهدانه عمل کرده 
و در این راه ایستادگی کردند. مسئول مرکز بسیج اساتید،مدیران و نخبگان حوزه، 
همچنین ادامه داد: اساتید بسیجی و ایثارگر حوزه ها در دوران پرمخاطره انقلاب 
اسلامی و دفاع مقدس با اقتدا به امام خویش مردانه ایستادند و همچون مولایشان 
جان شان را ایثار کردند. حجت الاسلام والمسلمین اکبری ادامه داد: ایثارگران در 
همه عرصه ها حاضر و آماده اند تا از راه شهدا و انقلاب در پرتو رهبری امام خامنه ای 
حراست کنند. حجت الاسلام والمسلمین  احمد عابدی نیز در این مراسم ضمن 
اشاره به ارزش و جایگاه اربعین گفت:عزاداری و گریه برای امام حسین )ع( از اهمیت 
بسیار بالایی برخوردار است و شیعیان عزای سیدالشهدا را بر عزای عزیزان خویش 
نیز اولی تر می دانند. وی همچنین با بیان برخی ویژگی های علمی و جهادی آیت 
الله حسن زاده آملی خاطرنشان کرد: در دورانی که منافقین قصد داشتند آمل و بابل 
را تصرف کنند ،آیت الله حسن زاده آملی در دفاع از این مرز و بوم فرمانده و پیشگام 
مقابله با منافقین بود. این استاد حوزه و دانشگاه ادامه داد: مرحوم علامه حسن زاده 
آملی همواره در پی تکریم شهدا و خانواده های شهدا بودند و به صورت متداوم با 
خانواده شهدا و ایثارگران دیدار داشت. خاطرنشان می شود: در پایان این مراسم از 

اساتید بسیجی و ایثارگر حوزه های علمیه تجلیل به عمل آمد.
 

به همت هنرمند طراحی قمی؛

نقش بستن صحنه هایی از قیام عاشورا
 بر دار قالی 

هنرمند تبریزی نقشه بافت قالی شامل صحنه هایی از قیام عاشورا را مبتنی بر 
مقاتل معتبر، در قم طراحی و آماده بافت کرده است.

استاد حقیقی راد، طراح نقشه قالی در سن ۷۰ سالگی تلاش دارد تا صحنه هایی 
از قیام عاشورای حضرت سید الشهدا)ع( را بر دار قالی به تصویر بکشد. این استاد 
طراح برای طراحی این نقشه سه سال وقت صرف کرده و می گوید: برای اینکه 
اشتباهی در تصویرگری اش نباشد چند مقتل را مطالعه کرده ام. نقشه طراحی شده 
به دستان هنرمند استاد حقیقی راد، شامل پنج صحنه شامل، ظهر عاشورا در میانه 
قالی، شهادت حضرت علی اصغر)ع(، نبرد حضرت علی اکبر)ع(، شهادت حضرت 

عباس)ع( و حضور امام حسین)ع( بر بالای پیکر حضرت حر بن ریاحی است.

اخبار

مجتبی لشکربلوکی*

 
مشکلات  رفع  برای  گفت:  قضاییه  قوه  رییس   
کشور نیازمند هم افزایی و هماهنگی میان تمامی 
دستگاه ها هستیم چرا که با بخشی نگری نمی توانیم 

در این مسیر موفق باشیم. 
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای روز پنجشنبه در دیدار با اقشار مختلف مردم در 
دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین، افزود: با توجه به 
تغییرات صورت گرفته در کشور و ایجاد امیدی در بین 
مردم باید تلاش کنیم تا آن را ارتقا ببخشیم که این مهم 

با حرف و صحبت شدنی نیست و باید عمل کنیم.
بیشترین  گذشته  ماهه  سه  در   : یادآورشد  وی 
هماهنگی میان سه قوه وجود داشته که شاید در 
تاریخ انقلاب و در تمام طول چهار دهه گذشته بی 
نظیر بوده است و در این مدت، روسای قوای سه گانه 
سه تا چهار نوبت برای حل مشکلات جلسه تشکیل 

داده و تشریک مساعی داشته اند.
رییس قوه قضاییه گفت: در طول حدود یک ماه 
گذشته با رییس و اعضای کمیسیون قضایی مجلس، 
کمیسیون اجتماعی ، کمیسیون زنان و نمایندگان به 
صورت انفرادی جلسه داشته و با معاون اول رییس 
جمهوری، معاونت اقتصادی، وزرا و اقشار مختلف 

مردم نیز نشست تشکیل داده ام.
وی با بیان اینکه در مجموع این نشست ها به اولویت 
ها پرداخته ایم، افزود: یکی از مسایلی که به شدت 
مردم،  ظرفیت  از  حداکثری  استفاده  دارم  اعتقاد 
مشارکت دادن آنها، کمک خواستن و توجه و تکریم 

مردم است.
رییس قوه قضاییه یادآورشد: همه اینها هم اکنون در 
مرحله حرف است و باید آنها را به عمل تبدیل کنیم که 
در این زمینه استفاده از همه ظرفیت های حکومت 
برای رفع مشکلات، ارتقای جامعه، امید بخشی و امید 

آفرینی و ارتقای رفاه و عزت جامعه ضروری است.
اژه ای گفت: همه این موارد را با هم می توانیم انجام 
دهیم ولی اگر بخشی نگری کنیم و هر یک از ما فقط 

بخواهیم حوزه خود را تقویت کنیم کار جلو نمی رود.
وی افزود: باید از خرد جمعی استفاده کنیم و با 
تشکیل کارگروه های مختلف که حتما یک پای آن 
مردم هستند در قشرها و صنوف بتوانیم مشکلات را 

جلو ببریم و رفع کنیم.
رییس قوه قضاییه اظهار داشت : امروزه ۲۰ درصد 
پرونده های قضایی مربوط به خانواده است و این 
مشکل را می توان فقط با خانواده ها، حوزه ها، نخبه 
ها و دانشگاه ها حل کرد و این مساله ای نیست که به 

صرف زبان قانون بتوان آن را حل کرد.
وی افزود: اگر با ترتیبانی که اسلام مقرر کرده با 
صلح و سازش، ارتقای آگاهی، با گذشت و ایثار آنها 
را حل کنیم پربرکت و پرخیر می شود و آثار خیر پیدا 

می کند.
نصف  امروزه  بانوان  خود  گفت:  ای  اژه  محسنی 
جمعیت جامعه را تشکیل می دهند و باید کمک کنند 

که این مشکلات حل شود.
رییس دستگاه قضا اضافه کرد: خیلی از مشکلات 
باید از طریق مساله فرهنگی حل شود و اگر بخواهد 
قوه قضاییه و انتظامی حل کند تبعات خواهد داشت.
وی افزود: تلاش می کنیم بخشی هایی که مربوط 
به دستگاه قضایی است با کمک مردم حل کنیم و 
خود دستگاه ها مثل حوزه نیز باید در زمینه فرهنگ 
سازی و تبلیغات برای موضوعاتی مانند وقف اقدام 

کنند.
پیروزی درجنگ اقتصادی، نیازمند پشتیبانی 

و رفع موانع است
 رییس قوه قضاییه  همچنین در دیدار با صنعتگران 
و کارآفرینان استان قزوین گفت: پیروزی در جنگ 
نیازمند پشتیبانی و رفع موانع و ارسال  اقتصادی، 
تجهیزات لازم برای مبارزان خط مقدم است که باید 

مورد توجه همه دستگاه ها قرار گیرد. 
اقتصادی  جنگ  در  اگر  افزود:  اژه ای  محسنی 
هستیم و همه به شرایط جنگ اقتصادی اذعان می 

کنند باید لوازم آن را بپذیریم.
وی یادآورشد: نمی شود بگوییم جنگ اقتصادی 
طبق  و  متعارف  صورت  به  خواهیم  می  ما  و  است 

توجه  موجود  مشکلات  به  و  کنیم  حرکت  گذشته 
نداشته باشیم.

محسنی اژه ای اضافه کرد: در این شرایط سخت 
اقتصادی باید کسانی که در میدان جنگ هستند از 
هر طرف پشتیبانی شوند و تجهیزات لازم برای آنها 
فرستاده شود و در حمایت روحی قرار گیرند تا موانع 

سرراه آنها برداشته شود.
وی گفت: باید جنگ اقتصادی در اولویت خیلی از 
امور قرار گیرد و بسیاری از مشکلات را مطابق با زمان 

جنگ بررسی و حل کنیم.
رییس قوه قضاییه  گفت : یکسری از مشکلات را 
باید خود مبارزان و افسران جنگ اقتصادی و برخی 
از مشکلات از طرف دستگاه ها مورد توجه قرار گیرد 
که اگر مورد توجه قرار نگیرد پیروزی ممکن نمی شود.
محسنی اژه ای افزود : مواردی که لازم هست مجوز 
از ناحیه دستگاهی صادر شود مورد توجه قرار دهیم و 
به کارها سرعت ببخشیم و اگر فردی با شرایط لازم نیاز 

به اخذ مجوز دارد  در پیچ و خم اداری گیر نیندازیم.
این  در  اسلامی  شورای  مجلس  کرد:  اضافه  وی 
خصوص باید کمک کند که اگر گزارش هایی دریافت 
کرد که دستگاه هایی مجوز را به کندی صادر می کند 

مورد بررسی قرار دهد.
بازرسی کل کشور با تعلل کنندگان در صدور 

مجوزها برخورد کند
رییس قوه قضاییه گفت : در رابطه با صدور مجوزها 
اگر چناچه کسانی چوب لای چرخ می گذارند و قانون 
را اجرا نمی کنند بازرسی کل کشور ورود کند و با تعلل 

کنندگان برخورد نماید.
وی افزود : تسریع در صدور مجوزها در زمان جنگ 
اقتصادی باید در اولویت قرار گیرد و دستگاه های 
نظارتی مجلس و قوه قضاییه در این زمینه وارد عمل 
شوند. محسنی اژه ای اضافه کرد: وزیر دادگستری 
در این خصوص ورود نماید و مشکلات را از هر بخش 

پیگیری کند.
و  در صدور مجوز صادرات  تسریع  داد:  ادامه  وی 
اگر مشکلاتی  که  گیرد  قرار  توجه  مورد  نیز  واردات 
در گمرک، وزارت صمت، اقتصاد و جهاد کشاورزی 
در این زمینه وجود دارد همه اینها را کمک کنیم که 
برداشته شود و تسهیل لازم در این زمینه ایجاد گردد.

محسنی اژه ای اضافه کرد: اگر موارد اختلافی در 
زمینه مالیات، بانک، واگذاری ها و موضوعات مختلف 
پیش آمد خواهش می کنیم سایر دستگاه ها نیز از 

ظرفیت مشاورتی خود در این زمینه کمک کنند.

رییس قوه قضاییه :

 مشکلات کشور با بخشی نگری حل نمی شود

وزیر کشور گفت: با توجه به شرایط موجود، مهمترین 
نقش استانداران بسیج تمامی امکانات و ظرفیت ها برای 
توسعه استان های مختلف کشور بر اساس اصول توسعه 

متوازن است. 
احمد وحیدی روز پنجشنبه در آیین معارفه استاندار یزد 
ادامه داد: استانداران باید مانند نمایندگان ولی فقیه در 
استان ها حلقه وصل همه بخش ها برای شتاب بخشی 
به خدمت رسانی و توسعه باشند و در این زمینه از تمامی 
ظرفیت ها به خصوص استعدادها و شبکه جوانان توانمند 

استفاده کنند.
جوانان  رهبری  معظم  مقام  فرموده  به  داد:  ادامه  وی 
خوش فکر پیشران های توسعه کشور محسوب می شوند 
و باید با رویکرد کادرسازی برای مدیریت کشور در گام دوم 

انقلاب از این ظرفیت ها بیش از پیش استفاده شود.

وحیدی مهمترین انتظار از استانداران را رعایت عدالت 
منطقه ای  بر اساس اصول آمایش سرزمین دانست و یادآور 
شد: در این زمینه هماهنگی های لازم بین وزارت کشور و 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی صورت گرفته است و همه 
بخش ها باید در این زمینه فعالانه پای کار باشند تا در هر 
نقطه ای از کشور آثار برنامه ها و اقدامات توسعه ای آشکار 
شود. وزیر کشور با تبیین وظایف استانداران یادآور شد: 
استانداران در ۴۰ زمینه مختلف در حوزه های فرهنگی، 
وظایف مشخص  دارای  و سیاسی  اقتصادی  اجتماعی، 
هستند و مهمترین انتظار از آنان بسترسازی برای توسعه 
متوازن درون استانی و درون شهری است تا در سایه این 
رویکرد به مناطق کمتر توسعه یافته توجه ویژه صورت گیرد.
وحیدی همچنین با تبیین شرایط بین المللی منطقه 
ادامه داد: در محیط سیال منطقه و بین الملل ، جمهوری 

اسلامی باید با استواری جایگاه خود را به عنوان کشوری 
باثبات و مقتدر تثبیت کند ، چراکه با توجه به شرایط موجود 
اگر در زمینه توسعه کم کاری صورت گیرد، فاصله ما با 
دیگر کشورها که به سرعت در این مسیر حرکت می کنند 
از  را یکی  یزد  یافت. وی استان  افزایش زیادی خواهد   ،
نمونه های عالی توانستن در عین محدودیت ها عنوان کرد 
و یادآور شد: کسب رتبه های برتر کشور در زمینه سرمایه 
گذاری و توسعه در عین قرار داشتن در شرایط نامناسب 
طبیعی و محدودیت های ظاهری مبین آن است که موانع 
نمی تواند جلوی همت کسانی را که هدف آنان رسیدن 
به پیشرفت و توسعه است ، سد کند. وزیر کشور همچنین 
با تاکید بر تلاش برای رفع برخی مشکلات استان یزد به 
خصوص در زمینه تامین آب بر استفاده از ظرفیت های 

استان در کنار حمایت های دولت تاکید کرد.

وزیر کشور: 

نقش استانداران بسیج ظرفیت ها برای توسعه متوازن است

رئیس پیشین شورای شهر تهران با بیان این که ایران بدون دادن یک وجب خاک به 
اکثر اهدافش در جنگ رسید، گفت: برخی به جای افتخار به این پیروزی، با شعارهای 

توخالی و ادعاهای تحریف شده صحبت از خیانت می کنند. 
»همایش فرماندهی جنگ، خدمت یا خیانت؟« عصر هفتم مهرماه و در پایان هفته 
دفاع مقدس در قالب سه میزگرد با حضور کارشناسان و برخی فرماندهان و راویان 

جنگ تحمیلی برگزار شد.
»محسن هاشمی رفسنجانی«  دراین همایش با اشاره به نقش شرایط در نظرات 
مسوولان جمهوری اسلامی در مقاطع مختلف گفت: مسئولان همواره به فکر کشور و 
مردم و جان هایی بودند که از دست می رود و هیچ یک از کسانی که در مدیریت جنگ 

ایران و عراق فعال بودند، به خیانت نمی اندیشیدند.
رئیس پیشین شورای شهر تهران با اشاره به مقاطع مختلف جنگ اظهار داشت: 
هر وقت می دیدند ایران کار جدی انجام می داد، قطعنامه هایی بدون درنظر گرفتن 
منافع ایران صادر می شد. اما بعد از فتح فاو قطعنامه ۵۸۸ و سپس ۵۹۸ مطرح شد 
که شرایط بهتری برای ایران داشت و غرامت و تنبیه متجاوز هم در آن می آید. این 

رویدادها بسیار کوتاه و البته معنی دار در خاطرات آقای هاشمی آمده است.

وی تاکید کرد: امام تنها از یک نقطه گزارش نمی گرفتند و از فرماندهان و مسئولان 
مختلف اطلاعات می گرفتند و تنها با صحبت آقای هاشمی تصمیم نمی گرفتند. مقام 
معظم رهبری هم که دقیق از موارد مطلع بودند، سال ۶۹ نشان فتح را به آقای هاشمی 
دادند. البته ایشان می خواستند نشان را زودتر بدهند که آقای هاشمی گفت صبر 
کنید آزادگان آزاد شوند. لذا ادعای خیانت مسئولان جنگ، با رویکرد رهبر انقلاب 

کاملا در تضاد است.
هاشمی گفت: با قبول قطعنامه صدام به پشت مرزها برگشت، اسرا آزاد شدند و غیر 
از تنبیه متجاوز که با رفتار بعدی خود صدام محقق شد، تنها موضوع غرامت مانده که 
الان مسکوت است. اما با این که ایران بدون دادن یک وجب خاکش به اکثر اهداف 
رسیده، برخی به جای افتخار به این پیروزی و توضیح آن برای جامعه، با شعارهای 

توخالی و ادعاهای تحریف شده صحبت از خیانت می کنند.
فرزند آیت الله هاشمی در پاسخ به این سوال که چه میزان از روزنوشت های پدرش 
در کتابهای خاطرات سانسور شده، گفت: تلاش شده این کتاب ها با حداقل حذف 
منتشر شود و بیش از ۹۹ درصد موارد آمده و مواردی که نیامده ناشی از مصالح امنیتی 

بوده که همچنان پابرجا است.

محسن هاشمی :

خیانت خواندن پایان افتخارآمیز جنگ، شعاری تو خالی است

عضو هیات علمی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی بابل گفت: هیچ 
یک از توصیه های طب ایرانی نمی تواند جایگزین واکسیناسیون شود و از نظر هر 
پزشک آگاه و با دانش، مهمترین کار در شرایط کنونی برای پیشگیری از مرگ و میر 

بیماران و کاهش عوارض کرونا، واکسیناسیون است. 
مرتضی مجاهدی افزود: برخی از نظرات و پیشنهادات نسنجیده ای در خصوص 
پیشگیری از ابتلا به کووید ۱۹ توسط افرادی و با نام طب سنتی یا ایرانی ارائه می 
شود اما طب ایرانی کمک های خوبی در زمینه پیشگیری از این بیماری از جمله 
توصیه های حفظ سلامتی عمومی دارد که عموما با مستندات علمی تایید می 

شود و به کاهش میزان ابتلا و عوارض بیماری کرونا کمک می کند.
وی افزود: متاسفانه برخی افراد به نام طب ایرانی، ادعاهایی را مطرح و اظهارنظر 
می کنند که از نظر علمی، جایگاهی ندارد و قصد آنها بیشتر مطرح کردن نام و 
سلایق شخصی شان است که با توجه به اقبال مردم به طب سنتی ایرانی، پشت 
تریبون هایی مثل طب سنتی خودشان را قرار می دهند و مطالب گاها نادرست را 
به نام طب سنتی ایرانی به جامعه منتقل می کنند تا بیشتر مورد توجه قرار گیرند.  

مجاهدی یادآور شد: افرادی که جریانات مخالفت با واکسن را مدیریت و هدایت 
می کنند، عموما سطح دانش سلامت و پزشکی اندکی دارند و هدف آنها بیشتر 
جریان سازی های اجتماعی و مطرح کردن خود و مجموعه هایشان است، مطالبی 

که در مخالفت با واکسیناسیون گفته می شود، پشتوانه علمی ندارد.  
از  موجی  افراد  برخی  متاسفانه  کرد:  خاطرنشان  ایرانی  طب  متخصص  این 

هراس علیه واکسیناسیون را در بین مردم با هدف سوء استفاده از افکار عمومی و 
اهداف شخصی یا کاسب کارانه رواج می دهند. جنبش ها و جریانات ضدواکسن 
در بسیاری از کشورهای جهان فعال هستند اما شدت فعالیت آنها در کشورهای 

مختلف، متفاوت است.  
مسئول مرکز تحقیقات طب ایرانی و تاریخ علوم پزشکی دانشگاه علوم پزشکی 
بابل گفت: نتایج حاصل از واکسیناسیون، بهترین عامل برای مقابله با شبهه افکنی 
ها در مورد واکسن است. مطالب علمی که منتشر شده یا می شود، می تواند 

مستندی برای تاثیرگذاری واکسیناسیون در کشورهای مختلف باشد.  
وی تصریح کرد: در حال حاضر واکسیناسیون، مهمترین عامل پیشگیری از مرگ 
و میر بیماران و عوارض ناشی از کرونا است و در آینده نیز افرادی که واکسینه شده 
اند حتی با تسلط جهش های جدید ویروس، کمتر دچار مرگ و میر و عوارض شدید 

بیماری، خواهند شد.  
عضو هیات علمی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی بابل تاکید کرد: 
واکسیناسیون، آسیب های وارد شده از سوی کرونا به زندگی در ابعاد مختلف از 
جمله حوزه اجتماعی، فرهنگی، سلامت و اقتصادی را به شدت کاهش می دهد.  
مجاهدی گفت: خوشبختانه در کشور ما، علیرغم شبهه افکنی ها در مورد واکسن 
و فعالیت های زیاد جنبش های ضد واکسن، درصد زیادی از مردم از واکسیناسیون 
عمومی علیه کرونا استقبال کرده و می کنند. با توسعه واکسیناسیون، حجم زیادی 
از ابتلا به کووید ۱۹، مرگ و میر و عوارض ناشی از این بیماری کاهش پیدا می کند.

عضو هیات علمی دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی بابل :

هیچ یک از توصیه های طب ایرانی نمی تواند جایگزین واکسیناسیون شود



3 شنبه-دهم مهرماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5361
سلامت 

 علائم پنهان و آشکار آلرژی + راهکارها دلایل عجیب و خطرناک تعریق شبانه را بشناسید 

تعریق شبانه چه دلایلی دارد؟ 
بیدار شدن از خواب به دلیل عرق کردن های شدید، غیر عادی و نامطلوب 
است. احتمال می رود این حالت به دلیل خواب عمیق و احساس راحتی به وجود 
آمده باشد و گاه به دلیل پتو های ضخیم و حرارت بخاری نیست، بلکه می تواند 
دلایل دیگری را نیز شامل شود. در این مطلب، به این موضوع پرداخته شده است.
 گاه پیش می آید که برخی از مردم، شب ها بدون این که فعالیت جسمی خاصی 
داشته باشند، عرق می کنند. اگر این حالت، یک حالت مزمن بود، باید به دنبال 
دلایل آن رفت. عرق کردن، یک موضوع طبیعی و فرایند معمولی برای تنظیم 

حرارت بدن است.
 یکی از زمان هایی که عرق کردن در آن به اوج خود می رسد، لحظاتی است 
که فرد در سونا یا باشگاه در حال ورزش کردن یا قرار گرفتن در برابر نور خورشید 

است.  
دلایل تعریق شبانه

هورمون هایی که موجب قطع شدن عادت ماهانه زنان   ۱. سن یائسگی: 
می شود، یکی از دلایل شایع تعرق شدید زنان در طول شب است.

 ۲. تعریق بی دلیل: گاه این حالت، هیچ دلیل علمی و خاصی ندارد.
 ۳. عفونت ها: عفونت های باکتری مثل التهاب دریچه های قلبی و التهاب 
استخوانی و وجود کیست، یکی از دلایل تعریق شبانه است که می تواند ناشی از 

ضعیف شدن سیستم ایمنی بدن نیز باشد.
از جمله  ابتدایی سرطان است.  از نشانه های   ۴. سرطان ها: تعریق، یکی 
سرطان هایی که ارتباط مستقیم با تعریق دارند، سرطان غدد لنفاوی است. 
کاهش وزن ناگهانی و بی دلیل و همچنین تب بالا از نشانه های مربوط به انواع 

دیگر سرطان است. 
۵. مصرف دارو: برخی دارو ها را خوردن، مثل دارو های ضد افسردگی، تعریق 
شبانه را به دنبال دارد. ۸ تا ۲۲ درصد مردمی که داروی ضد افسردگی مصرف 
می کنند، از این حالت در خواب رنج می برند. عرقیجات گیاهی ضد افسردگی نیز 

این حالت را به وجود می آورند.
 ۶. کاهش قند خون: ارتباط مستقیم با عرق کردن در خواب دارد. افرادی که 

انسولین یا قرص قند مصرف می کنند، این حالت را تجربه کرده اند.
 از جمله عوامل دیگر در به وجود آمدن این فرایند، می توان به موارد زیر اشاره 

کرد:
 استرس و نگرانی ،تغییرات سیستم ایمنی بدن ،از بین رفتن عصب ها ،سرایت 

باکتری ،ورم های معده که منجر به سرطان می شوند
 مصرف مواد مخدر ،التهاب دریچه های قلب ،ایدز ،سرطان خون ،سکته مغزی 

،بیماری سل ،اختلالات خواب ،بیماری تیرویید
 چه زمان باید به پزشک مراجعه کرد؟ 

در اغلب موارد، تعریق شبانه نشانه خطرناک و نگران کننده ای نیست، اما در 
برخی موارد نیز باید برای تشخیص آن به پزشک مراجعه کرد.

اگر این حالت به صورت مکرر و مزمن، پدیدار و مخل آرامش فرد و با نشانه های 
دیگر همراه شد، بهتر است به پزشک مراجعه شود.

تعریق شبانه، اگر با تب، سرفه و کاهش وزن ناگهانی همراه شود، نشانه های 
خطرناکی از یک بیماری است. در حقیقت، این موارد می توانند نشانه رشد انواع 

سرطان و ایدز باشند.
 درمانی برای کاهش علائم آزار دهنده

 پزشکان با تشخیص دلیل این حالت، درمان خاصی را پیش می گیرند. اگر دلیل 
این تعریق ها، بیماری های مزمن و ویروسی باشد، پزشکان با تجویز آنتی بیوتیک، 

آن را درمان خواهند کرد.
 پزشکان عمدتا بیماران خود را به تغییر عادت های خواب ترغیب می کنند. 
به عنوان مثال توصیه می کنند تا از پتوی ضخیم استفاده نکنند. پنجره ای را در 
اتاق خواب باز بگذارند و لباس نازک به تن کنند. هوای اتاق را با پنکه یا کولر، خنک 
نگه دارند. قبل از خواب، قهوه و چای و غذا های پر ادویه ننوشند و نخورند و ورزش 

نکنند.
 اگر نشانه های دیگر، غیر از تعریق، در خود احساس کردید، سریع به پزشک 

مراجعه کنید و راه درمانی متناسب با تشخیص بیماری خود، در پیش بگیرید.

بسیاری از افراد به علت کاهش تحرک و مصرف کربوهیدرات ها و شیرینی در 
روز های کرونایی با افزایش وزن مواجه شده اند.

با وجود این باور که متابولیسم افراد در دهه ۲۰ سرعت بیشتری دارد، اما در واقع 
در سنین ۲۰ تا ۶۰ سالگی ثابت است. البته بارداری باعث افزایش وزن پایدار 
خواهد شد و بسیاری از مسائل پزشکی در میانسالی نیز در افزایش وزن موثر 
هستند و کاهش وزن افراد در سنین ۴۰ تا ۵۰ سالگی نیازمند ارزیابی عادات فرد 

است.
بسیاری از افراد به علت کاهش تحرک و مصرف کربوهیدرات ها و شیرینی در 
روز های کرونایی با افزایش وزن مواجه شده اند. شاید تصور کنید که در ۲۰ سالگی 

با وجود مصرف بیشتر موادغذایی افزایش وزن قابل توجهی نداشتید، اما در سن 
۳۰، ۴۰ یا ۵۰ سالگی باید کنترل بیشتری برای افزایش وزن داشته باشید.

نتایج تحقیقات جدید نشان می دهد که متابولیسم بدن از ۲۰ تا ۶۰ سالگی 
ثابت است. محققان نتایج مطالعه بزرگ که بر اساس داده های بیش از ۶۴۰۰ 
شرکت کننده در سنین نوزادی تا ۹۵ سالگی انجام شد و نتایج ۴۰ سال تحقیقات 

را ارائه کردند.
بدن ما غذا را تجزیه و به انرژی تبدیل می کند و این فرایند سوخت وساز نامیده 
می شود. نتایج تحقیقات جدید نشان داد که این روند طی سال ها تغییر می کند، 
اما نه آن طور که ما فکر می کردیم. در یک سالگی حدود ۵۰ درصد بیشتر از ۲۰ 

سالگی انرژی می سوزانید، متابولیسم شما در دوران کودکی به تدریج کُند می شود 
تا اینکه در ۲۰ سالگی به میزان بزرگسالی برسد و این میزان تا ۶۰ سالگی باقی 

خواهد ماند و سپس دوباره شروع به کاهش می کند
محققان بر این باور بودند که متابولیسم در ۴۰ یا حتی ۳۰ سالگی کند می شود 
و مردان نسبت به زنان متابولیسم سریع تری دارند، اما این موضوع درست نبود و 
علت اینکه مردان کالری بیشتری در طول روز می سوزانند به این دلیل است که 
جثه بزرگتر و به طور متوسط چربی بدن کمتری دارند. متابولیسم یک زن عضلانی 
تقریبا مشابه یک مرد با قد مشابه است. یک فرد ۱۵۰ پوندی با ۱۵ درصد چربی 
بدنی نسبت به یک فرد ۱۵۰ پوندی با ۲۵ درصد چربی بدنی در همان سن میزان 
متابولیسم بالاتری خواهد داشت. به طور کلی، برخی افراد حدود یک چهارم کمتر 
یا یک چهارم بیشتر از میزان متوسط سن خود انرژی می سوزانند، اما همچنان از 

۲۰ تا ۶۰ سالگی الگوی ثابتی دارند.
میزان متابولیسم در حالت استراحت )RMR( تعداد کالری هایی است که بدن 
شما در صورت عدم انجام ۲۴ ساعته مصرف می کند و میزان متابولیسم پایه 
)BMR( کالری است که برای انجام وظایف اصلی )تنفس، گردش خون، پردازش 
مواد مغذی و تولید سلول( نیاز دارید. برای اندازه گیری RMR، باید میزان اکسیژن 
و بازدم دی اکسیدکربن خود را پس از نشستن یا دراز کشیدن به مدت حداقل ۱۵ 
دقیقه اندازه گیری کنید و در ۱۲ ساعت گذشته هیچ فعالیت ورزشی انجام نداده 

باشید.
مانند  مکمل هایی  از  نکنید  سعی  است؛  سخت  بسیار  متابولیسم  افزایش 
چای سبز استفاده کنید تا بتوانید شیرینی بیشتری مصرف کنید. تنها راه کمک، 
انجام تمرینات مقاومتی است که شما را عضلانی تر خواهد کرد. نتایج بررسی نشان 
داد که ۱۰ هفته تمرین مقاومتی می تواند RMR را تا ۷ درصد افزایش دهد، اما 
چرا افراد در ۴۰ سالگی وزن اضافه می کنند؟ مهمترین علت، تغییر عاداتی مانند 
ورزش کمتر، کاهش خواب و فعالیت بیشتر است. ممکن است مشکلات سلامتی 
مانند دیابت نوع دو، کم کاری تیروئید و سندرم تخمدان پلی کیستیک داشته باشید 
که همگی باعث افزایش وزن خواهند شد. استرس، مشکلات خواب و دارو های 

مرتبط با سن نیز می توانند باعث افزایش وزن شود.
بارداری نیز از موارد افزایش وزن زنان در ۴۰ سالگی خواهد بود. تقریبا نیمی از 
زنان در دوران بارداری اضافه وزن زیادی دارند و کاهش این وزن نیاز به کنترل و 
مراقبت خواهد داشت. تغییرات هورمونی در دوران یائسگی که معمولا از اواسط 
تا اواخر دهه ۴۰ شروع می شود نیز تفاوت هایی ایجاد خواهد کرد، اما برای کاهش 
وزن چه می توان کرد؟ پاسخ این است که اکثر افراد نیاز دارند کمتر غذا بخورند و 

بیشتر ورزش کنند.

بدن چقدر به میوه و سبزیجات نیاز دارد؟ چرا در ۴۰ سالگی دچار افزایش وزن می شویم؟ 

محققان، مصرف چند وعده میوه و سبزیجات را برای تضمین سلامت بدن، مؤثر 
می دانند؟

تحلیلی از متخصصان دانشکده پزشکی دانشگاه هاروارد نشان می دهد که در 
مجموع، مصرف روزانه پنج وعده میوه و سبزیجات برای سلامتی بیشترین مزایا 

را در پی دارد.
در تحقیق آنها که در مجله "Circulation" منتشر شده، اطلاعات مربوط به 
سلامت و رژیم غذایی حدود دو میلیون تن در سراسر جهان تا ۳۰ سال را پیگیری 
کرده است؛ این نتایج نشان دادند در مقایسه با افرادی که فقط دو وعده میوه یا 
سبزیجات در روز مصرف می کنند، در افرادی که پنج وعده از این اقلام غذایی 

می خورند:
 خطر مرگ به هر دلیلی ۱۳ درصد کمتر است

 خطر مرگ ناشی از بیماری قلبی یا سکته مغزی ۱۲ درصد کمتر است 
خطر مرگ ناشی از سرطان ۱۰ درصد کمتر است 

خطر مرگ ناشی از بیماری های تنفسی، مانند بیماری انسدادی مزمن ریوی، 
۳۵ درصد کاهش می یابد.  

به گفته دکتر دانیل وانگ، نویسنده اصلی این مطالعه و محقق دانشکده پزشکی 
دانشگاه هاروارد، میوه ها و سبزیجات، منابع اصلی چند ماده مغذی هستند که با 
سلامتی، به ویژه سلامت قلب و عروق خونی مرتبط هستند: پتاسیم، منیزیم، فیبر 

و پلی فنول ]ترکیبات گیاهی با خاصیت آنتی اکسیدانی[.
 به گفته محققان، افراد در بهترین حالت، باید روزانه دو وعده میوه به اضافه سه 

وعده سبزیجات، مصرف کنند. 
)کلم پیچ،  تیره رنگ  سبزیجات  خوردن  از  ناشی  سلامتی،  مزایای  بیشترین 
اسفناج( و میوه ها و سبزیجات غنی از ویتامین C و بتاکاروتن )مرکبات، توت ها، 
هویج( است. ویتامین C و بتاکاروتن، آنتی اکسیدان هایی هستند که ممکن است 

در پیشگیری از سرطان، نقش داشته باشند. 
جالب این جا است که بر اساس نتایج این مطالعه، بیش از پنج وعده میوه یا 
سبزیجات خوردن در روز، فایده بیشتری در کاهش خطر مرگ ندارد. دکتر وانگ، 
تأکید می کند که اگر در طول یک روز، دسترسی به میوه و سبزیجات ندارید، 
می توانید در روز های دیگر کمی بیشتر از حد معمول بخورید تا میانگین مصرف 

این مواد در هفته را افزایش دهید.
 برای این کار، نیازی به ایجاد تغییرات اساسی در وعده های غذایی معمولی خود 
ندارید: به عنوان مثال، صبحانه شما می تواند یک کاسه غلات با مقداری بلوبری، 

یا شاید تخم مرغ و گوجه فرنگی پخته، پیاز و اسفناج باشد.
 ناهار می تواند یک وعده سالاد با میوه ها و سبزیجات مورد علاقه شما باشد 
)شاید سالاد کلم پیچ و اسفناج با تکه های گریپ فروت، فلفل قرمز، هویج(، یک 

فنجان ماست با توت فرنگی یا یک اسموتی با کلم پیچ و انبه.
 در وعده شام، سبزیجاتی مانند بروکلی بخارپز یا کدوی زرد و کدوی سبز بخورید. 
اگر فرصتی برای سبزیجات کافی خوردن در طول روز نداشتید، برای وعده شام، 
یک سالاد در حجم زیاد با مقدار زیاد سبزیجات رنگارنگ و مقداری پروتئین مانند 

مرغ کبابی یا ماهی، تهیه کنید.
 

نشانه های خاموش سرطان خون ؛
سرطان خون، چه نشانه های خاموشی دارد؟

و  ظریف  نشانه های  می تواند  خونی،  سلول های  سرطان  یا  خون  سرطان 
شگفت انگیز در سراسر بدن ایجاد کند.

نشانه هایی که ممکن است برای بررسی نیاز داشته باشید، کدام اند؟
 تنگی نفس

 انواع خاصی از سرطان خون، تولید گلبول های قرمز را مختل می کنند. این 
سلول ها وظیفه حمل اکسیژن به همه سلول های بدن را دارند. هنگامی که کمبود 

گلبول قرمز وجود دارد، ممکن است تنگی نفس ایجاد شود. 
 کبودی بیش از حد یا خود به  خود

 کبودی های بی دلیل، بدون هیچ گونه ضربه جسمی ممکن است یکی از علائم 
بسیار سرطان خون باشد. کبودی غیر  معمول، در نتیجه تعداد کم پلاکت ها یا سایر 

مشکلات لخته شدن است. 
 خونریزی غیر  معمول 

مشابه کبودی، خونریزی غیر معمول بینی یا خونریزی در لثه، روده، ریه یا سر، 
ممکن است نشانه ای از کمبود پلاکت ها و مشکلات انعقادی باشد که می تواند 

نشان دهنده انواع حاد لوسمی باشد.
 لکه خون مردگی )لکه های قرمز کوچک در زیر پوست ناشی از خونریزی( 
لکه هایی که ممکن است به دلیل اندازه کوچک، بدون درد و قرار گرفتن در اندام 
تحتانی، متوجه آن ها نشوید، نشان دهنده تعداد کم پلاکت ها هستند. معمولًا در 
اطراف مچ پا دیده می شوند، زیرا گرانش، موجب تجمع مایعات بدن در ساق پا در 

طول روز می شود. 
 لثه های متورم و بزرگ شده

 اگرچه افزایش اندازه لثه که به آن هیپرپلازی لثه نیز گفته می شود، معمولًا فقط 
در تعداد کمی از افراد مبتلا به لوسمی حاد دیده می شود، اما یکی از بارزترین 
علائم سرطان خون است. ممکن است لثه ها متورم به نظر برسند و شما تقریباً 

همیشه در دهان خود، تنگی عجیبی احساس می کنید. 
 احساس سیری یا نفخ

 یکی از علائم سرطان خون مزمن و گاه حاد، بزرگ شدن طحال بوده که ممکن 
است موجب از دست دادن اشتها و نیز باعث سیری زودرس شود. 

 ناراحتی یا درد در قسمت بالای شکم سمت چپ
 بزرگ شدن طحال، ناشی از سرطان خون، گاه باعث ناراحتی شکمی یا حتی 
درد شدید می شود. از آن جا که طحال در ربع بالا سمت چپ شکم قرار دارد، 

ناراحتی معمولًا در آن جا ایجاد می شود. 
تب یا لرز

 تب و لرز، ممکن است در یک چهارم موارد سرطان خون حاد رخ دهد، اما تقریباً 
هرگز در موارد لوسمی مزمن، رخ نمی دهد. در فرد مبتلا به سرطان خون، ممکن 
است تب ایجاد شود که بیش از ۱ تا ۲ هفته طول بکشد. همچنین، سرطان خون 
بر توانایی بدن در مبارزه با عفونت، تأثیر می گذارد و تب های درجه پایین نیز با 

عفونت ها همراه هستند.

پایان ضعف بیماران کرونا با این دانه ارزشمند! 
کدام دانه ارزشمند، ضعف بیماران کرونا را از بین می برد؟

در دوران همه گیری کرونا، یکی از مواردی که در بیماران 
کرونایی دیده می شود، مشکلات ریوی است و بیماران 

کرونا پس از بهبودی نیز دچار ضعف شدید هستند.
استفاده از نخود، رژیم بسیار مفیدی برای رفع ضعف و 
بازگشت قوای بدن است. نخود پخته برای درد های ریوی 
مفید است تا آن جا که در طب سنتی از آن به غذای ریه 

نام برده می شود.
نخود، برطرف کننده ضعف بیماران کرونایی

متعددی  پروتئین های  و  ویتامین  املاح،  دارای  نخود 
از جمله نشاسته، کلسیم، فسفر، آهن، سدیم، پتاسیم، 
 ،A، B۱ روغن گیاهی، مس و ویتامین هایی مانند ویتامین

B۲ است.  خیسانده نخود در سرکه به مدت یک شب برای 
کشتن کرم معده هم بسیار مفید و باز کننده انسدادها 
است.   تقویت کننده قلب و در رفع یبوست های حاد و 
مزمن، مؤثر است. همچنین، عضلات اسکلتی را تقویت 
می کند و به همین دلیل، مصرف آن به ورزشکاران توصیه 
می شود.  دارای خاصیت ضد سرفه و سرماخوردگی است. 
این ماده غذایی، سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند 
بنابراین به افرادی که دارای بیماری های خود ایمنی مانند 

ام  اس هستند نیز توصیه می شود.
 از بین برنده انگل های روده، برطرف کننده درد سینه و 
تنگی نفس، تقویت کننده ریشه مو، درمان زردی، درمان 

درد های کلیه و افزایش حافظه است.
 برای درمان پوکی استخوان به دلیل منابع غنی کلسیم 
و  استخوان ها  رشد  دوران  در  است.  سودمند  بسیار 
دندان ها مصرف آن توصیه می شود. همچنین، این ماده 
غذایی، چنان چه با عسل، ترکیب و به صورت یک پماد 
درست شود، به عنوان التیام دهنده زخم ها مفید خواهد 
دارای  نخود،  بودن  دارا  به دلیل  فلافل  بنابراین،  بود.  
ریزمغذی های مفیدی است و علاوه بر در دسترس بودن و 
قیمت مناسب، استقبال فرزندان از آن، بیشتر از آب نخود 
است. فلافل در رژیم غذایی هفتگی یک خانواده، بسیار 
مفید است، به شرط آن که ملاحظات بهداشتی و استفاده 

از روغن مناسب برای سرخ کردن آن رعایت شود.    جوانه 
نخود، حاوی مقدار بالای مواد مغذی و پروتئین است و 
به عنوان یکی از بهترین و غنی ترین منابع گیاهی پروتئین 
برای گیاهخواران شناخته می شود. مصرف جوانه نخود 
به کنترل قند خون کمک می کند، باعث تقویت و افزایش 
می دهد.   بهبود  را  پوست  سلامتی  و  می شود  مو  رشد 
نخود، دارای اسیدآمینه های مختلف، ویتامین ها و مواد 
معدنی بسیار مفید است که می توانیم بگوییم نه تنها یک 
غذا بلکه دارو محسوب می شود و از بهترین حبوبات برای 
غذای انسان بوده که در طب سنتی نیز بر مصرف آن 

تأکید شده است.
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رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

لزوم به روزرسانی تجهیزات آتش نشانی 
براساس وظایف و ماموریت ها

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم گفت: مسئله ایمنی باید 
در سبد اولویت های شهروندان و مدیران اجرایی قرار بگیرد و چون این مسئله در سطوح 
بالایی مدیریتی موردتوجه جدی قرار نگرفته در زندگی روزمره شهروندان نیز انعکاس 
و برون دادی ندارد و آثار این چالش در حوادث حین کار به صورت متوالی مشاهده 
می شود. محمدحسین دهناد  روزچهارشنبه در حاشیه بازدید اعضای شورای اسلامی 
شهر قم از ایستگاه های آتش نشانی اظهار داشت: مشکلات و چالش های سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم در مباحث بودجه ای، رفاهی و تأمین تجهیزات 
باید با قرارگرفتن در برنامه های اولویت دار مجموعه مدیریت شهری کمتر شود. وی با بیان 
اینکه طبق قانون وظیفه حفظ و نگهداشت شهر در برابر آتش سوزی و اموری از این قبیل 
بر عهده مجموعه مدیریت شهری گذاشته شده است، ابراز کرد: متأسفانه ابراز قانونی 
و تجهیزات لازم برای جلوگیری از وقوع مخاطرات در قانون دیده نشده است. رئیس 
کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم یادآور شد: در برخی از کشورهای 
پیشرفته دنیا؛ آتش نشان ها به اندازه یک ضابط قضایی دارای قدرت هستند و بر همین 
مبنا یک ایستگاه آتش نشانی می تواند یک واحد تجاری، مسکونی، تفریحی و غیره که 
فاقد ایمنی های لازم است را پلمپ یا از احداث آن جلوگیری به عمل آورد. به گفته وی 
ضریب نفوذ سازمان آتش نشانی در کشور ما در حد صدور ابلاغیه های هشدار است 
که نوعاً موردتوجه نیز قرار نمی گیرد که نمونه بارز آن در آتش سوزی ساختمان پلاسکو 
نمایان شد. دهناد خاطرنشان کرد: مسئله ایمنی باید در سبد اولویت های شهروندان 
و مدیران اجرایی قرار بگیرد و چون این مسئله در سطوح بالایی مدیریتی موردتوجه 
جدی قرار نگرفته در زندگی روزمره شهروندان نیز انعکاس و برون دادی ندارد و آثار این 
چالش در حوادث حین کار به صورت متوالی مشاهده می شود. رئیس کمیسیون عمران 
و حمل ونقل شورای اسلامی شهر قم یادآور شد: تجهیزات سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری قم باید متناسب با رسالت ها و وظایفی که از آن می رود بروز و مدرن شود.

  
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد:

لزوم بهسازی و مرمت ایستگاه های 
آتش نشانی فرسوده

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم گفت:  امروز تعداد 
ایستگاه های خدمت رسان آتش نشانی به بیش از ۲۰ ایستگاه رسیده است و در این 

زمینه قم در حد استانداردهای مطلوب و قابل قبول در حال خدمت رسانی قرار دارد.
روح اله امرالهی  روز چهارشنبه در حاشیه بازدید اعضای شورای اسلامی شهر مقدس 
روز  مهرماه  هفتم  گرامیداشت  مناسبت  به  آتش نشانی  سازمان  ایستگاه های  از  قم 
آتش نشانی و ایمنی با اشاره به فداکاری پرسنل این سازمان، اظهار داشت: این روز را به 
تمام پرسنل سازمان آتش نشانی کلان شهر قم که بی ادعا و بدون توقع با خطر قرار دادن 
جان عزیزشان، از جان و مال همه شهروندان محافظت می کنند، تبریک عرض کرده و 
خاصه از خانواده محترم این دلاور مردان که در این مسیر یاری گر، پدران و همسران خود 
بوده تشکر ویژه داریم. وی با بیان اینکه خوشبختانه در مقطع ۵ ساله گذشته تغییرات 
قابل توجهی درزمینهٔ تحول در سازمان آتش نشانی قم شکل گرفته است تصریح کرد: 
امروز تعداد ایستگاه های خدمت رسان آتش نشانی به بیش از ۲۰ ایستگاه رسیده است 
و در این زمینه قم در حد استانداردهای مطلوب و قابل قبول در حال خدمت رسانی قرار 
دارد. رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: یکی از 
نکات مهم، فرسودگی کالبدی برخی از ایستگاه های آتش نشانی است که نیازمند مرمت 
و بازسازی جدی هستند که در بازدید امروز این مشکلات از نزدیک موردبررسی قرار گرفت 

و شورای اسلامی شهر درزمینهٔ بهسازی این ایستگاه ها آماده هرگونه همکاری است.
وی با اشاره ضرورت توجه بیشتر به مشکلات پرسنل سازمان آتش نشانی، اظهار 
داشت: در حوزه مسائل رفاهی نگاه مدیریت شهری، حمایت و توجه بیشتر به این پرسنل 
ایثارگر است و شورای اسلامی شهر مقدس قم نیز در این مسیر از هیچ تلاشی برای 

حمایت از این عزیزان دریغ نخواهد کرد.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهرقم :

مشکلات آتش نشانان پیگیری می شود
عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهرقم با اشاره به بازدید از ایستگاه های آتش نشانی 
شهرداري قم،  از پیگیري و حل مشکلات آتش نشانان در شوراي اسلامي شهر خبر داد.

نرجس نیازمند روزچهارشنبه در حاشیه بازدید اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم 
از ایستگاه های آتش نشانی شهرداری قم، با اشاره به مجاهدت های آتش نشانان اظهار 
داشت: روز هفتم مهرماه، روز آتش نشانی و ایمنی را به همه آتش نشانان و خانواده های 
محترم این ایثارگران تبریک عرض کرده و آرزوی سلامتی و توفیق در اجرای وظایف 
محوله را از خدای منان برای این عزیزان داریم. وی با بیان اینکه در بازدید امروز در 
جریان مشکلات جاری در مسیر خدمت رسانی آتش نشانان قرار گرفتیم، ابراز کرد: یکی 
از مشکلات عمده و مهم مربوط به امکانات و تجهیزات آتش نشانی است، هرچند در 
طول سال های اخیر سازمان آتش نشانی قم ازلحاظ تجهیزات به نسبت قبل پیشرفت 
چشمگیری داشته است اما همچنان می بایست سازمان از تجهیزاتی به روز و مناسب 
برخوردار شود تا در صورت وقوع حادثه جان همشهریان و آتش نشانان در معرض خطر 
از ساختمان های  برخی  افزود:  قم  نباشد. عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر 
ایستگاه های آتش نشانی قدیمی و فرسوده بوده که توجه جدی درزمینهٔ بازسازی را 
طلب می کند که این مهم وقتی اثرگذار بوده که در برخی ایستگاه ها، مسیر ورود و خروج 

خودروهای امدادی متناسب با وظایف ابلاغی و تسریع در خدمت رسانی نیست.
نیازمند با تأکید بر احصاء مشکلات کارکنان سازمان آتش نشانی در این بازدید، اذعان 
کرد: در این بازدید مشکلات جاری کارکنان خدوم سازمان آتش نشانی بررسی گردید و 

شورای اسلامی شهر در جهت حل موارد مطروحه پیگیری لازم را انجام می دهد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

بوستان بانوان منطقه یک دو ماه دیگر
ِ به بهره برداری می رسد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: بوستان طاووس ویژه 
بانوان در منطقه یک روبروي گلزار شهدا در دست تکمیل بوده و روشنایی و برق آن در 

حال اجراست که تا دو ماه دیگرِ به بهره برداری می رسد.
پیام جوادیان با اشاره به برنامه ریزی مدیریت شهری در سال های گذشته برای توسعه 
بوستان های بانوان در سطح شهر اظهار داشت: با اقدامات و برنامه ریزی های شهرداری 
و شورا اکثر مناطق شهری دارای بوستان افتتاح شده و یا در دست اقدام است. وی با 
تأکید بر آخرین وضعیت احداث بوستان بانوان منطقه یک تصریح کرد:  بوستان طاووس 
ویژه بانوان در منطقه یک روبروی گلزار شهدا در دست تکمیل بوده و روشنایی و برق آن 
در حال اجراست که تا دو ماه دیگرِ به بهره برداری می رسد. مدیرعامل سازمان پارک ها و 
فضای سبز شهرداری قم تصریح کرد: در منطقه ۳ نیز بوستان ارغوان در خیابان شهید 
بهشتی، در منطقه ۴ بوستان نرگس، در منطقه ۶ دو بوستان به نام اردیبهشت در خیابان 
کارگر و بوستان تبسم در امام زاده ابراهیم)ع( و منطقه ۷ بوستان نجمه در خیابان شهید 
فاطمی فعال هستند. وی با بیان اینکه در منطقه پردیسان نیز بوستان پروانه در خدمت 
به بانوان است، یادآور شد: در مجموع تمامی بوستان ها از ۶ ونیم صبح تا اذان مغرب 
در اختیار بانوان است. جوادیان خاطرنشان کرد: در منطقه ۵ بوستان بانوان در شهید 
کلهری به نام باغ جهانگیری در حال تملک است و به غیر از منطقه دو و پنج در سطح شهر 
بوستان بانوان داریم و در تلاش هستیم در هر منطقه ای دو بوستان ویژه بانوان فعال شود.

 
معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

تشدید نظارت رعایت پروتکل های 
بهداشتی در ناوگان حمل ونقل عمومی

معاون خدمات شهری شهرداری قم از تشدید نظارت بر ناوگان حمل ونقل عمومی برای 
افزایش رعایت پروتکل های بهداشتی و جلوگیری از عادی انگاری بیماری کرونا خبر داد.

عباس ذاکریان روزچهارشنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم که در سالن 
جلسات استانداری قم برگزار شد اظهار داشت: تشدید نظارت بر ناوگان حمل ونقل 

عمومی برای رعایت پروتکل های بهداشتی در دستور کار شهرداری قم قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه اغلب رانندگان ناوگان حمل ونقل عمومی هر ۲ دُز واکسن کرونا را انجام 
داده اند ابراز کرد: این مسئله در بی میلی برخی از کارکنان نسبت به استفاده از ماسک 

تاثیرگذاشته که باید این رویه نادرست اصلاح شود.

مدیرکل بهزیستی استان قم:

۴ هزار و ۴۴۹ ناشنوا و کم شنوا 
شناسایی شده اند

 مدیرکل بهزیستی استان قم، ضمن بیان اینکه شعار امسال هفته ناشنوایان تجلیل از 
جامعه پرشور ناشنوایان و گسترش زبان اشاره تعیین شده است، گفت: چهارهزار و ۴۴۹ 

ناشنوا و کم شنوا در استان شناسایی شده اند و برای آن ها پرونده تشکیل شده است. 
مهدی پهلوانی اظهارداشت : از این تعداد افراد، تعداد ۲ هزار و ۵۷۶ تَن مرد و تعداد 

یکهزار و ۸۷۳ تن زن هستند.  
وی افزود: آسیب شنوایی، معلولیتی پنهان و شایع ترین نقص مادرزادی است؛ میزان 
شیوع آن در زمان تولد بیش از ۲ برابر مجموع دیگر اختلالات قابل ارزیابی در نوزادان 

است )۲ تا ۴ در هزار موالید دچار کم شنوایی شدید تا عمیق هستند(.
همچون  برنامه هایی  دادن  قرار  اولویت  با  بهزیستی  سازمان  امروزه  افزود:  پهلوانی 
غربالگری شنوایی نوزادان و کودکان، تشخیص بهنگام و ارجاع به موقع، توانبخشی 
گفتاری و شنیداری در مراکز خانواده و کودک مبتلا به اختلالات شنوایی، ارایه تجهیزات 
توانبخشی )سمعک(، ارایه کمک هزینه کاشت حلزون شنوایی، تعمیر و تعویض قطعات 
پروتز کاشت، ارایه خدمات توانبخشی پس از کاشت حلزون شنوایی، آموزش و مشاوره 
خانواده و آماده سازی کودک برای ورود به مهد و مدرسه، یاریگر متخصص و متعهد کودکان 

دارای آسیب شنوایی و خانواده ایشان است.
وی خاطرنشان کرد: در طرح غربالگری شنوایی نوزادان در استان قم در سال گذشته 
۱۶ هزار و ۶۹۴ تَن و در شش ماهه نخست امسال نیز حدود ۹ هزار و ۶۰۰ نوزاد غربالگری 
شنوایی شده اند. پهلوانی درباره علت شناسی بروز این نوع از معلولیت افزود: ۲۵ درصد 
دلیل ناشنوایی ناشناخته است، ۵۰ درصد علت ژنتیک و ۲۵ درصد سایر موارد مانند 
)زردی، بیماری های مادر در حین بارداری و مسایل هنگام زایمان و...( و طبق مطالعات 
متعدد سال های اخیر در صورتی که کودک دارای اُفت شنوایی پیش از سه ماهگی 
تشخیص داده شود و قبل از سن ۶ ماهگی از وسیله تقویت کننده صوتی و برنامه های 
توانبخشی مناسب بهره مند شود، می تواند به مهارت های گفتاری و زبان قابل مقایسه 
با کودکان طبیعی دست یابد. وی با اشاره به تجویز وسیله کمک شنوایی مناسب نظیر 
سمعک، تربیت شنوایی، گفتاردرمانی و کاشت حلزون برای ناشنوایان گفت: در سال 
گذشته تعداد ۱۵ مورد کاشت حلزون برای کودکان ناشنوا داشتیم و علاوه بر تامین 
۳۱۹ مورد سمعک برای ناشنوایان و تهیه و توزیع باطری سمعک در حد توان در خدمت 
ناشنوایان استان بوده ایم.   در استان قم ۵۶۰ دانش آموز ناشنوا و کم شنوا و ۴۵ دانشجو 

از خدمات بهزیستی و آموزش و پرورش استثنایی برخوردار هستند.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

میزان استفاده از ماسک در قم 
به ۶۳ درصد رسید

 معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم گفت: در 
قم، میزان استفاده از ماسک در اماکن عمومی ۶۳ درصد و میزان رعایت شیوه نامه های 

بهداشتی نیز ۵۱ درصد است. 
سیامک محبی در جلسه ستاد استانی کرونا اظهار داشت: دستورات بهداشتی در 
ادارات استان ۷۰ درصد، دفاتر پیشخوان ۹۴ درصد، صنایع ۶۷ درصد، راهنمایی و 
آرامستان ها ۴۳ درصد، هتل ها ۵۰  رانندگی ۸۲ درصد، جایگاه سوخت ۶۰ درصد، 

درصد، نانوایی ها ۵۷ درصد و کافی نت ها ۹۵ درصد رعایت می شود.
وی خاطرنشان کرد: هفته گذشته ۴ هزار و ۸۹ بازدید بهداشتی صورت گرفته است و 
۳۳ مورد واحد نیز به دلیل عدم رعایت مسایل بهداشتی پلمب شدند. وی تصریح کرد: ۱۸ 

پایگاه تجمیعی راه اندازی شده است و تا تزریق روزی ۳۰ هزار دُز تزریق را در قم داریم. 
اجرای طرح محله محور برای واکسیناسیون 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم نیز دراین جلسه ، با بیان 
اینکه اولویت اصلی فقط »واکسن« است، گفت: در حال حاضر ۵۱ درصد مردم قم زیر 

پوشش واکسن قرار گرفته اند که هدف ما ۸۰ درصد تزریق واکسن است. 
به گزارش عصر چهارشنبه از روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر 
در جلسه ستاد استانی کرونا اظهار داشت: تاکنون ۷۲۰ هزار دُز واکسن در قم تزریق شده 

که ۴۹۰ هزار دُز نوبت نخست و ۲۳۰ هزار دوز نیز مربوط به نوبت دوم بوده است.
وی تاکید کرد: طرح محله محور در اجرای طرح واکسیناسیون را داریم که ۲۸ مرکز راه 

اندازی می شود و با همشهریان تماس گرفته و دعوت انجام می شود.

مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم اعلام کرد:

رشد۳8 درصدی نرخ مصالحه کارگر و کارفرما 
 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم، گفت: در نیمه نخست سال جاری 
پرونده های هیات تشخیص و حل اختلاف استان که منجر به سازش و مصالحه طرفین 

کارگر و کارفرما بوده رشد ۲۸ درصد را نشان می دهد. 
مصطفی کاویانی در گفت وگویی اظهار داشت: در شش ماهه آغازین سال جاری ۲ هزار 
و ۹۶ پرونده در هیات های تشخیص و حل اختلاف اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

استان رسیدگی و منتج به صدور حکم شد.
وی اضافه کرد: از این تعداد هزار و ۵۷۱ پرونده در هیات تشخیص و ۵۲۵ پرونده نیز در 

هیات حل اختلاف مورد رسیدگی قرار گرفت.
وی تصریح کرد: یکی از وظایف ذاتی این اداره کل رسیدگی به اختلاف های کارگری و 
کارفرمایی می باشد، در راستای سفارش های دین مبین اسلام مبنی بر اهمیت سازش از 
مجموع پرونده های فوق ابیش از ۲۸ درصد منجر به مصالحه و سازش طرفین شده است.
کاویانی خاطرنشان کرد: سازش و مصالحه با تلاش مضاعف همکاران حوزه روابط کار 
صورت گرفته و هر یک از پرونده ها که منجر به سازش می شود از نارضایتی و اعتراض 
طرفین پرونده پیشگیری می شود. وی بیان کرد: پیش بینی می شود در سال جاری و در 

نیمه دوم سال نیز این روند ادامه یابد.
 

فرمانده لشکر ۱۷ امام علی بن ابی طالب )ع( در دوران دفاع مقدس  خواستارشد:

لزوم آغاز نهضت ساخت سریال شهدا از قم
فرمانده لشکر ۱۷ امام علی بن ابی طالب )ع( در دوران دفاع مقدس گفت: نهضت 
ساخت فیلم و سریال در رابطه با شهدا و فرماندهان دفاع مقدس باید با پیش قراولی قم 

آغاز شود و فرهنگ این قبیل اقدامات به شهرهای دیگر نیز سرایت پیدا کند.
سردار »غلامرضا جعفری« فرمانده لشکر ۱۷ امام علی بن ابی طالب )ع( در دوران 
دفاع مقدس نیز در مراسم رونمایی از مستند شهید کریمی در باغ موزه انقلاب و دفاع 
مقدس اظهار داشت: شهید حاج احمد کریمی در طول دوران دفاع مقدس همواره بر 
فرماندهان خود مباهات می کرد که برای نشان دادن مجاهدت های آن ها باید اقداماتی 

صورت گیرد.
وی با بیان اینکه فردی مانند حاج حسین یکتا به عنوان یکی از تک تیراندازان دفاع 
مقدس دارای چهره ای منطقه ای است که در مسیر معرفی آثار شهدا اقدامات ارزشمندی 
از خود به یادگار گذاشته اند تصریح کرد: تعداد حاج حسین یکتاها در کشور که دوران 
دفاع مقدس را درک کرده اند زیاد هستند، بنابراین از رزمندگان و یادگاران دفاع مقدس 
انتظار می رود تا واقعیت های دفاع مقدس را قبل از اینکه مهلت کوتاه زندگی از دست برود، 

مستندسازی کنند. 
فرمانده لشکر ۱۷ امام علی بن ابی طالب )ع( در دوران دفاع مقدس عنوان کرد: نهضت 
ساخت فیلم و سریال در رابطه با شهدا و فرماندهان دفاع مقدس باید با پیش قراولی قم 
آغاز شود و فرهنگ این قبیل اقدامات به شهرهای دیگر نیز سرایت پیدا کند. وی با بیان 
اینکه سپاه استان برای حمایت و همکاری جهت تهیه مستند دفاع مقدس آماده همکاری 
با هنرمندان عرصه فیلم و سریال است،  افزود: ساخت مستند شهید حاج احمد کریمی 
حدود ۲ سال به طول انجامید، اما با تجاربی که از ساخت این مستند به دست آمده 

می توان آثار فاخر دیگر را در طول ۶ ماه به مرحله پخش رساند.

شهردار جدید قنوات قم منصوب شد 
طی مراسمی با تقدیر از رضا شکاری شهردار سابق شهر قنوات، محمد ابراهیم فرهادلو 

با حکم استاندار قم به عنوان شهردار جدید این شهر منصوب شد. 
برپایه این گزارش ، صبح  روزپنجشنبه  مراسم  تودیع شهردار شهر قنوات استان قم و 

معارفه شهردار جدید این شهر برگزار شد.
در این مراسم شهردار جدید قنوات محمد ابراهیم فرهادلو که پیش از این توسط اعضای 
شورای اسلامی شهر قنوات انتخاب و معرفی شده بود، با حکم استاندار قم منصوب شد.

همچنین با اهدای لوح تقدیر و هدایایی از زحمات رضا شکاری به عنوان شهردار سابق 
شهر قنوات تقدیر به عمل آمد.

محمدرضا رئیسی

 نتایج تازه ترین نظرسنجی مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران )ایسپا( نشان 
می دهد، ۱۴.۲ درصد از شهروندان بالای ۱۸ سال کشور، اصلًا تمایلی به زدن 
واکسن کرونا ندارند؛ این میزان با توجه به جمعیت حدود ۸۳ میلیون نفری کشور 

بسیار قابل توجه و تامل است. 
در نظرسنجی ایسپا دلایل عدم تمایل به واکسیناسیون، طیف مختلفی از  
گزاره ها را شامل می شود؛ از »اعتماد نداشتن به واکسن های کرونا« و »ترس از 
عواقب ناشی از تزریق واکسن« تا »مشکلات شخصی«، »عدم احساس نیاز به 
واکسن«، »مشکلات جسمی«، »نداشتن وقت«، »در دسترس نبودن واکسن 

مورد علاقه در کشور« و ....
با توجه به سرعت تزریق واکسن در هفته های اخیر به نظر می رسد بخشی از 
این دلایل بیشتر به بهانه شبیه اند تا علت واقعی؛ از جمله اینکه نداشتن وقت و 
مشکلات شخصی و در دسترس نبودن، دیگر محلی از اعراب ندارد و با توجه به 
رویه جدیدی که دولت سیزدهم در پیش گرفته است، عدم اقبال به تزریق به هیچ 

وجه منطقی نیست.
اگرچه بخشی از جمعیتی که دارای مشکلات حرکتی و محدودیت های حضور 
در محل های واکسیناسیون هستند مانند سالمندان دارای مشکلات حرکتی یا 
توانیابانی که در خانه بستری اند، نیازمند توجه ویژه دولت بوده و می توان برنامه 
تزریق را به صورت حضور در منزل برای  آنها انجام داد اما مهمترین گروه از این 
واکسن  به  با استدلالاتی عجیب،  را کسانی تشکیل می دهند که  ۱۴ درصد 

بی اعتمادند یا از پیامدهای آن در هراس بوده و به آن احساس نیاز نمی کنند!
بخشی از این گروه که در هفته های اخیر اعتراض های محدودی را با تحلیل ها 
و محتواهای حیرت انگیز اینترنتی در آمیخته و سعی در رنگ آمیزی آن با مفاهیم 
مذهبی و سنتی دارند، باید توجه داشته باشند که در صورت واکسن نزدن، علاوه 
بر مسئولیت های شرعی، متضمن و متکفل مسئولیت های اجتماعی بوده و 
را متوجه دیگر همنوعان خود می کنند؛  انواع خسارات  و ناخواسته  خواسته 
خساراتی  که در نهایت دامن خودشان را هم خواهد گرفت؛ این شهروندان لازم 

است به این نکات به طور ویژه توجه و تفکر کنند:
۱. بی توجهی یا سهل انگاری در تزریق واکسن کرونا به طور مسلم در تضاد 
با رفتار رهبر معظم انقلاب و همه مراجع دینی است؛ تا کنون هیچ مرجعی نه 
تنها درباره تزریق واکسن شبهه ای وارد نکرده است، بلکه اکثرا در شمار نخستین 

کسانس بودند که دزهای اولیه واکسن کرونا را دریافت کردند.
هبر معظم انقلاب نیز که نقش رهبری و زعامت دینی و شرعی جامعه را برعهده 
دارند، همواره از تزریق واکسن حمایت کرده و بارها مسئولان را به گسترش برنامه 
واکسیناسیون فراخواندند و برای تاکید بر اهمیت این امر، خودشان در مقابل 
دوربین های تلویزیونی اقدام به دریافت واکسن کردند؛ به این ترتیب هیچ فرد 
معتقد و مومنی نمی تواند بهانه های شرعی و مذهبی را برای عدم دریافت واکسن 

»بتراشد« و عذری موجه داشته باشد.
طب  یا  اسلامی  طب  به  منتسب  چهره های  برخی  حساب  زمینه  این  در 
سنتی که بر خلاف رویه علمی، دینی و عقلانی رهبری و مراجع و متخصصان 
کشور در مقابل مسیر واکسن ایستاده اند جداست و علت شناسی رفتاری آنها را 
باید در بافت های انگیزشی دیگری جست وججو کرد؛ از جهالت تا سودجویی، 

مال جویی، شهرت طلبی و ...
۲. گزاره هایی همچون اعتماد نداشتن به واکسن های کرونا نیز نه تنها هیچ 
پایه و مبنایی ندارد بلکه در تضاد آشکار با مسلمات عقلی و منظقی است؛ اگر 
در ماه های نخستین کشف و تزریق واکسن کرونا، برخی شبهات، می توانست 
قابل اعتنا باشد، اکنون با گذشت ماه ها و تجربه تزریق به چند میلیارد انسان، 
نشان می دهد که این فرآورده بهداشتی نیز مانند واکسن های کزاز، دیفتری، فلج 

اطفال، سرخک و ... کارآمد و مفید بوده و از آن مهمتر واجب است.
کوتاهی بخش های بزرگ یک جامعه از تزریق، کمک موثری به تکمیل نشدن 
زنجیره واکسیناسیون و در نتیجه ناایمنی جمعی می کند؛ اتفاقی که به طور 
مستقیم با جان صدها هزار نفر در ارتباط است و در خوشبینانه ترین حالت، اگر 
باعث مرگ نشود، باعث تحمیل رنج های طاقت فرسای بستری، درمان و نقاهت 

می شود.

۳. از منظری دیگر بسیاری از کسانی که عامدانه تمایلی به تزریق واکسن کرونا 
ندارند، قبلا در شبکه بهداشتی-درمانی کشور، خود یا فرزندانشان از واکسن های 
در  مهمی  نقش  که  واکسن هایی  کرده اند؛  استفاده  کودکی  و  نوزادی  دوران 
ریشه کنی یا کاهش قابل توجه بیماری های مهلکی همچون فلج اطفال، هپاتیت 

و . داشته اند.
به این ترتیب این افراد لازم است یکبار دیگر به واکسن کرونا به عنوان یکی 
از مهمترنی دستاوردهای جدید بشری اعتماد کرده و به قطع زنجبره انتقال 

کووید۱۹ یاری رسانند.
۴. واکسن های کرونا علاوه بر اینکه در پیشگیری از مرگ و سرایت به ویروس های 
کنونی بسیار موثرند، نقش مهم دیگری دارند که همان کاهش خطرات سویه های 
جدید این ویروس است؛ سویه هایی که هنوز ناشناخته اند و هیچ اطلاع دقیقی از 

میزان سرایت و مرگ آفرینی یا پیامدهای جسمانی و روانی شان در دست نیست.
تجربه نشان داده کشورهایی که در واکسیناسیون اولیه به عددی بالای ۷۰ 
درصد جمعیت هدف رسیده بودند، تاب آوری بیشتری در مقابل سویه جدید 
کرونا )سویه دلتا( داشته و به همان نسبت شدت ابتلا و میزان مرگ ومیرشان 
پایین تر بود؛ با توجه به اینکه کارشناسان پیش بینی کرده اند موج بعدی کرونا 
با گسترش سویه لامبدا در یکی دو ماه آینده شکل خواهد گرفت، ایجاد ایمنی 
جمعی اکثریت جامعه تا آن تاریخ با استفاده از ابزار واکسن ضروری است؛ در غیر 
اینصورت خدای نکرده در نیمه دوم پاییز امسال با مرگ های تلخ تابستان گذشته 

مواجه خواهیم شد.
۵. از نگاه اجتماعی و اقتصادی نیز مسئولیت هرگونه طولانی شدن بیشتر 
همه گیری کرونا و محدودیت های حاصل از آن، برعهده کسانی است که عامدانه 

در تزریق واکسن تعلل یا امتناع می کنند.
اگر تا پیش از این دولت ها مسئول تهیه و تدارک واکسن بودند، امروزه برعهده 
شهروندان است که مسئولیت شناسی در زیست جمعی را متبلور کرده و حتی اگر 
تمایلی به تزریق ندارند، آن را به عنوان یک ابزار ایمنی جامعه و در جهت خروج از 

دوران کسالت بار کرونا بدانند.
واقعیت این که کرونا نه تنها خسارات جانی، مالی و بهداشتی هنگفتی به جوامع 
تحمیل کرده، بلکه عامل تعطیلی گسترده کسب وکارها، رکودهای اقتصادی، 
بیکاری و انبوهی از معضلات اجتماعی و  فردی دیگر شده است؛ از تنهایی های 

قرنطینه ای تا پرخاشگری و خشونت های خانوادگی.
بنابر این لازم است حتی المقدور ۷۵ تا ۸۵ درصد جمعیت هدف کشور واکسینه 
شوند، تا در چشم اندازی کوتاه مدت بتوان به کاهش و جبران خسارات اجتماعی 

و اقتصادی آن دل بست.
تجربه برخی کشورها در ایجاد محدودیت ارائه خدمات عمومی برای واکسینه 
نشده ها می تواند در کشور ما هم اجرایی شود تا هرچه زودتر داستان این ویروس و 

کابوس های طولانی اش به پایان برسد.

ضرورت ایجاد محدودیت ارائه خدمات عمومی برای واکسینه نشده ها ؛
عواقب بی توجهی عامدانه به واکسن نزدن؛ مسئولیت شرعی و خسارت های اجتماعی

همزمان با هفته دفاع مقدس و ایام سوگواری دهه سوم 
تئاتر  جشنواره  نخستین  منتخب  آثار  اکران  صفر،  ماه 
خیابانی افلاکیان، اجرای تعزیه در تالار مرکزی شهر و 
رونمایي از مستند »آخر رفاقت« مربوط به زندگي شهید 
حاج احمد کریمي به همت شهرداری قم به اجرا در آمده 

است.
دفاع مقدس یادآور رشادت ها و شجاعت های مردمان 
از  دفاع  سال  هشت  و  تحمیلی  جنگ  در  ایران زمین 
نهادهای  برنامه ریزی ها  و  است  کشور  این  آب وخاک 
زنده  و  اعتلا  بر  همواره  گذشته  سال های  در  مختلف 

نگه داشتن این دفاع مقدس است.
ورزشی  و  فرهنگی، هنری  سازمان  و  قم  شهرداری 
شهرداری قم نیز در کنار دیگر نهادها از ماه ها قبل از ۳۱ 
شهریور، روز آغازین هفته دفاع مقدس با برنامه ریزی های 
مختلف به استقبال این ایام مبارک رفته است که در زیر 

گوشه ای از این اقدامات آمده است.
اکران آثار منتخب تئاتر خیابانی افلاکیان

در  افلاکیان  خیابانی  تئاتر  جشنواره  نخستین 
حرم،  مدافع  شهدای  مقدس،  دفاع  مانند  موضوعاتی 
سازمان  همت  به  سلامت  شهدای  و  هنرمند  شهدای 
فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم و با مشارکت اداره 

کل فرهنگ و ارشاد اسلامی در حال برگزاری است.
به گفته کارشناسان، نمایش خیابانی هنری تأثیرگذار 
و آگاهی بخش است و طی سال های اخیر رهبر انقلاب 
که  کردند  توصیه  انقلابی  و  متعهد  هنرمندان  به  بارها 
گوشه های مختلف دفاع مقدس و انقلاب اسلامی را با 

هنر خودشان برای نسل های جدید به نمایش بگذارند.
از طرف دیگر زبان هنر در انتقال مفاهیم و ارزش های 
دینی به دلیل تنوع، تکثر و جذابیت های سمعی و بصری 
زبانی گویا و ماندگار است که ارتباط و انس با آن به ویژه در 
بین نسل جوان بیشتر است و سویی استان قم به عنوان 
خاستگاه انقلاب و جایگاه ویژه مذهبی و فرهنگی خود 
هنرمندان متعهد و متخصصی قابل توجهی در عرصه 
تئاتر دارد که در سطح ملی شناخته شده و اثرگذار هستند. 
به همین منظور حمایت از تئاتر خیابانی با رویکرد مفاهیم 
دینی و ارزشی همواره به عنوان یکی از دغدغه های مهم 
مورد  قم  شهرداری  ورزشی  و  هنری  فرهنگی  سازمان 
بوده و در سال های اخیر به این عرصه توجه ویژه شده 
و حدود یک هزار نمایش خیابانی در سطح بوستان ها و 

خیابان های هسته مرکزی شهر به اجرا درآمده است.
سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم با حمایت از آثار 
ارزشی و هنرانقلابی تلاش می کرده تا به سهم خود در 
تربیت نسل جدید هنرجویان و تقویت گروه های هنری، 
مشارکت و نقش آفرینی داشته باشد که برگزاری نخستین 
جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان با موضوع ایثار و شهادت 

در همین راستا عملیاتی شده است.

اکران آثار برتر نخستین جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان 
دو  اجرای  با  حسینی)ع(  اربعین  سالروز  با  همزمان 
تئاتر خیابانی رسماً آغاز بکار کرد. در روز نخست اجرای 
ثارالله«  تئاتر»قرارگاه   ۲ افلاکیان  خیابانی  جشنواره 
با روز  و»امضاء« ساعت ۱۰ صبح روز دوشنبه همزمان 
اربعین در میدان آستانه حرم مطهر و ابتدای بلوار پیامبر 
استقبال  با  و  خورد  کلید  رسمی  به صورت  اعظم)ص( 

شهروندان قمی به ویژه نسل جوان قرار گرفت.
پس از ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره در نهایت ۶ اثر به 
مرحله داوری رسید که به نفرات و گروه های برتر جوایزی 

به رسم قدردانی اهدا شد.
چال تعزیه تالار مرکزی شهر میزبان هنرمندان 

شبیه خوانی
بازیگران  که  است  نمایشی  هنر  نوعی  شبیه خوانی 
در  محفوظ  متن های  از  استفاده  با  کارگردان  بدون  آن 
حافظه هایشان و ملبس به لباس رزم منتسب به هزار سال 
پیش، وقایع دهمین روز محرم الحرام سال ۶۱ هجری 
قمری یا عاشورای خونین حسینی در سرزمین کربلا را 
برای سوگواران دوستدار اهل بیت عصمت و طهارت )ع( 
بازسازی می کنند. هر یک از بازیگران صحنه شبیه خوانی 
که این هنر را به طور سینه به سینه از پیشینیان فراگرفته اند، 
از نقش سیاهی لشکر  کار خود را طی زمان گام به گام 
شروع می کنند تا به مرحله “مخالف  خوانی” همچون نقش 
شمر یا “موافق  خوانی” در نقش حضرت امام حسین )ع( 
و حضرت عباس )ع( صعود کنند. تعزیه یا شبیه خوانی، 
آیینـی مذهبی  از مجموعۀ نمایش های  شکلی سنتی 
برگرفته از رویدادهای تاریخی و حماسی حزن انگیز واقعۀ 
تاریخی کربلا و شهادت امام سوم شیعیان، حسین بن علی 

)ع( است که از ویژگی های مهم آیین تلفیق هنر و حماسه 
توسط هنرمندان این عرصه است. به همین مناسبت به 
همت سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم و با 
مشارکت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی آیین سنتی ت 
مراسم تعزیه خوانی به مناسبت ایام سوگواری سید و سالار 
شهیدان)ع( با رعایت پروتکل های بهداشتی با تجلیل از 
با حضور  آیین سنتی  این  و هنرمندان  دست اندرکاران 
مرکزی شهر  تالار  در  قم  اسلامی شهر  اعضای شورای 
ترتیب یافت و آیین اختتامیه مراسم تعزیه خوانی همزمان 
با ایام اربعین حسینی)ع( با استقبال شهروندان قمی با 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی در چال تعزیه تالار مرکزی 

شهر ترتیب یافت.
رونمایی از مستند زندگی شهید حاج احمد کریمی 

با عنوان »آخر رفاقت«
فیلم مستند »آخر رفاقت« با نگاه به زندگی شهید حاج 
احمد کریمی فرمانده گردان حضرت معصومه)س( لشکر 
۱۷ سپاه علی بن ابیطالب قم)ع( به همت شهرداری قم 
با حضور مسئولان ملی و استانی در باغ موزه انقلاب و 
دفاع مقدس قم رونمایی شد.  فیلم مستند »آخر رفاقت« 
به کارگردانی داوود جلیلی و تهیه کنندگی کانون فرهنگی 
برای  آن  در  که  تهیه شده  دقیقه   ۴۵ در  فتح  حدیث 
نخستین بار تصاویر و فیلم های این شهید گرانقدر دفاع 
مقدس به تصویر کشیده شده است. در این فیلم مستند 
احمد  حاج  شهید  دوستان  و  هم رزمان  روایت های  از 
کریمی فرمانده گردان حضرت معصومه)س( درباره سیره 
رفتاری و اخلاقی این شهید والامقام روایت های شنیدنی 
گردآوری شده است.عزیه خوانی به مدت ۴ شب در چال 

تعزیه تالار مرکزی شهر مقدس قم به اجرا در آمد.

از اکران تئاتر خیابانی افلاکیان تا برگزاری تعزیه در تالار مرکزی شهر؛

روزهای پرکار شهرداری قم در هفته دفاع مقدس و روزهای آخر ماه صفر 
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وزیر صمت :

واردات خودرو تا پایان سال اشتباه است 
وزیر صمت گفت: تا پایان سال واردات خودرو کار اشتباهی است، زیرا حجم زیادی 
از منابع ارزی را درگیر و قیمت ارز افزایش پیدا می کند و باعث تورم می شود که به ضرر 
کل جامعه است. فاطمی امین در حاشیه بازدید از آسایشگاه جانبازان و با اشاره به 
وجود برخی مشکلات در حوزه صنعت در تامین و تعمیر بخش تجهیزات و توانبخشی 
افزود: در اسرع وقت این موضوع را پیگیری می کنیم و با همکاری بنیاد شهید امکان 
ساخت تجهیزات در داخل در اسرع وقت فراهم می شود و اگر تجهیزاتی نیاز به واردات 
داشته باشد تسهیل می شود تا جانبازان از خدمات مناسبی استفاده کنند. وی انواع 
ویلچر و تشک را از نیاز های جانبازان دانست و گفت: جلسه مشترکی میان معاونان امور 
صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت و معاونان بنیاد شهید برگزار شود تا اقلام مورد 
نیاز جانبازان را تعیین کنیم. سازندگان را تشویق کنیم تا تجهیزاتی که امکان ساخت در 
داخل را دارد با کیفیت مورد نیاز جانبازان تولید کنند و اگر امکان تولید آن نیست نباید 

منتظر بمانیم وسریعاً برای تامین، کار ویژه ای انجام شود.
پتروشیمی و فولاد تا سه ماه آینده به تثبیت قیمت تثبیت می رسند

وزیر صمت افزود: ما ضوابط تدوین شده را اجرا خواهیم کرد در برنامه زمان بندی شده 
با هماهنگی بنیاد شهید اولویت ها را مشخص و کار ها را پیگیری می کنیم. وی اضافه 
کرد: محصولات پتروشیمی و فولاد تا سه ماه آینده به قیمت تثبیت شده خواهد رسید. 
فاطمی امین با اشاره به موضوع افزایش قیمت محصولات پتروشیمی و فولاد افزود: از دو 
هفته گذشته بر روی بازار اولیه پتروشیمی پلی اتیلن، پت و فولاد متمرکز شده ایم و تثبیت 
قیمت این محصولات زمان بر است که تا پایان فصل پاییز این موضوع انجام خواهد شد 
و امیدواریم این دو بازار که دربخش های تولید هم سهم دارند مدیریت شوند و ما شاهد 
ثبات در بازار باشیم. وی با اشاره به قولی که در روز گرفتن رای اعتماد در مجلس داده بود 
گفت: سیمان باید به قیمت قبل از قطعی برق برگردد که خوشبختانه این اتفاق افتاد و 

الان سه هفته است با همان قیمت تصویب شده در بازار عرضه می شود.

معاون فنی گمرک :

گمرک از ورود هر گونه لوازم خانگی 
جلوگیری می کند 

معاون فنی گمرک گفت: با توجه به نامه دفتر مقام معظم رهبری گمرک با هماهنگی 
دیگر دستگاه های مرتبط از ورود هر گونه لوازم خانگی به کشور جلوگیری می کند.

مهرداد جمال ارونقی افزود: برای حمایت از تولید داخل در پیرو نامه دفتر مقام معظم 
رهبری و همچنین نامه ۳۱ شهریور دفتر ریاست جمهوری گمرک از ورود هر گونه لوازم 

خانگی به کشور جلوی گیری می کند.
وی گفت: با در نظر گرفتن این نکته که برای ورود لوازم خانگی به کشور کالا اول باید 
به گمرک اظهار شود و برای اظهار شدن به گمرک هم باید ثبت سفارش از طرف وزارت 
صمت داشته باشد تا زمانی که کالایی ثبت سفارش نداشته باشد امکان ورود به کشور 

را نخواهد داشت.

بررسی شاخص بهره وری در چند برنامه توسعه از جمله برنامه ششم نشان می دهد 
اقتصاد ایران از این نظر دچار ضعف و کاستی هایی است که باید رفع و در برنامه 

هفتم به وضعیت مطلوب بهره وری نزدیک شود. 
گزارش های مختلف نشان می دهد که احوال اقتصاد کشور مساعد نیست؛ تورم 
بالا، گرانی، بی ثباتی بازارها، بیکاری و ... چالش های کنونی اقتصاد ایران است. در 
چنین شرایطی قرار است برنامه هفتم توسعه به زودی تهیه و پس از تبدیل به قانون، 

اجرای آن از سوی دولت سیزدهم آغاز شود.
درست است که تحریم و در دو سال اخیر اپیدمی کرونا آسیب های جدی به 
اقتصاد وارد کرده اما بهره وری پایین، به ویژه در تولید چالشی ورای تحریم و کرونا 
است و همراه همیشگی اقتصاد ما بوده است. این در حالی است که بدون بهره وری 
در عرصه  نمی تواند  اقتصاد، هیچ کشوری  برای  معقول  و در سطحی  مناسب 
بین المللی رقابت کند و در داخل نیز دچار افت روزافزون خواهد شد. به همین 
دلیل ضرورت و اهمیت افزایش و ارتقای بهره وری برای اقتصاد کشور و به ویژه در 
حوزه تولید، بر کسی پوشیده نیست و در حقیقت موفقیت در عرصه جهانی نیازمند 

دست یابی به سـطح بالاتری از بهره وری است.
البته موضوع بهره وری تنها به عرصه اقتصاد و تولید محدود نمی شود. بهره وری 
مفهومی است که در ذات حکمرانی و اداره جامعه نهفته و در همه فعالیت ها مطرح 
است و ضروری است برای توسعه و پیشرفت کشور همه سطوح فعالیتی را در بر 

بگیرد.  
سطح پایین بهره وری در کشور بیانگر این است که این مقوله آن گونه که شایسته 
است مورد توجه قرار ندارد و بـه دلایل مختلف مورد غفلت واقع شده است. البته 

ناگفته نماند که تاکنون اقداماتی از قبیل تاسیس سازمان ملی بهره وری و برخی 
تاکیدات در برنامه های توسعه صورت گرفته است، اما  تا رسیدن به وضعیت مطلوب 
باید قدم های اساسی و موثری در این زمینه  فاصله زیادی باقی مانده است و 

برداشته شود.
بهره وری چیست و چه شاخص هایی دارد؟

طبق تعریف، بهره وری بیانگر رابطه بـین استفاده از عوامل تولید و محصول تولید 
شده و ترکیبی از کارایی Efficiency و اثربخشی Effectiveness است. کارایی 
به مفهوم صحیح انجام دادن کار است و بـا استفاده مفید از منـابع ارتباط دارد، 
یعنی این که از حداقل نهاده ها حداکثر محصول برداشت شـود. لذا در این فرایند، 
»اثربخـشی« بـه مفهـوم کار صـحیح است. یعنی ممکن است با مصرف کمتر 
نهاده هـا بتوان محـصول بیـشتری تولید کرد ولی این محـصول کیفیت مطلوب 
موردنظر مصرف کننده را نداشته باشد. به طور کلی در مقوله بهره وری اولًا کاری 
که انجام می شود باید کار درست و مفیدی باشد، ثانیاً این کار بـه بهترین نحـو 
انجـام شود. دو شاخص »بهره وری نیروی کار« یا نیروی انسانی« و »بهره وری میزان 
سرمایه« نقش تعیین کننده ای در سنجش میزان بهره وری دارند. بهره وری نیروی 
کار رایج ترین مقیاسی است که در مورد یک اقتصاد، صنعت و یا یک واحد تولیدی 
بکار برده می شود. تغییرات این شاخص نیز به دلایل مختلفی نظیر تغییر سطح 
کیفـی نیـروی کـار بواسطه آموزش، کسب تجربه و تخصص در کار، تغییر شرایط 
کار، مهارت در مدیریت و ... رخ می دهد. بنابراین، چه در سطح واحدهای تولیدی و 
چه در سطوح بنگاه های اقتصادی غیر تولیدی و حتی ادارات دولتی باید از طریق 

آموزش، تخصص و غیره بهره وری نیروی کار به سطح قابل قبولی ارتقاء یابد.

شاخص های  مهمترین  از  نیز  سرمایه  بهره وری  کار،  نیروی  بهره وری  درکنار 
بهره وری است. طبق تعریف در محاسبه این شـاخص ابتدا ارزش افـزوده و ارزش 
موجودی سرمایه ثابت، از قیمت های جاری بـه قیمت های ثابت سال پایه تبدیل 
و سـپس از تقسیم ارزش افـزوده بـر موجودی سرمایه، بهره وری سرمایه به قیمت 

ثابت به دست می آید.
به باور کارشناسان تغییرات بهره وری سرمایه می تواند به دلایل مختلفی نظیر 
پیشرفت فنی از طریق معرفی ماشین آلات جدید و با کارایی بالاتر، فناوری های 
نوین و... صورت گیرد. در حال حاضر نیز گسترش و توسعه فناوری های نوین 
ارتباطی که در قالب اینترنت و فضای مجازی و انواع و اقسام سامانه های اینترنتی 
دولتی و غیر دولتی نمود پیدا کرده و نقش کلیدی در افزایش بهره وری سرمایه و 

حتی نیروی کار ایفا می کند.
امروزه ایران از نظر فناوری های ارتباطات و اطلاعات و توسعه فضای مجازی در 
وضعیت و شرایط مطلوبی قرار دارد. به همین خاطر بیشتر کسب و کارها و نهادهای 
دولتی و غیر دولتی در بستر فضای مجازی خود را به روز رسانی کرده و خواهند کرد. 
وضعیت به گونه ای است که با وجود فضای مجازی زمان و مکان به شدت فشرده 
شده و این امر هزینه بسیاری از کسب و کارها و خدمات را پایین آورده است. این امر 

می تواند در صورت استفاده صحیح به افزایش سطح بهره وری کمک شایانی کند.
برنامه های توسعه وضعیت بهره وری

ارتقای بهره وری تاکنون موضوع چند برنامه توسعه بوده است. نتایج بررسی و 
محاسبات انجام شده در خصوص شاخص های بهره وری نیروی کار، سرمایه و کل 
عوامل تولید در کل اقتصاد و بخش های نه گانه هم توسط سازمان ملی بهره وری 
ایران به صورت سالانه انجام می شود. اطلاعات به دست آمده نشان می دهد که 
شاخص های بهره وری به همراه متوسط رشد در برنامه های چهارم و پنجم آمده 
و رشد متوسط دوره برنامه چهارم در بهره وری نیروی کار نیز برابر با ۴.۱۲ درصد 
بوده است. این عدد برای بهره وری سرمایه ۰.۱۲- و برای بهره وری کل عوامل 
عدد ۱.۷۰ است. این ارقام نشان می دهند که در فاصله اجرای برنامه پنجم میزان 
بهره وری نه تنها بهبود پیدا نکرده بلکه با افت هم مواجه شده، به طوری که رشد 
متوسط بهره وری نیروی کار در برنامه پنجم ۱.۲۲-، برای بهره وری سرمایه ۲.۸۹- و 

برای کل عوامل ۲.۴۴- بوده است.
طبق برآوردهای سازمان ملی بهره وری میانگین رشد شاخص بهره وری در برنامه 
ششم برای بهره وری نیروی کار  ۰.۵ درصد و برای بهره وری سرمایه نیز برابر با ۰.۶ 
درصد بوده است. همچنین این عدد برای کل عوامل تولید ۰.۵ درصد بوده که 
نشان می دهد اگر چه نسبت به برنامه پنجم بهبودی حاصل شده اما میزان رشد 

بهره وری قابل توجه نیست.
داده ها و آمار و ارقام در خصوص عملکرد شاخص بهره وری در سال های برنامه 
ششم توسعه نیز نشان می دهد که ایران از نظر بهره وری در وضعیت مناسبی 
قرار ندارد. این درحالی است که سیاست کلی دولتمردان و مسوولین در جهت 
مقاوم سازی اقتصاد و کاهش و یا قطع وابستگی بودجه به نفت است. در واقع بودجه 
کشور زمانی می تواند از وابستگی به نفت رهایی یابد و دولت از کسری بودجه نجات 
پیدا کند که اقتصاد با تکیه بر دانش و اطلاعات و با محوریت آن دو به سطح قابل 
قبولی از بهره وری برسد. زیرا اقتصاد جهان بر اساس الگوی اقتصاد دانش محور 
به پیش می رود و دیگر نمی توان با الگوی اقتصاد منبع محور و متکی به درآمدهای 
نفتی، مشکلات اقتصادی را حل کرد. ایران از جمعیت جوان و تحصیل کرده ای 
برخوردار است و این موضوع فرصتی است تا با تکیه بر آن و افزایش میزان بهره وری 

بتوان اقتصاد را در مسیر درست قرار داد.

ایران از نظر بهره وری در وضعیت مناسبی قرار ندارد ؛

برنامه هفتم توسعه و بایدهای بهره وری

وزیر اقتصاد :
ترمز افزایش قیمت ها کشیده می شود 

وزیر اقتصاد گفت: افزایش تورم در شهریور به هیچ وجه 
مطلوب نیست و با اقدامات که انجام خواهد شد ترمز 

افزایش قیمت ها کشیده می شود.
احسان خاندوزی افزود: متاسفانه آمار افزایش بیش 
از ۳ درصدی متوسط قیمت ها در اقلام مصرفی خانوار 
در شهریور خبر بسیار ناخوشایندی است و این نرخ باید 

حتماً در ماه های آینده کنترل شود.
وی درباره دلایل این تورم گفت: بخشی از این تورم 
مربوط به افزایش قیمت ارز و همچنین فشار کسری 
بودجه در ماه های ابتدایی سال است که موجب برداشت 

بیش از اندازه از بانک مرکزی شد.
خاندوزی افزود: سیاست اقتصادی با تاخیر تاثیر خود 
را خواهد گذاشت و اگر دولت با ۵۰ هزار میلیارد تومان 
بانک  از  کسری بودجه در چهار ماهه نخست امسال 
مرکزی استقراض کرد این موضوع خود را در ماه های 

ششم و هفتم نشان می دهد.
خاندوزی گفت: دولت سیزدهم برای کنترل افزایش 
جمله  از  داده،  قرار  کار  دستور  در  اقداماتی  قیمت ها 
کنترل نوسانات نرخ ارز از طریق افزایش فروش نفت و 

میعانات که در دستور کار قرار گرفته است.

 وزیر اقتصاد افزود: همچنین برای تسهیل دسترسی 
به ارز های بلوکه شده کشور در سایر کشور ها تدابیری در 

روز های اخیر اتخاذ شده است.
وی گفت: درباره استقلال از بانک مرکزی نیز اقداماتی 
انجام شده و بر خلاف پنج ماهه ابتدایی سال دولت 
سیزدهم در شهریور بدون یک ریال استقراض جدید از 
بانک مرکزی توانست بودجه خود را تامین کند و زودتر از 

پایان شهریور حقوق کارکنان دولت واریز شد.
خاندوزی افزود: ما در ماه های ابتدایی سال، ۱۶ هزار 
میلیارد تومان تامین مالی از طریق فروش اوراق داشتیم 

که این رقم در یک ماه اخیر، به ۲۷ هزار میلیارد تومان 
افزایش یافته است.

اقدامات، می تواند  این  تداوم  اضافه کرد:  خاندوزی 
کنترل تورم و کشیده شدن ترمز افزایش قیمت ها را در 
پی داشته باشد هرچند ممکن است با چند ماه فاصله، 

تاثیر بگذارد.
وی گفت: بویژه با تغییر لایحه بودجه سال ۱۴۰۱، 
پایین  شاهد  و  داشت  خواهیم  بودجه  کسری  کمتر 
آینده  ماه های  در  قیمت ها  عمومی  سطح  آمدن 

خواهیم بود.

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲۶ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
قم که در شعبه ۲ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۲/۱۴۰۰ج/۷۳ ثبت 
گردیده له محرمعلی اکبری نادریان علیه حسین سلیمانی بزچلوئی وعلی 
اکبر جوکار محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۸/۷۸۲/۹۷۷/۵۹۹ 
ریال در حق محکوم له و ۴۳۷/۸۵۸/۸۷۹ ریال نیم عشر در حق صندوق 
دولت،محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه پلاک ثبتی ۲۹۷ فرعی از 
۱۹۴۸ اصلی بخش ۲ قم توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی 
نموده است ضمنا حسب مواد ۵۱ و۱۳۵ مقدار ۱۰۳/۸۳۸ سهم مشاع از 
۲۴۰ سهم شش دانگ عرصه واعیان پلاک فوق )بابت محکوم به(ومقدار 
۵/۱۷۶ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ عرصه و اعیان پلاک فوق 

)بابت حق الاجرا(به فروش خواهد رسید.
مورخ  شماره ۱۴۰۰۲۱۰۰۰۰۲۷۵۵۶۸۱  ابلاغیه  به  بازگشت  احتراما 
۲۹/۰۳/۱۴۰۰ درخصوص پرونده شماره ۹۹۰۹۹۸۲۵۱۶۹۰۰۱۸۲ به 
شماره بایگانی معیت وکیل خواهان ونماینده کلانتری به درب منزلی که 
به ادعای ایشان متعلق به یکی از خواندگان پرونده به نام حسین سلیمانی 
می باشد راهنمایی شدیم پس از بازدید از ملک مزبور به تصریح نامه شماره 
اسناد  ثبت  اداره   ۱۲/۱۲/۱۳۹۹ مورخ   ۱۳۹۹۸۵۶۳۰۰۰۲۰۱۰۲۷۹
رسمی منطقه ۲ قم در پاسخ به نامه شماره ۱۳۹۹۰۰۲۰۰۱۴۴۴۵۰۲ 
مورخ ۱۲/۱۲/۱۳۹۹ شعبه ۲ اجرای احکام مدنی قم ملک مذبور به پلاک 
ثبتی ۲۹۷ فرعی از ۱۹۴۸ اصلی بخش ۲ قم به مساحت عرصه ۱۰۵ متر 
مربع با مالکیت حسین سلیمانی بزچلویی بوده و در بازداشت شعبه دوم 
اجرای احکام مدنی می باشد.ولی علی رغم تصریح نامه مزبور آقای حسین 
سلیمانی که ساکن ملک بود سندی را جهت روئیت ارائه نداد وشفاهی ادعا 
نمود که مالک ملک نیست.علی ای حال نظریه کارشناسی اینجانب با قرار 

ارزیابی ملک بازداشتی به شرح ذیل تقدیم حضور می گردد.
پلاک ثبتی:۲۹۷ فرعی از ۱۹۴۸ اصلی بخش ۲ قم

آدرس:بلوار مدرس خیابان مهدیه جنب کوچه ۸ پلاک۱۱۲
تصویر شماره یک: )پیوست(

وضعیت مساحت )متر مربع(ارزش هر متر مربع )ریال(ارزش کل)ریال(
عرصه۱۱/۵۵۰/۰۰۰/۰۰۰۱۱۰/۰۰۰/۰۰۰۱۰۵

اعیانی زیر زمین)تقریبی(۷۴*۲۵/۰۰۰/۰۰۰=۱/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰
اعیانی همکف)تقریبی(۷۴*۲۵/۰۰۰/۰۰۰=۱/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰

اعیانی اول)تقریبی(۷۴*۲۵/۰۰۰/۰۰۰=۱/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰
امتیازات تجاری)تقریبی(۱۵*۱۵۰/۰۰۰/۰۰۰=۲/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰

انشعابات )آب وبرق وگاز(=۱۵۰/۰۰۰/۰۰۰
حیاط سازی،بام وخرپشته=۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰

جمع کل)ریال(۲۰/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰
ارزیابی فوق با فرض داشتن ابقائ تجاری به مساحت مذکور فوق وعدم 

با  مرتبطه  وعوارض  حقوق  کلیه  وتسویه  قم  شهرداری  سمت  از  خلاف 
دستگاههای قانونی ذی ربط می باشد.

مقرر گردید موارد فوق الذکر درتاریخ ۱۴۰۰/۰۸/۰۴ ساعت ۸/۳۰ الی 
۸/۴۵ صبح به آدرس قم،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های 
حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به 
فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در 
مدت ۵ روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید ودر 
صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع وبه کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.)که 
شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارتهای 
بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند(ضمنا 
دهد.دراین  قرار  وعده  به  را  اموال  بهای  پرداخت  تواند  می  اجرا  دادورز 
صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به 
قسمت اجرا تسلیم نماید حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد 
ودرصورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده او پس 
از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد،این آگهی یک نوبت  
در یکی از روزنامه های محلی درج میگردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد 

مراجعه نمایید.)م الف ۱۴۵۱۰(
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۷/۱۰
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم-ساعدی نیا

---------------------------------------------------
آگهی مزایده تلفن همراه

آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره ۰۹۱۲۰۹۵۲۳۴۴مربوط به 
پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۹۷۲ 

)با   ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۹۷۲ کلاسه  اجرایی  پرونده  موجب  به 
شماره بایگانی ۱۴۰۰۰۲۰۶۸( له: خانم رقیه میرزائی قوپوز وعلیه: آقای 
سید مهدی حسینی، مستند سند ازدواج شماره۱۳۸۲/۱۲/۰۲-۶۳۰ 
دفترخانه ازدواج ۳۸ قم خط همراه اول کارکرده به شماره ۰۹۱۲۰۹۵۲۳۴۴ 
متعلق به آقای سید مهدی حسینی  بازداشت شده است وبنابر درخواست 
بستانکار به شماره وارده ۱۶۵۷۱ مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۰۶ خط همراه اول 

مذکور از طریق مزایده بفروش میرسد:
خط کارکرده همراه اول به شماره ۰۹۱۲۰۹۵۲۳۴۴ که قیمت فروش 
آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم به 
مبلغ ۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال )چهل وپنج میلیون ریال( ارزیابی شده است و از 

طریق مزایده به فروش میرسد.
مزایده خط مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز یکشنبه مورخه 
خیابان  در  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  در   ۱۴۰۰/۰۷/۲۷
و  اسناد  ثبت  اداره  فوقانی  ۷-طبقه  کوچه  نبش  )لواسانی(  ساحلی 
شود.  می  انجام  قم  رسمی  اسناد  اجرای  قم-اداره  یک  بخش  املاک 

مزایده از مبلغ پایه ۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال )چهل وپنج میلیون ریال( 
مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  قیمت  بالاترین  به  و  شروع 

منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به 
واریز  شناسه  با   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا شماره 
حضور  و  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف ۵ روز ازتاریخ برگزاری مزایده 
به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در 
صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز 
نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید 
می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد 
بود. درصورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و کلیه بدهیهای خط مذکور بر عهده 
برنده مزایده خواهد بود، و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 

شد. )م الف ۱۴۵۰۸(
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۰۷/۱۰
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسنادو املاک استان قم-اداره اجرای 
اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

---------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

در  مصدق  شهود  استشهادیه  برگ  دو  ارائه  با  پور  یزدانی  حمید  آقای 
دانگ  دو  به  مربوط  مالکیت  سند  که  داشته  اعلام  قم  دفترخانه ۱۰۸ 
در  قم  ثبت  دو  بخش  در  واقع  اصلی   ۲۴۵۰/۲۵ پلاک  ششدانگ  از 
دفترالکترونیک ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴۴۲ ثبت وسند صادره مفقود 
مراتب  اند.لذا  نموده  را  المثنی  مالکیت  سند  صدور  وتقاضای  گردیده 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف ۱۴۴۹۵(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(

عباس پور حسنی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ چاپ:۱۴۰۰/۰۷/۱۰

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 
۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۱۲۰/۱

بدین وسیله به آقای سید علی میری،نام پدر:سید رضا  تاریخ تولد: 
۱۳۷۱/۰۷/۱۴ شماره ملی: ۰۳۷۰۷۷۷۷۷۸ بدهکار پرونده کلاسه 
فوق که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که 
برابر قرارداد به شماره بانکی ۹۴/۹۵۰۰۰۶۱ ،مورخه ۱۳۹۴/۰۹/۱۶ 
به بانک تجارت مبلغ ۴۲۶/۶۰۵/۵۰۷ ریال )چهارصدو بیست و شش 
میلیون و ششصد وپنج هزارو پانصد وهفت ریال(بدهکار می باشید که 
براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس 
از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می 
باشد لذا طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ 
می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است 
فقط همین یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ۱۰ 
روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار 
آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 
شد.در ضمن وفق ماده ۱۸-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف 

به ثبت نام و دریافت کاربری در سامانه ثنا می باشند. )م الف۱۴۴۹۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۷/۱۰

---------------------------------------------------
     آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۴۰۰۰۰۶۲۴

بدین وسیله به آقای علی میرزائی منش،نام پدر:محمد تاریخ تولد: 
۱۳۴۰/۰۶/۰۳ شماره ملی: ۰۳۸۲۴۵۵۶۳۰ بدهکار پرونده کلاسه 
فوق که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد 
به استناد قرارداد بانکی ۸۶۱۵۰۰۰۵۰،تاریخ سند:۱۳۸۶/۰۴/۳۱ به 
بانک تجارت مبلغ ۱۰۹/۶۵۱/۱۴۱ ریال )صدونه میلیون و ششصد و 
پنجاه و یک هزارو صدوچهل و یک ریال(بدهکار می باشید که براثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات 
قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق 
ماده ۱۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از 
تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین 
یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ۱۰ روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
لازم به ذکر است که طیق ماده ۱۸اصلاحی آیین نامه اجرا ابلاغ شونده 
می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید وکلیه ابلاغ 
ها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام وعدم 

ابلاغ اوراق واخطاریه ها برعهده شما خواهد بود. )م الف۱۴۴۹۸(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۷/۱۰

---------------------------------------------------
  آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۹۴/۱

بدین وسیله به خانم اعظم اشرفیان،نام پدر:بهرامعلی تاریخ تولد: 
۱۳۵۲/۰۲/۰۱ شماره ملی: ۰۳۸۵۴۸۳۷۱۶ بدهکار پرونده کلاسه 
فوق که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد 
به استناد قرارداد بانکی ۸۶۱۵۰۰۰۵۰،تاریخ سند:۱۳۸۶/۰۴/۳۱ به 
بانک تجارت مبلغ ۱۰۹/۶۵۱/۱۴۱ ریال )صدونه میلیون و ششصد و 
پنجاه و یک هزارو صدوچهل و یک ریال(بدهکار می باشید که براثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات 
قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق 
ماده ۱۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از 
تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین 
یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ۱۰ روز نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.
لازم به ذکر است که طیق ماده ۱۸اصلاحی آیین نامه اجرا ابلاغ شونده 
می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید وکلیه ابلاغ 
ها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام وعدم 

ابلاغ اوراق واخطاریه ها برعهده شما خواهد بود. )م الف۱۴۴۹۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰۷/۱۰
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ایمان / گفت وگو / رضا ملکی
به دوران قبل از انقلاب سری میزنیم وتحولات کشتی قم را از آن زمان تا امروز مورد 
بررسی قرار میدهیم.پهلوانان بزرگ کشتی قم همواره در ورزش ولایت نامی جاودان 
از خود باقی گذارده اند وافتخارات بی نظیرشان درکسب کرسیهای قهرمانی جهان 
و آسیا همواره کشتی قم را در سطح کشور مطرح ونمایان ساخته است.دوران قبل از 
انقلاب مرحوم سلطانی نژاد با کسب سکوی قهرمانی جهان نام قم را درکشور پرآوازه 

ساخت.
استاد محمد حسین جمال در کشتی فرنگی نیز در چندین مسابقه برون مرزی بین 
المللی صاحب گرد آویز مدالهای خوش رنگ از این آوردگاهها شد تا حسین بیطرفان 
قهرمان نامی کشتی آزاد تیم ملی ایران نیز در معیت تیم ملی دانشجویان جهان به 
مقام چهارمی جهان رسید تا در مسابقات جام دانکلوف که با حضور ستارگان مطرح 
جهان برگزار میشد به مقام دومی ومدال نقره دست یابد تا قمیها به حضور کشتی گیر 

۴۸ کیلویی خود افتخار نمایند.
انقلاب شکوهمند اسلامی وافتخارات کشتی قم

دهه شصت اوج شکوفایی کشتی قم در میادین بین المللی و آسیائی بود.قمی ها 
درکشتی فرنگی همواره موفق وپیروز نشان می دادند و در اکثر مسابقات قهرمانی 
جهانی ،آسیایی وحتی المپیک نام یک قهرمان برومند قمی را در میان دلاوران تیم 
ملی کشتی شاهد بوده ایم.حسین قربانی،سید موسی طباطبایی ،مهدی مرادی 
گنجه، ابوطالب باقری از جمله پهلوانانی از دیرپاک کریمه اهل بیت )س( بودند که در 

چندین حضور درخشان درصحنه های آسیایی وجهانی افتخار آفریدند.
سید موسی طباطبایی در مسابقات آسیایی صاحب گردن آویز نقره شد و مهدی 
مرادی گنجه نیز با کسب چندسال مدال آسیایی وبین المللی توانست با درخشش 

خاص خود جواز حضور در المپیک ۹۸ سئول کره جنوبی را بدست بیاورد.
مهدی فراهانی،مسعود صفوی ،افشین میر صالحی  و روح الله میکائیلی تک ستاره 
های درخشانی بودند که در آسمان کشتی قم آسیا نور افشانی کردند و مقامهای 

ارزشمند آنان درتابلو افتخارات کشتی به ثبت رسیده است.
ادامه روند قهرمانی در گروه سنی نوجوانان،جوانان وامید

نوجوانان،جوانان  درمسابقات  درخشان  حضوری  با  قم  کشتی  دلاور  مردان 
وامیدهای آسیا وجهان نیز چهره شدند.مهدی علیزاده پورنیا،علیرضا نجاتی،مهدی 
ابراهیمی،علی اکبر حیدری توانستند درچندین اعزام برون مرزی درمسابقات جهانی 
وآسیایی برای قم کسب افتخار نمایند و آینده کشتی فرنگی قم را ادامه حضورشان در 

صحنه کشتی ایران تضمین نمایند.
درکشتی آزاد نیز حضور تک چهره درخشان روح الله نعمتیان که در چند دوره 
مسابقات نوجوانان و جوانان بر سکوهای قهرمانی کشتی آزاد ایستاد ودر مسابقات 
جهانی کشتی آلیش نیز صاحب گردن آویز دوم وسومی جهان شد خبر از تحولی 

جدید در رشته آزاد میداد.
اما اوج افتخارات کشتی فرنگی درشهر نورسلطان قزاقزستان درهنگام برگزاری 
مسابقات جهانی کشتی فرنگی رقم خورد که دلاور مرد کشتی فرنگی قم علی رضا 
نجاتی شجاعانه درسکوی سومی این رقابتها ایستاد وجواز حضور در المپیک توکیو را 
بدست آورد قبل از او مهدی علیزاده پور نیا نیز درچندسال پیاپی توانست در بدنه تیم 

ملی کشتی فرنگی باکسب چندمدال ارزشمند از موجودیت کشتی قم دفاع نماید.
روسای هیئت کشتی قم از ابتدا تا امروز

مرادی  نژاد،مهدی  باقری،سلطانی  علیلو،ابوطالب  فرجی،احمدشاه  محسن 
علیایی ۱۰  هادی  ومحمد  وزیری  حلوائی،محسن  -محسن  گنجه،دکترزمانیان، 
مسئولیت  دوران  درطول  که  بودند  درقم  کشتی  هیئت  وتلاشگر  خدوم  مسئول 

خودصادقانه برای ارتقاء جایگاه کشتی قم خدمات شایسته ای را انجام دادند.
پای صحبت محمد هادی علیایی رئیس هیئت جدید کشتی استان قم

می بایستی عاشق باشی وباعشق به ورزشی که دوستش داری خدمت کنی وتعریف 
خدمت به کشتی درحضور مردی صادق وپرتلاشی خلاصه میگردد که از سال ۶۷ 

همه وجود خود را مصروف عشق بزرگی به نام کشتی نمود.
با از  محمدهادی علیایی که نامی است آشنا درمیان کشتی گیران دلاور قمی 
دست گرفتن سکان هدایت کشتی قم دراسفندماه ۹۹ درتلاش کوتاه خود خدمات 
ارزشمندی را برای کشتی قم دربرداشته است که نشان ازعزم راسخ او برای رسیدن به 

قله های افتخار همراه با ورزشکاران برومند این رشته در قم دارد.
با نگاهی کوتاه به سوابق مدیریتی وتحصیلی وی درمیابیم که علیایی تشنه آموختن 

ورسیدن به مدارج عالیه تحصیلی است.
کارششناسی ارشد علوم اجتماعی)جامعه شناسی(ودانشجوی دوره کارشناسی 
ارشد روانشناسی ورزشی ومسئولیت روابط عمومی اداره کل ورزش وجوانان درکارنامه 

وی دیده میشود.
علیایی نگاهی به گذشته دارد و میگوید:۴۵ سال از خداوند حکیم عمر گرفته ام 
از کودکی عاشق رشته کشتی بودم.مرحوم تختی الگوی اصلی من درحرکت به 
نجفی  یعقوب  چون  گرانقدری  اساتید  کشتی  بود.درکلاس  کشتی  ورزش  سوی 
جویباری،هاشم کلاهی ومحمود معزی پور درتهران واستاد حسین بیطرفان درقم 
حضوری پررنگ داشتم اما راهم را بسوی کسب دانش در رشته مربیگری وداوری 
تغییر دادم تا هم اکنون بعنوان داور ممتاز ملی درفدراسیون کشتی در امر قضاوت این 

فدراسیون را یاری میکنم.
تزئین تابلو افتخارات کشتی قم با ۱۱۰ مدال جهانی وآسیایی

علیایی به ورودش به عرصه کشتی درقامت مسئول وخدمت گذار جامعه شریف 
کشتی میگوید:درهنگام مسئولیت محسن حلوایی رئیس پرتلاش وکاربلد کشتی قم 
مسئولیت روابط عمومی،کمیته داوران ودبیرخانه را به عهده داشتم.خوب به مسائل 

کشتی قم آشنا بودم نقاط ضعف وقوت آن را شناسایی کرده ودرصدد برآمدم تا آستین 
ها را بالازده تا به عشق بزرگم کشتی بتوانم خدمتی صادقانه داشته باشم.

از اسفند۹۹ در مجمع انتخاباتی هیئت توانستم نظر اعضا محترم را جلب نمایم 
باشم. وزیبا  پهلوانی  رشته  دراین  عزیزانم  درخدمت  ولایت  کشتی  خادم  وبعنوان 
خوشبختانه باتوجه به سوابق درخشان کشتی فرنگی درقم وحضور درخشان علیرضا 
نجاتی که درالمپیک توکیو حاضربود ما را برآن داشت تا همه گونه حمایت را از این 
جوان بزرگ وبا ارزش داشته باشیم درکناروی آنکه نقش اساسی درتحول کشتی فرنگی 
قم در۱۱ سال حضورصادقانه خود در سنگر مربی تیم کشتی فرنگی قم وتیم ملی 
داشته بانام روح الله میکائیلی نیز مورد حمایت مالی خود قرار دادیم.باحضوردراردوی 
آمادگی تیم ملی هدایای نقدی خود را از طرف هیئت کشتی واداره کل ورزش وجوانان 
با حضور دکتر منعم به این عزیزان تقدیم نمودیم تا سپاسی کوچک داشته باشیم از 
جانفشانی این عزیزان که تمام زندگی خود را مصروف افتخار در میادین قهرمانی کشور 

نمودند.
تزئین بیش از ۱۱۰ مدال جهانی و آسیائی در تابلو افتخارات کشتی قم حکایت از 

دلاوریهای قهرمانان بزرگ کشتی فرنگی در میادین بین المللی دارد.
    استقبال باشکوه از علیرضا نجاتی بعد از المپیک درقم

علیایی  دربخش دیگری ازسخنان خود گفت :با وجود اینکه عل رضا نجاتی ناباورانه 
در اولین کشتی خود مغلوب شد واز گردنه مسابقات المپیک حذف گردید برآن شدیم 
تا بهترین استقبال را برای وی دربازگشت به قم ازطرف دوستداران کشتی ومردم 
شریف قم بعمل آوریم.جدا از حضور شکوهمند قمی ها در فرودگاه امام خمینی)ره( 
در ورودی شهر قم طوری از قهرمانان بزرگمان استقبال کردیم که انگار قهرمان ما 
با مدال طلای المپیک به خانه برگشته است.او لیاقت این استقبال را داشت چون 
می دانستیم یکسال دراردو بودن و سختی های بسیار کشیدن که درپایان با تلخی 
همراه بود حداقل حضور پررنگ مردم در استقبال باشکوه از وی می تواند مرهمی 
بر دردهای پنهان قهرمانان ما باشد وخوشحالم که لبخند شادی را بر لبان قهرمان 
بزرگمان دیدم.خوشبختانه وی ۲۲ سال دارد واز حالا درکمین صید مدالهای رنگارنگ 
جهانی و آسیایی وحضور مجدد درالمپیک آینده است که امید داریم درکنار جوانان 
برومند کشتی فرنگی بتوانیم نفرات بیشتری رابه تیم ملی کشور فرنگی اضافه نمائیم.

افتخاری دیگر با کسب رتبه چهارمی کشتی قم درکشور
میکند  اشاره  قم  کشتی  نظیر  بی  موفقیت  به  درادامه   علیائی  هادی  محمد 
ومیگوید:آخرین رتبه کشوری کشتی قم در کشور هشتم بود که خوشبختانه باتلاشی 
بیاوریم. ارمغان  به  قم  رابرای  کشور  چهارمی  رتبه  جدید  درسال  توانستیم  بسیار 
مازندران،تهران،فارس وقم چهار استانی هستند که به ترتیب رتبه های اول تاچهارم 
کشور را در دست دارند وتلاش داریم با وجود وسعت کم واینکه استان ما تنها در یک 

شهر خلاصه شده بتوانیم درکشور به رتبه های بالاتری دست یابیم.
آمار کشتی گیران قمی در صحنه ورزش

درحال حاضر ۱۵۰۰ کشتی گیر آزاد کار و۲۰۰ کشتی گیر فرنگی درقم مشغول 
به کار هستند.باتوجه به بیماری کرونا امید داریم که خانه کشتی پذیرای خیل زیاد 
جوانان ونوگلان کشتی قم باشد. جالب این است که بدانید آمار قهرمانان مادر کشتی 
فرنگی سالهاست دراین رشته تداوم داشته وامیدوارم با تلاش مربیان تلاشگر کشتی 
آزاد ومربیان تلاشگر فرنگی قمی که با روح الله مکائیلی،مهدی علیزاده پورنیا وحاج 
ناصرتهرانی شکل گرفته بتوانیم حرکت روانتر وبهتری را در کشتی ایران داشته باشیم.

برای محمد هادی علیایی که درمدت کوتاه مدیریت خود توانسته حرکت کشتی 
را درمسیر پیشرفت قرار داده آرزوی موفقیت داشته امید داریم با تلاش وکوششی 
پیگیرهمه اهالی شریف کشتی قم این ورزش بتوانند در کشور بعنوان قطب جدید 

کشتی ایران معرفی گردد.

  درگفت وگوبا رئیس هیئت کشتی استان قم مطرح شد:

  تحولی بزرگ درکشتی قم با کسب رتبه چهارم کشور 
گنجینه افتخارات کشتی  قم با ۱۱۰ مدال جهانی و آسیایی

رسول خطیبی: 

اول آسیا هستیم، اما امکانات
 تیم پانزدهم را هم نداریم 

 سرمربی تیم فوتبال آلومینیوم گفت:ایران  در رنکینگ فیفا اول آسیا هست، اما 
تیم پانزدهم آسیا هم این امکانات را دارد.

رسول خطیبی اظهار داشت: نسبت به سایر تیم های لیگ برتری خیلی دیرتر 
شروع کردیم و چند بازیکن جدید اضافه کردیم و در حال حاضر از لحاظ بدنی 
خیلی عقب هستیم. سعی کردیم در این مدت بیشتر کار های بدنسازی انجام 
دهیم. به تازگی کار با توپ و موارد تاکتیکی را آغاز کرده ایم و می خواهیم وارد 
شرایط بازی شویم. با ذوب آهن و مس شهربابک بازی کردیم و امیدوارم تا شروع 
لیگ بتوانیم دو بازی دیگر هم انجام دهیم و بیشتر هماهنگ شویم. در بازی 
دوستانه نتیجه مهم نیست و دوندگی بچه ها خیلی خوب بود و می خواستیم 

پیشرفت بدنی آنها را ببینیم.
وی درباره بازگشت مجدد به اراک و ارزیابی خود از دومین فصل حضور این 
تیم در لیگ برتر گفت: پیش از بازگشت من به اراک، متاسفانه ۳ - ۴ بازیکن 
تاثیرگذار، تیم را ترک کردند، اما سعی کردیم شاکله تیم را حفظ کنیم. پیدا کردن 
جایگزین سخت بود و تا جایی که توانستیم بازیکنان مناسبی جذب کردیم. 
هدف هیئت مدیره این است امسال در نیمه بالای جدول باشیم و سال بعد با 

تقویت و سازماندهی خوب تیم برای کسب رتبه های بالا تلاش کنیم.
خطیبی ادامه داد: در بیشتر پست ها بازیکنان بسیار خوبی داریم، اما نگرانی 
من از خط حمله است. ۶ گزینه خارجی و ایرانی معرفی کرده ام و اگر ۲ تای آنها 

جذب شوند خیالم راحت خواهد بود.
سرمربی آلومینیوم که پارسال اختلافاتی با یکی از مدیران باشگاه داشت، در 
رابطه با مدیریت باشگاه تصریح کرد: امسال حمید محرابی که یکی از مدیران 
سالم فوتبال کشور است در رأس کار قرار گرفته و امیدوارم بتوانیم کار های بزرگی 
انجام دهیم. صعود ما به لیگ برتر هم با مدیریت محرابی انجام شد و امسال برای 

افتخارات بیشتر می جنگیم.
رسول خطیبی در خصوص برنامه های باشگاه برای تقویت تیم های پایه و 
هماهنگی خودش با اهداف خاطرنشان کرد: هر باشگاهی به فکر تیم های 
پایه باشد قطعاً باشگاهی حرفه ای و بابرنامه است. در بازی مقابل شهربابک ۴ 
بازیکن امید به تیم اضافه شدند و احتمالًا دوتای آنها در لیگ برتر برای ما فیکس 
بازی کنند. اگر خوب تلاش کنند و قدر موقعیت خود را بدانند. قطعاً به آنها بازی 

خواهم داد و این کار در برنامه و اهداف ما و مدیریت باشگاه است.
سرمربی آلومینیوم اراک در پایان در خصوص لزوم ورود VAR به لیگ برتر تاکید 
کرد: اگر VAR به فوتبال ما اضافه شود خیلی از مشکلات داوری و اختلافات 
حل خواهند شد. ما در رنکینگ فیفا اول آسیا هستیم، اما تیم پانزدهم آسیا هم 

این امکانات را دارد.
  

اصغری مقدم :

 بازی با قزاقستان روز بد فوتسال ایران بود 
سرمربی کراپ الوند ایرانیان معتقد است که روز بد فوتسال مقابل قزاقستان 

رقم خورد. 
جواد اصغری مقدم در خصوص حذف تیم ملی فوتسال از رقابتهای جام 
جهانی ۲۰۲۱ لیتوانی اظهار داشت : جام جهانی بزرگترین سطح مسابقات 
فوتسال است و به همین دلیل تیم ها با تمام توان وارد این رقابت ها می شوند. 
تیم بسیار خوبی داشتیم و با این بازیکنان احتمال فینالیست شدن بسیار بالا بود 
اما نتوانستیم بازی های زیبایی به نمایش بگذاریم و نتیجه لازم را کسب نکردیم.

سرمربی تیم فوتسال کراپ الوند گفت : ناکام بودن تیم ملی از مرحله نیمه 
نهایی علت های مختلفی دارد که عدم برنامه ریری مناسب بزرگترین مشکل 

است، همچنین عدم جوانگرایی  در تیم ملی.
بازیکن سابق تیم ملی خاطرنشان کرد: در بازی با  ازبکستان زمانی که به دفاع 
رفتیم ضربه خوردیم، مشکلاتی داشتیم که در صورت رفع شدن می توانستیم در 

فینال جام جهانی حضور داشته باشیم.
وی افزود : بازی با قزاقستان روز بد فوتسال  ایران بود  تا همچنان چشممان به 

آینده و جام جهانی بعدی باشد.
 

رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی :

زورخانه های کشور وضعیت خوبی ندارند 
:اکثر  گفت  پهلوانی  کشتی  و  زورخانه ای  ورزش های  فدراسیون  رئیس 

زورخانه های کشور در حال تخریب است و یا نیاز به تعمیرات و بازسازی دارند.
مهرعلی باران چشمه با اشاره به اهمیت جایگاه این رشته در جامعه گفت: 
اصفهان در مجموعه برنامه های فدراسیون جز فعال ترین و قوی ترین استان ها 

است که دارای زیر ساخت ها و نیروی انسانی خوبی می باشد.
باران چشمه با بیان اینکه باید جوان گرایی و نگاه علمی تری به این رشته 
داشت، افزود: در این بین باید از تجربیات پیشکسوتان و افراد باتجربه در راستای 
توسعه این رشته بهره برد و امیدوارم روزی این رشته به جایگاه واقعی خود برسد.
وی گفت: اصفهان در سال گذشته در جذب منابع مالی در بین ۵۴ فدراسیون، 
جایگاه ۴۶ را داشته که از اواخر سال گذشته و شش ماهه اول سال این رتبه به 
پانزدهم رسیده، تا حدی که امسال مشکل بودجه نخواهیم داشت و می توانیم 

به هیات ها کمک کنیم.

با حمایت معدن منگنز قم ؛

تیم تنیس کارگری در مسابقات جهانی 
شرکت می کند

ورزش کارگری کشور هفته آینده راهی سومین دوره مسابقات جهانی می شود، 
و تیم تنیس روی میز نیز با حمایت معدن منگنز قم در این مسابقه ها حضور پیدا 

می کند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم، سومین دوره 

رقابت های جهانی کارگران شرکت ها در آتن پایتخت یونان برگزار می شود.
بنا بر این گزارش در دوره قبلی در فرانسه ورزشکاران کشورمان مقام سوم را در 

حضور ۲۵ کشور به دست آوردند.
گزارش حاکیست: در این دوره که از ۱۴ تا ۱۹ مهر برگزار خواهد شد، ۳۵ 

کشور و چهار هزار ورزشکار در ۲۸ رشته به مصاف هم می روند.
گزارش می افزاید: ورزشکاران استان در رشته تنیس روی میز همراه با کاروان 
ورزشی کارگران با نام جهادگران تولید، در ۶ رشته با ۱۴ تیم، ۱۱۵ ورزشکار و با 
حمایت هشت واحد تولیدی از هفت استان در رشته های دومیدانی، فوتبال، 
والیبال ساحلی، تنیس روی میز، شنا و دارت به این رقابت ها اعزام می شوند، 
که تیم تنیس روی میز نیز با حمایت معدن منگنز استان راهی این مسابقه ها 

خواهد شد.
 

رئیس هیات فوتبال استان مرکزی:

خوشه طلایی  ساوه توان ادامه کار ندارد 
رئیس هیات فوتبال استان مرکزی توضیحاتی را در خصوص شرایط باشگاه 

خوشه طلایی ساوه ارائه کرد. 
قرعه کشی فصل جدید رقابت های لیگ دسته اول فوتبال کشور روز سه شنبه 
در حالی برگزار شد که هنوز تکلیف برخی تیم ها مانند خوشه طلایی ساوه از نظر 

جذب بازیکن و آغاز تمرینات هنوز مشخص نیست.
محمدرضا غفاری رئیس هیات فوتبال استان مرکزی در مورد آخرین وضعیت 
باشگاه خوشه طلایی گفت: این باشگاه به دنبال اسپانسر است. دو سه راهکار 
داریم که باید بررسی شوند. خوشه طلایی خصوصی است و مالکش می گوید 
ادامه کار در توانم نیست. ما هم این مساله را قبول داریم و راضی به ضرر او 

نیستیم .

  

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: متاسفانه اخباری که این روزها به گوش می رسد شایسته تیم بزرگی مثل پرسپولیس 
نیست. 

پایان رافت با اشاره به شرایط این روزهای تیم  فوتبال پرسپولیس اظهار داشت: متاسفانه خبرهای خوبی را از باشگاه 
پرسپولیس نمی شنویم و اخباری که به گوش می رسد ناراحت کننده است. پرسپولیس الان باید بدون دغدغه خودش را برای 

جدال آسیایی آماده می کند اما مشکلات مالی در روند آماده سازی این تیم تاثیرگذاشته است.
وی افزود: پرسپولیس آبروی فوتبال ایران است و پنج سال متوالی قهرمان ایران شده است. امسال هم مدعی اصلی در آسیا 
هستیم و این شرایط برای چنین تیمی شایسته نیست. حریفان آسیایی می روند و بازیکنان چندصد میلیاردی می خرند آنوقت 

تیم پرسپولیس برای پرداخت مطالبات بازیکنان مشکل دارد.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: همه باید کمک کنند تا اوضاع بهبود پیدا کند. باید نگاه به پرسپولیس ملی 
باشد و همه باید کمک این تیم کنند. ما باید با بالاترین سطح آمادگی به آسیا برویم و این مشکلات پیش پا افتاده نباید برای 

پرسپولیس رخ دهد.
وی خاطرنشان کرد: مدیران باشگاه بیایند و کاری برای حل مشکلات کنند. ما هر روز می شنویم که مدیران فقط وعده 
می دهند. بازیکن هم وقتی می بیند که این وعده ها عملی نمی شود طبیعی است که اعصابش بر هم بریزد. مدیران بیایند و هر 

چه زودتر مشکلات را حل کنند. آنها اینجا هستند که نگذارند چنین مشکلاتی به وجود بیاید.
تیم فوتبال پرسپولیس روز ۲۴ مهرماه در حالی باید در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به مصاف الهلال عربستان 

برود که تمرین چهارشنبه سرخپوشان به دلیل مشکلات مالی نیمه کاره ماند.

دوومیدانی کاران قم با درخشش در دو رشته ۴۰۰ 
متر با مانع و ۲۰۰ متر موفق به کسب مقام قهرمانی 

و نشان طلای پیکارهای آسیایی شدند. 
برپایه این گزارش  ، نفراتی که در ترکیب تیم های 
ملی دوومیدانی نوجوانان و جوانان کشورمان به 
نخستین دوره رقابت های قهرمانی آسیای میانه 
اعزام شدند، محدثه ابراهیم پور در بخش دختران 
و امیر مقدمی در قسمت پسران هستند که هر 
اعزامی  بزرگترین کاروان  این  دو طلایی شدند. 
ایران به یک رقابت برون مرزی دوومیدانی بود و 

ملی پوشان کشورمان در دو بخش آقایان و بانوان به مدت دو روز برای کسب مدال های طلا، نقره و برنز مواد و رشته های 
مختلف در شهر تاشکند ازبکستان به مصاف حریفان خود رفتند.

در حالی که کادر فنی تیم ملی را پریسا بهزادی، محمدمحسن ربانی، ایرج سپهوند، تورج سپهوند و حمید ابرهیم نژاد 
تشکیل می دادند، بین این نفرات محمدمحسن ربانی مرد تاریخ ساز دوومیدانی قم است که سال ۲۰۰۷ در پیکارهای 
قهرمانی آسیا تنها طلای پرش با نیزه قاره را برای دوومیدانی ایران به ارمغان آورد. اما در جریان این پیکارها محدثه 

ابراهیم پور در رشته ۲۰۰ متر دختران به مصاف حریفان رفت، دووم

پایان رافت: 

شرایط فعلی شایسته پرسپولیس نیست
با کسب دو نشان طللا؛

دوومیدانی کاران قم قهرمان آسیا شدند 

با حضور استاندار قم صورت گرفت
بهره برداری از زمین چمن روستای علی آباد انقلاب 

زمین چمن روستای علی آباد انقلاب از توابع جعفریه 
که به همت سازمان بسیج سازندگی استان قم در قالب 
یکی از پروژه های استانی سال ۱۴۰۰ احداث شده بود، 
با حضور دکتر سرمست استاندار قم، سرهنگ داودآبادی 
مسئول سازمان بسیج سازندگی، منعم مدیرکل ورزش 
و جوانان و جمعی از مسئولان استان قم به بهره برداری 

رسید. 
سرهنگ محمود داودآبادی  روز چهارشنبه در حاشیه 
این مراسم با اشاره به اینکه بعد از تعامل و همکاری با 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی و  اداره کل ورزش و جوانان 
استان قم اجرای زمین چمن در روستای علی آباد انقلاب 
آباد  هدف  با  پروژه  این  کرد:  اظهار  رسید،  تصویب  به 
سازی و رفع محرومیت از مناطق محروم به ویژه روستاها 
با اعتباری بالغ بر یک میلیارد و ۴۸۰ میلیون تومان رقم 
خورد که هشتصد و ۸۰ میلیون تومان اعتبار آن از طریق 
سازمان برنامه و بودجه و اداره کل ورزش و جوانان و مابقی 

توسط سازمان بسیج سازندگی استان قم تامین شد. 

وی با اشاره به اینکه اجرای این پروژه از ادریبهشت سال 
جاری آغاز و در شهریورماه به پایان رسید، ابراز کرد: تمام 
مراحل طراحی و اجرای این زمین چمن بر عهد ه تیم فنی 
سازمان بسیج سازندگی استان قم بود که کار به نحو احسن 
انجام و تحویل اداره کل ورزش و جوانان شد.  جانشین 
فرماندهی قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم با تاکید بر 
اینکه ما هر جا پروژه را برای اجرا در دست می گیریم آن را 
به عنوان مهمترین و پر اهمیت ترین کار عالم می دانیم، 
گفت: وجه تمایز اجرای این پروژه بهره گیری از دانش و 
تخصص، تجربه و توان اجرایی در کنار همکاری و همدلی 
دیگر دستگاه ها بوده که به روش مشارکتی صورت گرفته 
و ماحصل آن شادی، شور و شعفی است که در نوجوانان 
و جوانان روستا شاهد هستیم که می بایست به عنوان 
یک الگو دست به دست هم دهند تا چنین پروژه هایی 
را در روستاهای محروم استان اجرقم زنند. داودآبادی در 
پایان با تاکید بر اینکه ارزش واقعی این پروژه به عدد و ریال 
آن نیست، خاطرنشان کرد: ارزش واقعی پروژه شادی 

نوجوانان و مردم روستاست و اینکه ما توانستیم در قالب 
پروژه مشارکتی در کنار دیگر دستگاه های اجرایی ایفای 

نقش کنیم و امیدواریم بتوانیم این مدل را با دیگر دستگاه 
های اجرایی استان نیز تجربه و عملیاتی کنیم.
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سلیمی نمین: تندروها نمی توانند از رییسی امتیاز بگیرند

احتمال امتیازگیری از وزرای ضعیف کابینه؛ 
رئیسی هوشیار باشد

 عباس سلیمی نمین از چهره های سیاسی اصولگرا بر این باور است که 
تندروها نمی توانند دردسری برای آقای رئیسی ایجاد کنند چون چهره آقای 
رئیسی دارای یک سری مختصات است که این امر برای آنها  بسیار مشکل 

است.
 عباس سلیمی نمین از چهره های سیاسی اصولگرا در بخش دوم از 
گفت و گو با خبرگزاری خبرآنلاین که مشروح آن، طی روزهای آینده منتشر 
خواهد شد، در پاسخ به این سوال که آیا تندروها می توانند دردسری برای 
دولت آقای رئیسی ایجاد کنند؟ گفت: امتیاز مهمی که آقای رئیسی دارد 
این است که در حال حاضر یک همفکری در بین سه قوه وجود دارد و یا 
حداقل در سطوح کلان سه قوه، همفکری وجود دارد؛ چون ممکن است 
در سطوح پایینی مجلس، این هماهنگی، چندان حاصل نشود ولی در 
سطوح کلانِ سه قوه یک نوع هم آوایی و همفکری وجود دارد که ما باید 
برای جبران مافات، تلاش فوق العاده ای انجام دهیم. این همفکری و نزدیک 
بودن دیدگاه، کارها را تسهیل خواهد که امتیاز بسیار خوبی است یعنی نه 
تنها این قوای مختلف، نیروهای یکدیگر را به سمت هرز و نابودی نخواهند 
برد بلکه نیروهای یکدیگر را تقویت خواهند کرد. بنابراین مسیر برای آقای 

رئیسی هموار خواهد بود.
ممکن است برخی از نمایندگان به دنبال امتیازگیری باشند

آقای رئیسی یک خیال  به نظر می رسد  این اوصاف،  با  باره که  او دراین 
آسوده ای دارند، تصریح کرد: مطمئن باشید اگر مجلس در توانش باشد 
از ایشان پشتیبانی مالی به عمل خواهد آورد یعنی به لحاظ قانونی مشکل 
نخواهد بود و کارشکنی نخواهد داشت. این بدین معنا نیست که برخی از 
نمایندگان به دنبال امتیازگیری و .. نباشند، بحث ما در سطح کلان است چراکه 
در سطح خُرد، ممکن است بعضی از نمایندگان، به دنبال فرصت طلبی های 

خودشان از دولت باشند و از دولت به نفع خودشان امتیاز بگیرند.
آیا نیروهای تندرو می توانند برای رئیسی مشکل ایجاد کنند؟

امتیاز برخوردار  این  از  بنابراین آقای رئیسی  سلیمی نمین ادامه داد: 
است که در گام هایی که در مسیر حل مشکلات جامعه است هم پشتیبانی 
حقوقی و هم پشتیبانی قانونی خواهد شد، پس این امتیاز را هم داریم. حال 
اینکه آیا نیروهای تندرو می توانند برای آقای رئیسی مشکل ایجاد کنند؟ باید 
بگویم خیر، آنها نمی توانند دردسری برای آقای رئیسی ایجاد کنند چون 
چهره آقای رئیسی دارای یک سری مختصات است که این امر برای آنها  

بسیار مشکل است.
تندروها نمی توانند از آقای رئیسی امتیاز بگیرند چون...

او در این رابطه که تندروها امید زیادی به سهم گرفتن از رئیسی داشتند، 
اشاره کرد: سهم گرفتن متکی به ضعف ها است. درواقع زمانی رئیسی 
مجبور است سهم بدهد که ضعف دارد. از این رو در مسائل سیاسی این 
قضیه، حرف اول را می زند. بحث دیگر، ممکن است مشارکت دادن همه 
بخش های جامعه باشد از این رو به همین می گویند تلاش کنید یک وزیر 
هم از اصلاح طلبان باشد که این مشارکت دادن همه بخش ها است که در 
اصولگرایی بخش های مختلف را مشارکت دهند، اما یک موقع است که بر 
اساس منافع یک گروه خاصی به یک سری از افراد امتیاز می دهند که من 
فکر می کنم آقای رئیسی این گونه عمل نخواهد کرد یعنی قادر نخواهند بود 
از او امتیازی بگیرند چون ضعفی از او ندارند که بگویند مثلا شما فلان ضعف 
را در زمینه مسائل اقتصادی دارید بنابراین برای اینکه ما به این ضعف ها 

نپردازیم باید در یک جاهایی به ما امتیاز دهید.
نمایندگان از وزرای ضعیف امتیاز می گیرند

امتیاز  می خواهد  نماینده   یک  وقتی  مثلا  کرد:  اضافه  نمین  سلیمی 
بگیرد، از وزیری امتیاز می گیرد که ضعف دارد یا در برخی بخش ها دارای 
یک عملکرد نامطلوب است، در نتیجه آن نماینده برای اینکه از آن ضعف، 
چشم بپوشد و آن را نادیده بگیرد، امتیازی را دریافت می کند ولی به نظر 
من آقای رئیسی در این زمینه، بسیار به نیروهای تندرو بها نخواهد داد کما 
اینکه مواضعی که اتخاذ کرده در بسیاری از زمینه ها چه به رسمیت شناختن 
نیروهای اصلاح طلب، همینطور بوده است؛ چون بسیاری از نیروهای تندرو 
اصولگرا می گویند اینها هیچ تعلقی به انقلاب و ارزش های دینی ندارند و 
باید کنار گذاشته شوند ولی وقتی آقای رئیسی آنها را به رسمیت می شناسد 
و با آنها وارد گفتگو می شود و از آنها برای پیشبرد امور نظرخواهی می کند 
یعنی اینکه کاملا آنها را در چهارچوب نظام می بیند و این با مواضع نیروهای 
تندرو بسیار متفاوت است، یا مثلا نیروهای تندرو، برجام را یک نوع خیانت و 
خارج شدن از چهارچوب ها تلقی کرده و می کنند ولی آقای رئیسی چنین 
چیزی را با صراحت و شجاعت سیاسی بیان می کند و صدای آنها )نیروهای 
تندرو( هم در این وادی چندان در نمی آید چون دیگر آقای روحانی نیست 
که بتوانند در این زمینه هم به مصاف مواضع او بروند چون آقای روحانی 
ضعف های دیگری در بخش های دیگر جامعه داشت در زمینه های مختلف 
با او در تقابل بودند اما در مورد آقای رئیسی نمی توانند این گونه عمل کنند.

رئیسی باید نسبت به وزرای کابینه اش هشیارانه برخورد کند
این چهره سیاسی اصولگرا بیان کرد: البته اینکه در آینده، این وزرا چگونه 
عمل خواهند کرد، این یک پدیده دیگری است که اگر اتفاقاتی در این زمینه 
رخ دهد که چندان مطلوب نباشد، می تواند جای خودش را باز کند، اما در 
حال حاضر خیر؛ امیدوارم آقای رئیسی در زمان مشخص نسبت به وزاریی که 
ممکن است به وادی امتیاز دهی بیفتند، هشیار باشد و آنها را تغییر دهد چون 
اگر کسی در میدان عمل ضعیف باشد طبیعتا به امتیاز دهی قادر خواهد 
شد)برای اینکه به ضعفش پوشش دهد و یا ضعف هایش را پنهان کند(، 

امیدوار هستم که آقای رئیسی تدبیری برای این مطلب اندیشیده باشند.

 یک کارشناس مسائل راهبردی گفت: رهبران اقلیم کردستان عراق از وضعیت 
امروز افغانستان درس عبرت بگیرند و بدانند که تکیه کردن به آمریکا عاقبت خوشی 

ندارد و آمریکایی ها به هیچ کس رحم نمی کنند. 
سید هادی سیدافقهی درباره تاریخ روابط اقلیم کردستان عراق و دولت مرکزی 
این کشور اظهار کرد: مناسبات اقلیم کردستان و دولت مرکزی از دوره های گذشته و 
به ویژه از زمان روی کار آمدن بعثی ها همیشه به صورت یک زخم باز توسط استعمار 
آن زمان و استکبار امروز در جهت بی ثبات سازی منطقه و عراق مدیریت شد. در 
این مدت جنگ های خونینی زمان حاکمیت حزب بعث بین اقلیم کردستان عراق 
و دولت مرکزی رخ داد. بعد از پیروزی انقلاب اسلامی در ایران، جمهوری اسلامی 
همواره مخصوصاً در جنگ تحمیلی، در کنار کردهای عراق بود و با حاکمان اقلیم 

کردستان عراق تعامل مثبتی داشت.
وی ادامه داد: به مرور زمان، شاهد بودیم که متاسفانه حکومت اقلیم، مخصوصاً 
اربیل و به ویژه مسعود بارزانی به غرب و رژیم صهیونیستی گرایش پیدا کرد و این 
برای ما نگران کننده بود. در رفراندوم برای تجزیه عراق در سال ۲۰۱۷، هم ایران، 
هم دولت مرکزی عراق و هم ترکیه با این رفراندوم مخالفت کردند و تنها کشوری که 

از این رفراندوم حمایت کرد، رژیم صهیونیستی بود.
این تحلیلگر ارشد مسائل منطقه با بیان اینکه اسنادی وجود دارد که نشان 
می دهد متاسفانه غیر از آمریکا که در پایگاه حریر در فرودگاه اربیل حضور نظامی 
و اطلاعاتی دارد، سازمان جاسوسی رژیم صهیونیستی هم در این منطقه دفاتری 
دارد، گفت: این منطقه در حال تبدیل شدن به منطقه امن برای فعالیت  های 
تروریستی و جاسوسی علیه جمهوری اسلامی است و به نظر می رسد به یک کانون 

توطئه تبدیل شده است.
سیدافقهی، فعالیت گروهک های تروریستی مثل کومله و پژاک و دیگر گروهک ها 
را در این منطقه یادآور شد و گفت: جمهوری اسلامی ایران به طور مکرر هم با 
دولت مرکزی و هم با خود مسئولان اقلیم، موضوع حضور تروریست ها در اقلیم 
کردستان عراق را با اسناد و تصاویر و محل های ترک در میان گذاشته است اما 
متاسفانه حاکمان این منطقه موضوع را جدی نگرفتند و باتوجه به تهدیداتی که این 
تروریست ها علیه تمامیت ارضی، امنیت و سرحدات ایران دارند، سهل انگاری اربیل 

در ارتباط با آنها قابل قبول نیست.
وی به اظهارات قاطع سرلشکر محمد باقری رییس ستاد کل نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران درباره هدف قرار دادن پایگاه های تروریست ها در اقلیم 
کردستان عراق اشاره کرد و گفت: جمهوری اسلامی هم اسناد لازم را در اختیار 
مقامات اقلیم قرار داد و هم اتمام حجت کرد. در این شرایط پاسخ اربیل درباره 
ناتوانی از اخراج این گروه ها به هیچ وجه پذیرفته نیست زیرا جمهوری اسلامی 
ایران بارها اعلام کرد که حاضر است با حکومت اقلیم برای اخراج آنها از منطقه 

همکاری کند.
وی یادآورشد: ما مثل ترکیه وارد خاک اقلیم نشدیم اما در گذشته، از طریق دوربرد 
با پهپادها و موشک های نقطه زن لانه های تروریست ها را هدف قرار دادیم و از این 
به بعد هم تروریست هایی که در منطقه اقلیم لانه کرده اند، روزهای خوشی نخواهند 

داشت.
ایران از تهدیدات امنیتی در همسایگی خود به راحتی عبور نمی کند

این کارشناس ارشد مسائل غرب آسیا خاطرنشان کرد: اقلیم کردستان باید 
تکلیفش را با گروه های تروریستی روشن کند. جمهوری اسلامی حاضر است بر 
اساس یک توافق امنیتی با دولت مرکزی و اقلیم کردستان، با تروریست ها برخورد 
کند. از آنجا که جمهوری اسلامی اطلاعات دقیقی از آرایش نظامی و نقاط تمرکز 
تروریست ها دارد، همواره ضربات ایران کاملا دقیق و نابود کننده بوده و خوشبختانه 

آسیبی به مردم عادی نرسیده است.
اینکه »جلسات  بر  مبنی  باقری  از سخنان سرلشکر  بخش  این  سیدافقهی، 
ضدانقلاب در داخل پایگاه حریر آمریکا را تحمل نخواهیم کرد« را یادآور شد و گفت: 
آمریکا از  هزاران کیلومتر آن طرف تر به بهانه دفاع از منافعش و براساس دکترین 
حمله پیشدستانه به منطقه ما آمده و ۴۵ پایگاه در منطقه احداث کرده است 
و به خودش این اجازه را می دهد که علیه گروه های متخاصم در هر جای جهان 
که باشند اقدام نظامی کند. ما از تروریست ها آسیب های جدی دیدیم و علاوه بر 
مسئولان و مردم عادی، تعدادی از دانشمندان ما هدف حملات تروریستی قرار 
گرفته اند، این حق ماست که از شهروندانمان در مقابل این اقدامات تروریستی با 
عملیات پیشدستانه دفاع کنیم. اطلاعاتی وجود دارد که حتی در ترور شهید سردار 
قاسم سلیمانی هم، برخی عناصر وابسته به گروهک های تروریست حاضر در اقلیم 

نقش داشته اند و این موضوع به مقامات عراق و اقلیم گزارش شده است.
وی در گفت و گو با ایرنا افزود: امکان ندارد ایران از تهدیداتی که در نزدیک ترین 
جغرافیا به مرزهایش وجود دارد به راحتی عبور کند و اسناد، مدارک، تصاویر، 
با تحرکات  رابطه  و استخباراتی متعددی در  پیوست های رسانه ای، اطلاعاتی 
تروریست ها با مدیریت موساد در منطقه اقلیم وجود دارد. این یک قانون بین المللی 
است که هیچ کشوری اجازه نمی دهد از خاک کشور مجاور علیه منافع و مردمش 
عملیات صورت گیرد. وجود پایگاه آمریکایی حریر در اربیل برای ما یک خطر و 
کانون بحران است و اقلیم کردستان باید فکری برای این مسئله بکند. شاهد هستیم 
که بزرگترین کنسولگری آمریکا در جهان در اربیل در حال احداث است که نشان 

می دهد آمریکایی ها برای مقابله با ما در این منطقه برنامه درازمدت دارند.
این استاد دانشگاه، قرابت های تاریخی، فرهنگی و مذهبی بین مردم ساکن اقلیم 
کردستان عراق و مردم ایران را یادآور شد و گفت: ما با مردم کرد در اقلیم کردستان 
عراق مشکلی نداریم ولی رهبران آنها متاسفانه بی احتیاطی می کنند و بعضی حتی 

خیانت و ناسپاسی می کنند. بسیاری از رهبران کرد از گذشته های دور و به ویژه 
در دوران جنگ تحمیلی به ایران پناه آوردند و در ایران زندگی کردند. ما در مقابل 
صدام، از کردها حمایت کردیم و در بمباران حلبچه شریک غم آنها بودیم بنابراین 
سزاوار نیست که این منطقه تبدیل به منطقه امن بعثی های فراری و حامیان داعش 
مثل طارق الهاشمی معاون پیشین رییس جمهوری عراق و اصیل نجیفی، استاندار 

سابق نینوا شود.
سید افقهی گفت: این وضعیت اصلًا قابل قبول نیست و حاکمان اقلیم، حداقل 
به فکر منافع مردم خودشان باشند. رهبران اقلیم وضعیت امروز افغانستان را ببینند 
و بدانند که واقعا تکیه کردن و گره خوردن زلفشان به زلف آمریکا عاقبت خوشی 

ندارد و آمریکایی ها به هیچ کس رحم نمی کنند.
بیانیه بی خبری اقلیم از کنفرانس عادی سازی عذر بدتر از گناه است

وی، برگزاری کنفرانس عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی در اربیل عراق را 
یادآور شد و گفت: کنفرانس اخیر مجموعه ای از تناقضات و دروغ ها و دغل بازی ها 
و نمایش ها بود که معجونی از شخصیت های عجیب و غریب در آن شرکت کردند. 
ابعاد پنهان آن در آینده بیشتر روشن خواهد شد و برگزاری آن همزمان با برگزاری 

مراسم اربعین حسینی می تواند معنادار باشد.
 سید افقهی ادامه داد: به نظر می رسد آمریکایی ها، اسرائیلی ها، بعثی ها، اماراتی 
ها و سعودی ها پشت این قضیه بودند. شخصیت هایی مثل سحر کریم الطائی در 
این کنفرانس سخنرانی کردند که در گذشته علنا علیه اربعین حسینی موضع گرفته 
بود و خواستار جلوگیری از برگزاری آن شده بود. وی کارمند رسمی وزارت فرهنگ 
و ارشاد عراق است و در سخنرانی خود می گوید اسرائیل کشوری قوی است و ما 

می خواهیم با این کشور روابط عادی داشته باشیم.
این کارشناس غرب آسیا، به عکس العمل به موقع و شدید شخصیت ها، جریان 
های سیاسی، گروه ها و احزاب عراقی در محکومیت برگزاری این کنفرانس اشاره 
کرد و گفت: زمزمه عادی سازی روابط عراق با رژیم صهیونیستی چند وقت است 
که در رسانه ها، فضای مجازی و محافل غیررسمی بعثی ها و برخی شخصیتهای 
اهل سنت شنیده می شود اما به نظر می رسد توطئه بزرگتری در پیش است و چند 
شخصیت پیش افتاده و وطن فروش و بعثی توان برگزاری چنین کنفرانس را ندارند.
سیدافقهی تصریح کرد: دولت اقلیم با موضوع برگزاری کنفرانس عادی سازی 
روابط با رژیم صهیونیستی منافقانه برخورد و اعلام کرد خبر نداشتیم.  مگر می شود 
کنفرانسی با حضور بیش از ۱۰۰ شخصیت عراقی برگزار شود و امنیت آنها برقرار 

شود و دولت اقلیم خبردار نشود.
وی افزود: امیدواریم همه کسانی که نگران تمامیت ارضی عراق، بافت جمعیتی و 
مقدسات و عتبات عالیات عراق هستند به این موضوع ورود کنند. حوزه های علمیه 
و حتی مراجع عظام بهتر است برگزاری این کنفرانس را محکوم کنند تا این خائنان 
مجازات شوند زیرا بر اساس ماده ۱۲۰ قانون اساسی عراق، حکم هرگونه تعامل با 
رژیم صهیونیستی اعدام است. قوه قضاییه عراق ورود کرده و تعدادی دستگیر شده 
اند اما امیدواریم این موضوع با حرکات نمایشی تمام نشود. اقدام بسیار خطرناک و 

پیچیده ای بود که فعلا سرکوب شد.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه بیانیه بی خبری اقلیم از موضوع، عذر بدتر از 
گناه است، گفت: برای ما کاملا آشکار است که رژیم صهیونیستی چقدر در منطقه 
ریشه دوانده و با حاکمان اقلیم همکاری نزدیک امنیتی دارد. حضور اقتصادی 
صهیونیست ها در کردستان برای همه مشهود است. این نشست حرکت خطرناکی 
بود که باید جلوی تکرار آن گرفته شود و اقلیم کردستان عراق باید بداند که وارد 
بازی های بزرگتر از اندازه خود شده و این اقدامات به امنیت منطقه آسیب جدی 

می زند.
با  عراق  کردستان  اقلیم  حاکمان  همراهی  برای  را  سناریو  سه  سیدافقهی، 
صهیونیست ها محتمل دانست و گفت: یکی اینکه، اقلیم کردستان در واقع 
دلال مسئله عادی سازی روابط رژیم صهیونیستی با دولت مرکزی یا برخی عشایر 
اهل سنت عراق شده است. سناریوی دیگر، بحث وطن گزینی فلسطینی ها 
در عراق و ارائه شناسنامه فلسطینی به آنهاست تا آنها دیگر در راستای خواسته 
رژیم صهیونیستی، حق بازگشت به فلسطین را نداشته باشند. سناریوی دیگر 
هم سناریوی اتفاق افتاده برای امارات و بحرین است.  شبیه آنچه که اماراتی ها و 
بحرینی ها انجام دادند و اردن و مصر هم قبل تر انجام داده بودند، روابط  بغداد با 
تل آویو عادی می شود و به این ترتیب مثلثی تشکیل خواهد شد که عراق راس آن و 

مصر و اردن هم دیگر اضلاع آن خواهند بود.

سیدافقهی کارشناس مسائل راهبردی: 

مسئولان اقلیم کردستان عراق از افغانستان عبرت بگیرند

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران در خصوص فعالیت ها و مواضع اخیر آژانس 
با  ایران گفت: تروریسم هسته ای  برنامه هسته ای جمهوری اسلامی  اتمی علیه  انرژی  بین المللی 
ترفندهای فتنه آمیز و کاغذ و عکس ماهواره ای که اصالتی ندارد و با شواهد غیرمستدل اتهاماتی علیه 
برنامه هسته ای ایران وارد می کند که این رفتار ها نخ نما شده است؛ آژانس بین المللی انرژی اتمی به 

عنوان سازمان مستقل و بین المللی نباید بازیچه گروه های تروریستی قرار بگیرد. 
محمد اسلامی رییس سازمان انرژی اتمی ایران که به منظور دیدار با مقامات هسته ای روسیه در مسکو 
حضور دارد، در مصاحبه با خبرگزاری اسپوتنیک این کشور درباره »میزان سطح غنی سازی اورانیوم« در 
 NPT جمهوری اسلامی ایران گفت: ایران در چارچوب پادمان متعهد به قوانین است و اصل بر تعهد به
می باشد؛ افزون بر این موضوع ایران به عنوان یک کشور اسلامی، با فتوای رهبری عظیم الشأن، ایشان 
عدم اشاعه سلاح هسته ای را تکلیف دانستند. این موضوع خود فراتر از قانون می باشد و لازم الاجراست؛ 
بنابراین برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ایران صلح آمیز است و مرز غنی سازی به میزانی است که 

پروژه های صلح آمیز قابل اجرا باشد.
معاون رئیس جمهور درباره مواضع اخیر آژانس بین المللی انرژی اتمی و عدم اجازه دسترسی به دوربین 
های نظارتی در سایت کرج اظهار داشت: در ایران بر اساس پادمان سالهاست که آژانس دوربین نظارتی 
دارد و بازرسی های آژانس مداوم انجام می شود، بر اساس وظایف نظارتی آژانس، بازرسی ها از طریق 
دوربین یا سرزدن حضوری بازرس ها انجام می گیرد و سیستم های نظارتی مختص به کشورهای دیگر 

هم می باشد.
وی ادامه داد: متاسفانه به دلیل شیطنت ها و دشمنی هایی که با ایران می شود، نحوه برخورد با برنامه 
هسته ای ایران سیاسی و گزینشی و تبعیض آمیز بوده، این رفتار کاملا غیرقانونی و مردود است. جمهوری 
اسلامی ایران در راستای اعتماد سازی تاکنون خویشتن داری کرده و با حسن نیت رفتار کرده است. 
آژانس مشکلی در نظارت پادمانی تاکنون با ایران نداشته است اما در مورد نوع دوم دوربین ها که بر اساس 
توافق نامه برجام توسط آژانس نصب شده است، باید بگویم که این اقدام در یک معامله بوده و حسن نیت 

ایران را ثابت می کند، آنها متعهد شدند که تمام تحریم های ذکر شده در برجام را لغو کنند و تسهیل گری 
در دستیابی ایران به تکنولوژی، امکانات و مواردی که در توافق قید شده است را ایجاد کنند. این معامله 
دو سویه است، یک قدم طرف مقابل )۵+۱( بر می دارد و یک قدم هم در مقابل ایران بر خواهد داشت. در 
این توافق کشور آمریکا و اروپایی ها به تعهدات خود عمل نکردند و با توجه به اینکه ایران بخشی از فعالیت 
های هسته ای را ذیل این توافق کاهش داد، این دوربین ها برای رصد کاهش فعالیت های هسته ای ایران 
نصب شده بودند؛ حدود ۲.۵ سال از این توافق گذشته است و هیچکدام از تعهدات طرف مقابل انجام 

نشده است.
اسلامی گفت: ایران داوطلبانه نظارت اضافی و الحاقی را در جهت اعتماد سازی پذیرفته فقط برای 
اینکه تحریم ها برداشته شود. اما شاهد تحریم های جدید ظالمانه، غیرانسانی، غیر قانونی و پرتکرار بجای 
رفع تحریم ها هستیم. طبق پادمان نظارت ها انجام می شود، وقتی به تعهدات خودتان عمل نکردید چه 

نظارتی میخواهید فراتر از پادمان داشته باشید؟! جمهوری اسلامی ایران طبق قانون عمل کرده است.

رئیس سازمان انرژی اتمی:

 آژانس نباید بازیچه گروه های تروریستی باشد

سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکیدبراینکه اروپا در نقض 
برجام کنار آمریکا بوده است،گفت: ایران نه چیزی بیشتر از 
برجام در هسته ای می پذیرد و نه چیزی کمتر از بندهای رفع 

تحریمی برجام را انتظار دارد. 
اطلاع رسانی  کل  اداره  از  ایرنا  پنجشنبه  روز  گزارش  به 
زاده  خطیب  سعید  خارجه،  امور  وزارت  سخنگویی  امور  و 
به  صلح"  برای  "نرماندی  جهانی  همایش  چارچوب  در  که 
پاریس سفر کرده است، در مصاحبه ای اختصاصی با روزنامه 
فرانسوی لوموند در سوالی در ارتباط با نشست اخیر مجمع 
عمومی سازمان ملل و چشم انداز مذاکرات هسته ای و اینکه 
نیویورک اعلام داشته مذاکرات بزودی  ایران در  وزیر خارجه 
از سرگرفته خواهد شد، گفت: آنچه که وزیر خارجه ایران در 
نیویورک اعلام داشت همان چیزی است که از اول روی کار 

آمدن دولت جدید گفته و شنیده شده است.
وی ادامه داد: این جواب دو مولفه دارد. یکی اینکه حتما 
ایران در حال بررسی چگونگی ادامه مذاکرات است که این 
مرحله از جواب به نتیجه رسیده، یعنی اینکه مذاکرات حتما 
انجام خواهد شد و فاز دوم این است که با دقت گفتگوهای 
انجام شده با دولت جدید مرور شود تا ابعاد  و جزییات آن روشن 

شود تا به طور فعال و موثر وارد گفتگوها شویم.
کشورمان  خارجه  وزارت  عمومی  دیپلماسی  مرکز  رییس 
افزود: این فاز هنوز تمام نشده است. دولت به عنوان قوه مجریه 
تغییر کرده و این دولت جدید است که باید مذاکرات را انجام 
دهد. ایرانی ها همیشه نشان داده اند که دقیق صحبت و سخت 
هم گفتگو می کنند، اما وقتی چیزی حاصل شود آن را صریح 

بیان و اگر چیزی را امضا کردند دقیق اجرا می کنند.
خطیب زاده تصریح کرد: آنچه که الان اتفاق می افتد این 

است که چرا ۶ دور مذاکره وین با اینکه دستور کار آن روشن 
بوده به نتیجه نرسیده است. یک آسیب شناسی لازم است و 
نیاز است نقاطی که بطور جدی از طرف مقابل مورد انتظار بوده 

و انجام نشده اند، بررسی شوند.
آمریکا با همان منطق ترامپ به وین آمد

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به خروج یکجانبه امریکا 
از برجام تاکید کرد: ایالات متحده در این داستان طرفی است 
که از توافق خارج شده، تحریم های یک جانبه اعمال کرده، به 
مردم ایران درد و رنج داده و میلیاردها دلار به اقتصاد ایران ضرر 
زده و نه تنها ایران بلکه حتی متحدینی را که می خواستند با 
ایران تجارت کنند، تنبیه کرده است. آمریکا به رغم این سابقه 
و با همان منطقی که ترامپ در مقابل ایران رفتار می کرد به وین 
آمده، یعنی آن چیزی که ترامپ با تحریم دنبال می کرد، دولت 

جدید آمریکا با وعده رفع تحریم مطرح کرده است.
وی افزود: دولت جدید آمریکا باید تصمیم بگیرد، می خواهد 
میراث ترامپ را حفظ کند یا می خواهد میراث آقای بایدن را 
بسازد، این یک تصمیم سیاسی است. تا امروز به نظر می آید 
آنها به تحریم همچنان به عنوان ابزار و اهرم فشار می نگرند. 
ایران نه چیزی بیشتر از برجام در هسته ای می پذیرد و نه چیزی 
کمتر از بندهای رفع تحریمی برجام را انتظار دارد. خطیب 
زاده در پاسخ به سوالی مربوط به اتهامات اروپا به ایران در مورد 
باید  تعهدات برجامی و عدم اشاعه خاطرنشان کرد:  نقض 
توجه داشت که ایران تعهدات برجامی خود را کاهش داده، 
ولی تماما در چارچوب ان پی تی باقی مانده است. صحبتی از 
نقض تعهدات ان پی تی نیست، بلکه بحث از کاهش تعهدات 
برجامی است و اقداماتی که ایران در این چارچوب انجام داده 
کاملا قابل برگشت است.  وی ادامه داد: این درحالی است 

که طرف مقابل عدم پایبندی کامل داشته است، یعنی آمریکا 
نقض کامل و اروپا هم نقض محدود. اروپا هم در این نقض در 
کنار آمریکا بوده است. رییس مرکز دیپلماسی عمومی وزارت 
با اغماض می گویم آمریکا  خارجه کشورمان اظهار داشت: 
نقض کامل و اروپا نقض محدود داشته، چون در ایران بحثی 
است که اروپا هم به اندازه آمریکا تعهدات خود را انجام نداده 
است، هیچ تجارتی بین ایران و اروپا برقرار نیست، هیچ پولی 
رد و بدل نمی شود، هیچ سرمایه گذاری انجام نمی شود. هیچ 
کدام از تعهدات اروپا انجام نشده و آن وقت اروپا نگران کاهش 
تعهدات ایران در برجام است، حداقل چیزی که می توان گفت 
این است که این غیر منصفانه است، اگر نگوییم ظالمانه است.

ایران در سوریه هست چون دولت این کشور
 از ایران خواست

خطیب زاده درباره تحولات منطقه ای و نقش و حضور ایران 
در عراق  و سوریه اعلام کرد: ایران در سوریه هست، به خاطر 
اینکه سوریه به بهشت تروریست ها تبدیل شده بود و به خاطر 
اینکه دولت سوریه این را از ما خواسته، همان طور که روسیه 
آنجاست، ما در آنجا پایگاه نداریم و به دنبال پایگاه نظامی در 

سوریه نیستیم، روابط ما با سوریه راهبردی است.
سخنگوی وزارت امور خارجه روابط ایران با عراق را یک روابط 
تاریخی، مردمی و چند جانبه توصیف و خاطرنشان کرد: اگر 
ایران نبود داعش اربیل را گرفته بود، این به این معنا نیست که 
ایران در عراق پایگاه نظامی دارد، اما این به این معناست که 

ایران تلاش می کند منطقه را امن نگه دارد.
سخنگوی وزارت خارجه کشورمان در این مصاحبه در  سوالی 
در خصوص انتظار مشروعیت خواهی طالبان از جامعه بین 
الملل و موضع ایران در قبال این درخواست طالبان، گفت: 

خیلی زود است که اساسا در مورد مشروعیت صحبت کنیم، 
گفته عمل  آنچه  به  ببینیم طالبان  که  است  این  وقت  الان 
می کند و  آیا دولت فراگیر تشکیل می دهد و آیا حقوق اقوام 

دیگر را در نظر می گیرد.
افغانستان عاری از افراطی گری و داعش

 خط قرمز ایران است
با  را  قرمز  باید خطوط  و جامعه جهانی  ما  داد:  ادامه  وی 
صراحت کامل بیان کنیم. مهم ترین خطوط قرمز این است که 
افغانستان عاری از افراطی گری شود و بهشت داعش نشود، 
تهدید همسایگان و دنیا نشود، اراده و خواست مردم در آینده 
افغانستان محقق شود و دولت فراگیر که بازتاب دهنده ترکیب 
قومی و جمعیتی افغانستان باشد تشکیل شود و افغانستان 
دوباره پایگاه هیچ کشور خارجی نشود. خطیب زاده افزود: 
روابط ایران با عراق یک روابط تاریخی، مردمی و چند جانبه 
است، اگر ایران نبود داعش اربیل را گرفته بود، این به این 
معنا نیست که ایران در عراق پایگاه نظامی دارد، اما این به این 

معناست که ایران تلاش می کند منطقه را امن نگه دارد.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

ایران چیزی بیشتر از برجام را نمی پذیرد
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مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم با اشاره به کاهش حجم آب ذخیره شده در 
سدهای استان به دلیل کمبود بارش و روند خشکسالی در ماه های اخیر، گفت: 
حجم مخزن سدهای کوچری و ۱۵ خرداد به عنوان دو سد اصلی تامین کننده آب 

استان، ۱۸۷ میلیون متر مکعب است. 
علی اصغری تاکید کرد: بر اساس پایش صورت گرفته تا ابتدای مهرماه جاری 
حجم آب ذخیره شده در مخزن سد کوچری ۹۹.۷۲۳ میلیون متر مکعب و در 
مخزن سد ۱۵ خرداد ۸۷.۰۷۰ میلیون متر مکعب است.  وی با اشاره به کم شدن 
بارندگی ها و شرایط خشکسالی در ماه های اخیر، اظهار داشت: ادامه یافتن این 
روند موجب کاهش حجم آب ذخیره شده در مخازن سدهای کوچری و ۱۵ خرداد 
نسبت به سال گذشته شده است.  وی با بیان این که تامین آب برای قم به دلیل 
موقعیت جغرافیایی خاص آن به سختی و با صرف هزینه های زیاد صورت می گیرد، 
افزود: درچنین شرایطی رعایت صرفه جویی درمصرف، برای تامین پایدار نیاز آبی 

استان برای همه بخش ها یک ضرورت بوده و نیازمند توجه جدی اقشار مختلف 
مردم است. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: بررسی ها نشان می دهد 
میزان بارش باران و برف در موقعیت جغرافیای سدهای تامین کننده آب استان 
نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته بیش از ۵۰ درصد کاهش داشته است و 

این موضوع لزوم توجه به سرانه مصرف آب در قم را بیش ازپیش روشن می سازد.
وی بیان کرد: اقدام های لازم برای تامین آب قم در همه شرایط انجام شده است 
و امیدواریم با همراهی مردم و رعایت الگو مصرف آب توسط ایشان بتوانیم در این 
زمینه بهترین خدمت رسانی را داشته باشیم. سد کوچری در هشت کیلومتری 
تأمین آب شرب  با هدف  جنوب غرب شهرستان گلپایگان شهریورماه ۱۳۹۵ 
درازمدت شهرهای دلیجان، ساوه، قم، خوانسار، خمین، گلپایگان، محلات، 
نیمور، سلفچگان به طور رسمی به بهره برداری رسید. سد ۱۵ خرداد در شمال 

شرقی شهرستان دلیجان و در فاصله ۵ کیلومتری آن قرار دارد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم تاکیدکرد :

ضرورت رعایت صرفه جویی ، برای تامین پایدار نیاز آبی 

 تکذیب برخی عبارات منتسب به رئیس بنیاد شهید 
اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی بنیاد شهید و امور ایثارگران برخی عبارات نسبت داده شده به دکتر 
امیرحسین قاضی زاده معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در فضای مجازی را تکذیب کرد. 
به گزارش ایثار، در توضیحات اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی بنیاد شهید و امور ایثارگران آمده است: در 
چند روز گذشته در فضای مجازی و برخی رسانه های معاند اقدام به انتشار جملات جعلی مانند »توقعات بی پایان 
ایثارگران« و »آرزوی شهادت برای ملت ایران« و نسبت دادن آنها به دکتر امیرحسین قاضی زاده معاون رئیس جمهور 

و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران شده است که صحت ندارد.

شهاب حسینی بهترین بازیگر جشنواره پکن شد 
شهاب حسینی برای بازی در فیلم »اولین برف« ساخته حامی رمضان برنده جایزه بهترین بازیگر نقش مکمل مرد 
از جشنواره بین المللی فیلم پکن شد.به گزارش ایسنا، این رویداد سینمایی که از تاریخ ۳۰ شهریور تا ۷ مهر برگزار 
شد، در بخش رقابتی اصلی )جایزه تیانتان( میزبان فیلم »اولین برف« اولین ساخته بلند حامی رمضان کارگردان 
ایرانی - فنلاندی بود. این فیلم در نهایت موفق به کسب جایزه بهترین بازیگر نقش مکمل مرد )شهاب حسینی( و 

بهترین موسیقی )توماس نیکینن( شد.

»فتحعلی اویسی« به کما رفت 
شیری، بازیگر شب های برره: آقای فتحعلی اویسی چندی پیش بر اثر سکته مغزی به کما رفته و حال خوبی 
ندارد. او در تهران بستری است و از مردم می خواهم برای سلامتی اش دعا کنند. فتحعلی اویسی بازیگر و  کارگردان 
در مجموعه های تلویزیونی شهر قشنگ، کمربندها را ببندیم، دارا و ندار، زیر زمین، باغچه مینو و ... به ایفای نقش 

پرداخته است.

هیچ واکسن فایرزی وارد نشده و نمی شود
بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه هیچ واکسن فایزری در ایران وارد نشده 
است گفت: با توجه به بررسی های اخیر کمیته علمی، بانوان باردار می تواند از واکسن سینوفارم استفاده کنند و 
هیچ واکسن فایرزی وارد نشده و نخواهد شد. وزیر بهداشت: افزود: بالغ بر ۶۲ درصد مردم کشور تا کنون واکسینه 

شده اند و بسیاری از محدودیت ها برای افرادی که واکسن زده اند برداشته می شود.

معاونان حناچی مشاوران زاکانی شدند 
شهردار تهران دو معاون حناچی را در احکامی جداگانه به عنوان مشاور منصوب کرد.با حکم شهردار تهران 
سید مناف هاشمی به عنوان مشاور در امور ارتقا و کیفیت شاخص های زیست محیطی و دست یابی به هوای پاک 
شد.سید مناف هاشمی، پیش از این معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار تهران بوده است.همچنین با حکم شهردار 
تهران، صفا صبوری دیلمی، معاون سابق فنی و عمرانی مشاور در امور متناسب سازی ابنیه و محیط های شهری شد.

سفر زیارتی رئیس جمهور به قم 
رئیس جمهور شامگاه ۵ شنبه جهت زیارت حرم حضرت معصومه )س( و حضور در مسجد مقدس جمکران به قم 
سفر کرد. حجت الاسلام و المسلمین  سید ابراهیم رئیسی ساعت ۲۱ شامگاه ۵ شنبه جهت زیارت حرم حضرت 
فاطمه معصومه )س( در قم حضور یافت.رئیس جمهور سپس به مسجد مقدس جمکران رفت و پس از ادای عبادات 

و نماز در این مکان مقدس، دقایقی کوتاه پای سخنان جمعی از زائران نشست.

سمعک گران و کمیاب شده است
مدیرعامل انجمن خانواده ناشنوایان ایران:قیمت سمعک به ۵ میلیون و بیشتر رسیده و البته کمیاب هم شده  
 افزایش قیمت زیادی دارند.اگر باطری 

ً
است. الان سمعک هایی که در بازار هستند با ارز آزاد وارد می شوند و واقعآ

سمعک ها که مشکل واردات دارند تهیه نشود ناشنوایان نمی توانند از سمعک استفاده کنند، تحریم ها و نوسان 
قیمت دلار شرایط زندگی ناشنوایان را خیلی تحت تاثیر قرار داد.

برخی ها سوار شدن به سمند را کسر شأن می دانند
�� حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد، سخنران حرم مطهر بانوی کرامت گفت: پیامبر)ص( نازل ترین مرکب ها که 
در آن زمان الاغ بوده را سوار می شدند، روی خاک می نشستند، با فقرا غذا می خوردند، هم نشینی با فقرا و مسامین 
را دوست داشتند و می فرمودند فقرا و مساکین پادشاهان بهشت هستند، اما امروز برخی ازمسئولان  اگر ماشین 

سمند را برای جابجا کردن شان بفرستیم، سوار نمی شوند و برای خود کسر شأن می دانند.

همسر امام موسی صدر درگذشت
همسر امام موسی صدر دار فانی را وداع گفت. حاجیه خانم پروین خلیلی همسر امام موسی صدر درگذشت.
امام موسی صدر رئیس و بنیانگذار مجلس اعلای شیعیان لبنان بود که بیش از چهل سال است از سرنوشت وی 

خبری در دست نیست.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم:

سرانه تجهیزات آتش نشانی قم
 از میانگین کشوری بالاتر است

و  تجهیزات  سرانه  زمینه  در  گفت:  قم،  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی   
ایستگاه های آتش نشانی، شهر قم از متوسط کشوری بالاتر است و در پیش بینی 
اعتبارها نیز شورای اسلامی شهر برای تجهیز و بازسازی ایستگاه ها توجه ویژه 

داشته و خواهد داشت. 
از  قم  شهر  اسلامی  شورای  اعضای  بازدید  حاشیه  در  محرری  محسن 
ایستگاه های سازمان آتش نشانی با تاکید بر اینکه باید متناسب با ساخت  و 
یادآور شد: تجهیزات  تهیه شود،  نیاز  سازهای جدید شهری، تجهیزات مورد 
مناسب یکی از ابزارهای لازم برای امداد و نجات است، ازجمله این تجهیزات 
نردبان مناسب با ساختمان های بلند است که برغم رقم قابل توجه این تجهیزات، 

شورای اسلامی شهر در تلاش است که با تامین منابع این مهم محقق شود.
وی  ادامه داد: در حوزه نیروی انسانی، شهر قم وضعیت مناسبی دارد و با 
مجوزهای شورا بین سال های ۹۷ تا ۹۹ نیروهای جوان، متخصص و متعهدی 
جذب این سازمان شده اند و باعث سرعت رسیدگی بالا در انجام وظایف محوله 
و در حد استانداردهای بالا شده است. عضو هیات رئیسه شورای شهر قم در 
بخش دیگری از سخنان خود با قدردانی از ایثارگری پرسنل شاغل در سازمان 
آتش نشانی قم، بیان داشت: این روز بهانه ای است برای تشکر از مجاهدانی 
برای  و  گرفته اند  دست  در  را  خود  جان  چشم داشتی  بدون  و  اخلاص  با  که 
خدمت رسانی به همشهریان خود  مشتاق هستند. وی با بیان اینکه این روز را به 
خانواده آتش نشانان  نیز تبریک عرض می کنیم و از حوصله، صبر و بردباری آنان 
در همراهی با همکاران سازمان آتش نشانی کمال تشکر را داریم، تصریح کرد: 
شرایط کاری شاغلان در این سازمان به گونه ای است که به  صورت طبیعی در کنار 
خانواده نیستند و طبیعتا باعث بروز مشکل هایی برای خانواده های این ایثارگران 
شده است که قطعا در اجر و ثوابی که در راه خدمت رسانی و نجات جان انسان ها 

و حفاظت از اموال مردم کسب می شود، شریک هستند.
 

سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم :

برنامه راهبردی ارتقاء کیفی محلات
 در قم اجرا می شود

سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: در ادامه 
روند توسعه برنامه محوری در شهرداری قم، تدوین برنامه راهبردی عملیاتی ارتقاء 

کیفی محلات در دستور کار معاونت برنامه ریزی شهرداری قرار گرفته است.
مجید محمدرضاخانی با اشاره به برنامه ریزی شهرداری در زمینه ارتقای کیفی 
محلات قم اظهار داشت: در این راستا با اولویت بندی محلات شهر قم و با استفاده 
از ظرفیت کلیه ذینفعان و مشارکت شهروندان با شناسایی وضعیت موجود هر 
محله در ابعاد مختلف و کالبدی، محیط زیست، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 
و ترافیکی؛ شناسنامه محله تدوین و سپس با رویکرد برنامه ریزی همگرا نسبت به 

احصا نقاط ضعف، قوت، نیازسنجی و اولویت بندی آن ها اقدام می گردد.
وی خاطرنشان کرد: پس از اولویت بندی محلات شهری نسبت به هدف گذاری 
و تعیین راهبردها و سیاست های اجرایی و تدوین برنامه عملیاتی جهت ارتقاء کیفی 
محله برنامه ریزی کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت انجام می گیرد.سرپرست 
معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم با اشاره به هدف نهایی طرح 
ارتقاء کیفی محلات، گفت: نتیجه این اقدامات در طول بودجه های سالیانه 
شهرداری به صورت پروژه های ارتقا کیفی محلات تعریف و اجرایی می گردد. وی 
یادآور شد: برای تدوین مناسب این برنامه برای هر محله برداشت آخرین وضعیت 
موجود و ایجاد بانک اطلاعات آماری محلات ضروری است که گام های مناسبی 
در این زمینه در حال برداشته شدن است. محمدرضا خانی در پایان ابراز کرد: 
مشارکت فعال نخبگان و شهروندان ساکن محلات در فرآیند تدوین این برنامه ها 

تأثیری قابل توجهی در تقویت برنامه عملیاتی تدوین شده خواهد داشت.
 

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم خبرداد:

هزینه ۱۰ میلیارد تومانی
 برای بهسازی بهشت معصومه)س( 

مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم گفت: در راستای ساماندهی و 
بهسازی آرامستان بهشت معصومه سه طرح عمرانی با اعتباری بالغ بر ۱۰ میلیارد 

تومان در حال انجام است.
سید سیف الدین موسوی نیارکی با اشاره به برنامه ریزی ها برای افزایش خدمات 
به شهروندان در آرامستان بهشت معصومه)س( اظهار داشت: اجرای عملیات 
و ۵۰۰  هزار  توزیع ۳  و  زیرسازی  طرح  همراه  به  آرامستان  این  جدول گذاری 
مترمربع آسفالت در معابر این آرامستان با اعتبار ۱۰۰ هزار میلیارد ریال در حال 
اجرا است. وی اضافه کرد: این ۳ طرح عمرانی پیشرفت فیزیکی مطلوبی دارد 
و طبق برنامه زمان بندی شده تا پایان فصل پاییز به صورت کامل تکمیل و به 
بهره برداری خواهد رسید. مدیرعامل سازمان آرامستان های شهرداری قم با بیان 
اینکه همچنین مناسب سازی ساختمان ها، معابر و فضاهای عمومی با اعتبار 
۳۰۰ میلیون ریال در دست اقدام است، تصریح کرد: پروژه برق رسانی و روشنایی 
)نیروگاه خورشیدی( با اعتبار ۷ میلیارد ریال، گسترش فضای سبز در محوطه 
۵ میلیارد ریال و ایجاد و تعمیرات مبلمان شهری با اعتباری بالغ بر یک میلیارد و 
۲۰۰ میلیون ریال در حال اجراست. به گفته موسوی نیارکی، پروژه انشعاب آب، 
حفر چاه و سپتیک تانک در دارالسلام، شفته ریزی و فرش موزاییک در دارالسلام 
و شیب بندی و تسطیح محوطه در دارالسلام هر کدام با برآورد هزینه ۲ میلیارد 
ریالی نیز در حال انجام عملیات عمرانی است. وی خاطرنشان کرد: تکمیل 
سرویس بهداشتی در آرامستان دارالسلام نیز با اعتبار ۴۰۰ میلیون ریالی به زودی 

تکمیل می شود.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

نصب تجهیزات بازی کودکان در ۴ بوستان 
مدیر منطقه دو شهرداری قم از تجهیز چهار بوستان این منطقه به تجهیزات و 

مجموعه بازی کودکان خبر داد.
رضا رحیمی با اشاره به برنامه ریزی برای توسعه مبلمان های شهری و تجهیزات 
و مجموعه های بازی در بوستان های منطقه دو اظهار داشت: این مجموعه های 
به  در فضایی  به همراه کفپوش  برنا  و  یاس، فدک  پونه،  بوستان های  در  بازی 
مساحت ۳۸۰ مترمربع نصب شده است.  وی با بیان اینکه توجه به اوقات فراغت 
در  اولویت دار  و  مهم  موضوع  یک  نوجوانان  و  کودکان  بازی  به ویژه  شهروندان 
اجرای طرح های شهری دنبال می شود، ابراز کرد: برای اجرای نصب تجهیزات 
مجموعه های بازی بیش از ۳۵۰ میلیون تومان اعتبار هزینه شد. مدیر منطقه دو 
شهرداری قم خاطرنشان کرد: با برنامه ریزی صورت گرفته به دنبال این هستیم که 
در کنار اجرای طرح های مختلف عمرانی و خدماتی، در موضوع مبلمان شهری نیز 

با یک نگاه ویژه توسعه ای امور را دنبال کرده تا بهترین خدمات به مردم ارائه شود.
 

سرپرست سازمان مدیریت بر تاکسیرانی شهرداری قم مطرح کرد:

راه اندازی شبکه تاکسی زائر در قم 
در انتظار تاکسی لوکس

سرپرست سازمان مدیریت بر تاکسیرانی شهرداری قم از برگزاری دوره های 
زبان انگلیسی و عربی برای رانندگان خبر داد و گفت: برای راه اندازی تاکسی زائر 

منتظر اختصاص تاکسی لوکس از طرف اتحادیه تاکسیرانی هستیم.
علی نیک با اشاره به اهمیت راه اندازی تاکسی زائر در شهر قم اظهار داشت: 
شهر قم سالانه مقصد سفر ۲۰ میلیون زائر داخلی و بیش از ۵ میلیون زائر خارجی 

بوده که در این زمینه نیازمند دریافت خدمات حمل ونقلی ویژه هستند.
وی برنامه های شهرداری را برای راه اندازی تاکسی زائر را تشریح کرد و گفت: با 
برنامه ریزی ها انجام شده دوره های زبان انگلیسی و عربی در سازمان فرهنگی و 
هنری ویژه رانندگان تاکسی در حال برگزاری بوده و استقبال خوبی از کلاس ها 

شده است.

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد:

کاهش ۳۱درصدی جانباختگان حوادث رانندگی 
رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: در نیمه نخست امسال، ۴۶ تن در حوادث 

رانندگی رخ داده در سطح شهر قم و محورهای مواصلاتی این استان، جان خود را از دست دادند. 
حمیدرضا باقری افزود: این تعداد در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳۱ درصد کاهش یافته است؛ ۱۲ 
فوتی این حادثه مربوط به حوادث شهری و ۳۴ فوتی نیز مربوط به حوادث جاده ای بوده است. وی اضافه کرد: 
در نیمه نخست سال های ۹۸ و ۹۹،  تعداد فوتی های حوادث رانندگی در استان قم، ۶۶ تن بوده است. وی 
بیان کرد: در نیمه نخست امسال، ۲۵۵ هزار و ۳۰۳ تماس با مرکز اورژانس ۱۱۵ قم برقرار و منجر به انجام ۵۰ 
هزار و ۳۴۴ ماموریت شد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته تعداد تماس ها و ماموریت ها به ترتیب ۳۰ 
و ۱۳ درصد افزایش یافته است.  باقری با اشاره به افزایش ۹ درصدی حوادث رانندگی در قم در نیمه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه پارسال،  اضافه کرد: در این مدت، ۹ هزار و ۶۸۲ حادثه رانندگی شهری و جاده ای 
در استان رخ داد و ۱۲ هزار و ۵۱۱ تن در این حوادث مصدوم شدند. وی ادامه داد: هشت هزار و ۱۶۷ تن از 
مصدومان این حوادث به دلیل شدت جراحات وارده به بیمارستان منتقل شدند و چهار هزار و ۲۹۸ تن نیز 
در محل حادثه درمان شدند. به گفته وی، در ۶ ماه ابتدایی امسال، پنج هزار و ۷۲۷ حادثه رانندگی مرتبط 
با موتورسیکلت در استان رخ داد که بر اثر این حوادث، ۶ هزار و ۹۸۴ تن مصدوم شدند. رییس مرکز اورژانس 
۱۱۵ قم همچنین با اشاره به حوادث رانندگی نیمه نخست سال گذشته، گفت: در این مدت هشت هزار و ۸۴۰ 
حادثه  رخ داد که منجر به مصدومیت ۱۱ هزار و ۲۹۷ نفر شد. وی افزود: هفت هزار و ۱۱۲ تن از مصدومان 
به بیمارستان منتقل و چهار هزار و ۱۸۵ تن نیز در محل حادثه درمان شدند. وی خاطرنشان کرد: پنج هزار و 

۲۳۸ مورد از حوادث سال گذشته مرتبط به موتورسیکلت بوده است که ۶ هزار و ۳۴۳ مصدوم داشته است.
  

سردفتر اسناد رسمی و همدستش دستگیرشدند؛

جزییات کلاهبرداری با حواله سکه طلا 
فرمانده انتظامی استان از دستگیری یکی از سردفتران اسناد رسمی و همدستش به اتهام کلاهبرداری ۶۰ 

میلیارد ریالی از ۲۰ نفر با شگرد خرید و فروش حواله سکه طلا خبر داد 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی شکایت ۲۰ نفر از شهروندان مبني بر کلاهبرداري یکی از 
سردفتران اسناد رسمی و همدستش با شگرد سرمایه گذاري در امر خرید و فروش حواله سکه طلا، بلافاصله 
موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. وی افزود: در بررسی های صورت گرفته 
مشخص شد یکی از سردفتران اسناد رسمی با اعلام اینکه یک دوست قدیمي و تاجر طلا دارد که مي تواند 
سکه طلا را زیر قیمت بازار خریداری کند، در مجموع ۶۰میلیارد ریال از افراد دریافت و در سررسید از تحویل 
سکه ها خودداري کرده اند. فرمانده انتظامی استان قم گفت: سپس با هماهنگی مقام قضایی استان متهمان 
دستگیر و به بزه انتسابي اعتراف و اذعان داشتند، افراد متمولي که جهت تنظیم سند مراجعه مي کردند را به 
خرید حواله سکه هاي طلا ترغیب و در ادامه سردفتر مبالغ را بابت طلبی که از همدست خود داشته در قالب 
چک دریافت می کرده است. سردار میرفیضی تصریح کرد: در نهایت افراد مذکور به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد:

دستگیری سارقان کابل برق وکشف ۱5 فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهی استان ازدستگیری سارقان کابل های برق و همچنین یک نفر مالخر در این استان خبر 
داد .  سرهنگ میکائیل قهرمانپور با بیان این خبر گفت:  در پی دریافت چندین گزارش مردمی مبنی بر سرقت 
کابل های برق  ، موضوع در دستور کار، کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود :کارآگاهان 
پس از اطمینان از صحت موضوع با بررسی سرنخ ها، موفق به شناسایی ۴ نفر سارق و یک نفر مالخر شدند 
و با بکارگیری شگردهای پلیسی، آنها را درعملیاتی غافلگیرانه دستگیر کردند. سرهنگ قهرمانپور ادامه داد: 
متهمان در تحقیقات بعمل آمده به ۱۵ فقره سرقت کابل برق اعتراف کردند که بهمراه پرونده تشکیل شده به 

مراجع قضایی استان معرفی شدند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف ۱5 دستگاه انواع خودرو و موتورسیکلت 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف ۷ دستگاه خودرو و ۸ دستگاه موتورسیکلت مسروقه در این استان 
خبرداد   سرهنگ مراد حسین جعفریان با اعلام این خبر اظهارداشت: طی ۲۴ ساعت گذشته با تلاش بی 

وقفه مأموران انتظامی شهرستان قم، ۷ دستگاه انواع خودرو و ۸ دستگاه موتورسیکلت مسروقه کشف شد. 

طرح:سجاد جعفری

دانش آموزان درمعرض آسیب های مختلف فضای مجازی

استاندار قم گفت : براساس سیاست های جدید همه افرادی که به نحوی در جامعه ارائه 
و دریافت خدمات دارند باید واکسن دریافت کنند.

بهرام سرمست روز چهارشنبه در ۱۰۶ مین جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا با بیان 
اینکه همه پرسنل و کارمندان ادارات باید نسبت به دریافت واکسن اهتمام ویژه ای باید 
داشته باشند اظهارداشت: براساس سیاست های جدید همه افرادی که به نحوی در 

جامعه ارائه و دریافت خدمات دارند باید واکسن دریافت کنند.
سرمست با اشاره به اینکه طرح سامانه مدیریت هوشمند واکسیناسیون و بیماری های 
واگیر به صورت پایلوت در استان قزوین شروع شده از انجام مقدمات و تمهیدات لازم برای 
اجرای این طرح در آینده نزدیک در استان قم خبر داد و گفت: با اجرای این طرح به جای 
اعمال محدودیت های کرونایی مثل تعطیلی کسب و کار ها و محدودیت در تجمعات، باید 
با گسترش واکسیناسیون به دنبال پایین آمدن دامنه ابتلای بیماری کرونا باشیم و این 

سیاست ها ستاد استانی مقابله با کرونا است که با جدیت دنبال خواهد شد.
 وی افزود: تمام دستگاه های اجرایی قم باید لیست کارکنان خود در رابطه با دریافت یا 
عدم دریافت واکسن در اختیار استانداری قرار دهند تا نسبت واکسینه نشده ها تصمیم 

گیری شود.
تسریع در ایجاد ادارات دولتی در شهرستان های جدیدالتاسیس

سرمست  همچنین روز چهارشنبه در سفر به شهرستان جعفرآباد، خواستار تسریع در 

راه اندازی و بهره برداری از بیمارستان کریمه اهل بیت)ع( این شهرستان شد.
وی لزوم توسعه متوازن در شهرستان های استان قم را مورد تاکید قرار داد و افزود: ایجاد 
ادارات دولتی و ارتقای استانداردهای درمانی شهرستان های جدیدالتاسیس استان قم 

در دستور کار دستگاه های دولتی است.
وی با اشاره به ارتقای شهر جعفریه به شهرستان جعفرآباد بیان کرد: این موضوع، اقدام 
انقلابی مهم در سطح شهرستان را در پی خواهد داشت و همه باید در راستای توسعه همه 

جانبه این شهرستان اهتمام داشته باشند.
استاندار قم در بخش دیگر سخنان خود، با تقدیر از روحیه ایثار خیرین مسکن ساز، از 
حمایت همه جانبه، از اقدام های خیرخواهانه خبر داد. سرمست توجه به مقوله ورزش و 
جوانان و ایجاد زیرساخت های فرهنگی و اجتماعی را ضروری دانست و گفت: در راستای 

کاهش آسیب های اجتماعی باید به مقوله جوانان نگاه ویژه داشته باشیم.
ضرورت پیگیری مشکلات مسکن و بیمه  جامعه  کارگری

 استاندار قم همچنین روز پنجشنبه  در جلسه بررسی مشکل های کارگران استان با 
اشاره به مشکل های مسکن و بیمه ای کارگران این استان، مسئولان و مدیران دستگاه های 

اجرایی را موظف به پیگیری این مشکلات کرد.  
بهرام سرمست طی سخنانی نمایندگان تشکل های کارگری را زبان گویای زحمت 
کش ترین قشر جامعه دانست، و اظهار داشت: در نشست با این کارگران پذیرای دریافت 

مشکل ها و راهکارهای جامعه کارگری هستیم.
وی  با اشاره به صدور کارت ویژه ملاقات با فعالان بخش خصوصی خاطرنشان کرد: 
حل مشکل های واحدهای صنعتی سبب پیشگیری از بیکاری کارگران و  منجر به اشتغال 

آنان شده است، به طوریکه روند کاهشی نرخ بیکاری در استان کاملا مشهود است.
استاندار قم سفر مقام های کشوری به استان را مورد توجه قرار داد و افزود: در این سفرها 

همواره پیگیری رفع مشکل ها در حوزه های مختلف از جمله کارگران بوده ایم.
ساماندهی کارگران ساختمانی ضروری است 

وی الحاق اراضی ۵۶۰ هکتاری پردیسان به شهر قم را در راستای کمک به خانه دار 
شدن اقشار کمتر برخوردار استان از جمله جامعه کارگری استان کاری بسیار ارزشمند 

خواند، و گفت: امیدواریم این گام بزرگ هرچه سریعتر عملیاتی شود.
مدیران  توسط  باید  کارگران  مسکن  و  بیمه  مشکل های  داشت:  بیان  سرمست 
دستگاه های اجرایی مربوطه پیگیری شود. استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود 
ساماندهی کارگران ساختمانی را ضروری دانست و با اشاره به پیگیری این مساله طی 
بیش از یک سال گذشته یادآور شد: باید مشکل های این قشر هرچه سریعتر پیگیری 
و مرتفع شود. استاندار قم در پایان این جلسه از نمایندگان تشکل های کارگری استان با 

اهدای لوح سپاس قدردانی کرد.    

استاندار قم تاکید کرد:

اجباری بودن واکسیناسیون برای کارمندان ادارات 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
گفت: تولیدکنندگان سوهان قم طی دو سال اخیر 
به دلیل شیوع ویروس کرونا و محدودیت های ناشی 
از آن که منجربه کاهش حضور زائران و گردشگران در 
استان شد، در فروش محصول تولیدی خود با مشکل 
جدی مواجه شدند و نیازمند حمایت جدی مسئولان 

برای حفظ و ارتقای وضعیت تولید خود هستند.
محمود سیجانی اظهارداشت : با توجه به جایگاه 
مهم محصول سوهان برای اقتصاد قم در بخش های 
این  تولید  صنعتی  خوشه  گردشگری،  و  صنعتی 

محصول در استان شکل گرفته و فعال  است.
تولید صنعتی سوهان و عرضه آن در  افزود:  وی 
بسته بندی های مناسب، علاوه بر حفظ کیفیت آن 
موجب افزایش ماندگاری این محصول خوراکی شده  
و استقبال گردشگران برای خرید سوهان قم و انتقال 

آن به محل سکونتشان را افزایش می دهد.
از  یکی  همواره  سوهان  که  این  به  اشاره  با  وی 
مهمترین سوغات قم بوده است، ادامه داد: در حال 
حاضر ظرفیت های صنعتی به کمک تولیدکنندگان 
حفظ  برای  ایشان  و  آمده است  محصول  این 
در  محصول  ارائه  جدید  روش های  به  خود  جایگاه 

بسته بندی های زیبا و جذاب روی  آورده اند.
قم  سوهان  تولیدکنندگان  البته  گفت:  سیجانی 
و  کرونا  ویروس  شیوع  دلیل  به  اخیر  سال  دو  طی 
کاهش  منجربه  که  آن  از  ناشی  محدودیت های 
حضور زائران و گردشگران در استان شد، در فروش 
محصول تولیدی خود با مشکل جدی مواجه شدند و 
نیازمند حمایت جدی مسئولان برای حفظ و ارتقای 
وضعیت تولید خود هستند. وی با اشاره به نقش مهم 
برندسازی در بازاریابی این محصول خوراکی استان، 

بیان کرد: تولیدکنندگان سوهان قم به دلیل وجود 
ظرفیت های مورد نیاز، قابلیت بسیاری برای افزایش 
تقاضای گردشگران  به  پاسخ   تولید خود در  سطح 
عنوان  به  می توانند  و  دارند  بین المللی  و  داخلی 
عنصری مهم در ارتقای موقعیت گردشگری استان 
نقش آفرینی کنند. وی با بیان این که قم قابلیت های 
زیادی برای توسعه گردشگری خوراک محور دارد، 
ادامه داد: شهرک های صنعتی قم دارای امکانات و 
زیرساخت های موردنیاز برای توسعه فعالیت خوشه  
صنعتی سوهان و تولید سایر محصول های خوراکی 
است و آمادگی جذب سرمایه گذاران در این بخش 
را دارد. حدود ۸۰۰ واحد تولیدی در خوشه سوهان 
قم فعال هستند، فرصت اشتغالزایی برای ۴۰ هزار 
دیگر  از  محصول  تُن  هزار   ۵۰ سالانه  تولید  و  تَن 

ظرفیت های خوشه  سوهان استان به شمار می آید.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

تولیدکنندگان سوهان نیازمند حمایت جدی مسئولان هستند

 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: 
با وجود مشکلات بسیار، مردم قم خیلی خوب در صحنه 
حضور دارند و در ۶ ماهه گذشته ۷۶ میلیارد تومان به 
نیازمندان کمک کردند.  اکبر میرشکار در دیدار با آیت الله 
سید محمد سعیدی امام جمعه و نماینده ولی فقیه در 
استان قم، با ارایه گزارشی از عملکرد پنج ساله اخیر این نهاد 
و با اشاره به افزایش مراجعه محرومان به کمیته امداد قم 
عنوان کرد: در ۶ ماهه گذشته بیش از ۲۷ هزار تَن مراجعه 

داشتیم که در حد توان، مشکل بیشتر آن ها را رفع کردیم. 
امداد استان، گسترش  ما در کمیته  وی گفت: تلاش 
نگاه و روحیه جهادی در میان کارکنان کمیته امداد است 
و با گزارش مستمر از عملکردمان در استان اعتماد اقشار 
گوناگون مردم را جلب کردیم و ثمره این اعتماد این است 
که درآمدهای عمومی کمیته امداد از ۱۹ میلیاردتومان در 
سال ۱۳۹۵ به ۱۳۰ میلیاردتومان در سال ۱۴۰۰ رسیده 
است. وی افزود: در موضوع تحول کارهای بسیار خوبی 

صورت گرفت که از آن جمله راه اندازی اداره ای در کمیته 
امداد با حضور ۴۰ کارمند خانم و حتی راننده خانم است 
که این اداره وظیفه رسیدگی به زنان زیر ۵۰ سال مددجو را 
بر عهده دارد. میرشکار ادامه داد: عدم ارتباط خانواده های 
مددجو با مردان برای جلوگیری از خطرات و لغزش های 
احتمالی، هدف تشکیل این اداره بود که این کار به توصیه 
علما و مراجع معظم تقلید قم به لطف خدا در این استان 

صورت گرفت و بسیار هم موفق بوده است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

کمک۷۶ میلیارد تومانی مردم قم به نیازمندان 


